
Festiwalu przychodzà na pla˝´
g∏ównie po kàpiele s∏oneczne
i wodne. Dlatego uzupe∏nieniem
sobotniego koncertu, kiedy na sce-
nie królowa∏y gwiazdy takie jak
EKT Gdynia, Orkiestra Dni Na-
szych, Wyciàgni´ci z Mesy oraz
goÊç z zagranicy – ukraiƒska At-
masfera, by∏ niedzielny piknik.
Regaty Kajakowe, Turniej Siat-
kówki Pla˝owej, konkurs plastycz-
ny oraz przeprowadzone przez
Workcamp warsztaty ekologiczne
przyciàgn´∏y na Festiwal Szanty
nad Zalewem setki osób chcàcych
si´ sprawdziç w licznych konku-
rencjach oraz jeszcze wi´cej cz∏on-
ków kibicujàcych im rodzin i przy-
jació∏.Temperatur´ upalnego dnia
podwy˝szy∏a zaci´ta rywalizacja.
Choç potkni´ç i tonàcych kajaków
nie zabrak∏o, wszyscy bawili si´
wyÊmienicie. Oznacza to, ˝e

w przysz∏ym roku mo˝emy spo-
dziewaç si´ jeszcze wi´cej atrak-
cji podczas Festiwalu Szanty
nad Zalewem.

nn

Relacj´ z tego wydarzenia
oraz fotogaleri´ publikujemy 

na str. 9.

ww Gminne 
inwestycje
Nowe inwestycje w Gminie

Wieliszew.

áá Wi´cej czytaj na str. 5 i 6

ww Âwi´to Wojska
Polskiego
w Olszewnicy Starej
O Âwi´cie Wojska Polskiego

w Olszewnicy Starej i pikniku

rodzinnym

áá czytaj na str. 8

ww Nie tylko
decoupage… 
17 wrzeÊnia, po przerwie

wakacyjnej, rusza 16 sekcji

Gminnego Centrum Kultury

w ¸ajskach. Zapisy od 3 wrzeÊnia! 

áá Wi´cej czytaj na str. 11

Uroczystej Mszy Êw. odprawionej
12 sierpnia, w wieliszewskim koÊcie-
le parafii pw. Przemienienia Paƒskie-
go przewodniczy∏ arcybiskup Henryk
Hoser biskup diecezjalny warszawsko-
-praski.W nabo˝eƒstwie uczestniczy-
li równie˝ ksi´˝a proboszczowie deka-
natu legionowskiego.

W homilii arcybiskup Henryk Ho-
ser zwróci∏ uwag´ na wartoÊç ofiary

i pos∏ugi, jako postaw, na których ko-
lejne pokolenia budowa∏y KoÊció∏ poj-
mowany jako wspólnota, ale równie˝
objawiajàcy si´ w materialnych Êwia-
dectwach wiary. Do tych ostatnich na-
le˝à Êwiàtynie jako centra kultu,
a szczególnie w ci´˝kich dla cz∏owie-
ka czasach – ˝ycia spo∏ecznego, wol-
nej myÊli i oporu przed wszelkimi pró-
bami zniewolenia.

Po nabo˝eƒstwie delegacje samo-
rzàdowców Gminy Wieliszew, so∏ec-
twa Wieliszew oraz parafii pw. Prze-
mienienia Paƒskiego dzi´kowa∏y
arcybiskupowi Henrykowi Hosero-
wi za uÊwietnienie uroczystoÊci.
Dodatkowo Wójt Gminy Wieliszew
Pawe∏ Kownacki uhonorowa∏ obec-
nego proboszcza ks. Grzegorza Ku-
charskiego pamiàtkowà tablicà oraz
wieloletniego pasterza parafii ks.
Marka Janickiego i autora ksià˝ek
o wieliszewskim koÊciele Krzyszto-
fa Klimaszewskiego wiàzankami
kwiatów.

Wieliszewska parafia powsta∏a
20 lipca 1387 r. z dóbr Zakonu Kano-

ników Regularnych z Czerwiƒska.
W akcie fundacyjnym, w którym wid-
niejà nazwy wsi: Wieliszew, Skrzy-
szew, Koluszyn, ¸aziska, Turczyn
i Niepor´t, biskup p∏ocki Âcibor
z Radzymina nakaza∏ wzniesienie
w Wieliszewie koÊcio∏a w dobrach
klasztoru Kanoników Regularnych
z Czerwiƒska nad Wis∏à.Tekst doku-
mentu zachowa∏ si´ w kopiariuszu
czerwiƒskim pochodzàcym z poczàt-
ku XVI w. Niestety w wyniku dzia∏aƒ
wojennych w 1944 wieliszewski ko-
Êció∏ sp∏onà∏. Zosta∏ odbudowany
50 lat temu przez wspólnot´ parafial-
nà pod przewodnictwem ks. Feliksa
Nowaka. nn Mariusz Kraszewski

50-lecie konsekracji
wieliszewskiego koÊcio∏a

UroczystoÊci rozpocz´∏y si´ Mszà
Êw. odprawionà w koÊciele pw.
Przemienienia Paƒskiego w Wie-
liszewie. We Mszy Êw. wzi´li
udzia∏ Zast´pca Wójta Gminy
Wieliszew Zenon Pop∏awski, rad-
ni, so∏tysi, kombatanci, miesz-
kaƒcy naszej Gminy, ale równie˝
swojà obecnoÊcià obchody
uÊwietnili poprzez poczet sztan-
darowy i wart´ honorowà ̋ o∏nie-
rze 32.Wieliszewskiego dywizjo-
nu rakietowego Obrony Po-
wietrznej w Olszewnicy Starej.
Swój poczet sztandarowy wysta-
wi∏ równie˝ Zespó∏ Szkó∏ Ponad-
gimnazjalnych w Komornicy
dawne TGW D´be.

Po nabo˝eƒstwie Zast´pca
Wójta Gminy Wieliszew Zenon
Pop∏awski z∏o˝y∏ kwiaty pod
znajdujàcà si´ w koÊciele tabli-
cà upami´tniajàcà ̋ o∏nierzy Ar-
mii KrajowejVII Obwodu Obro-
˝a. Nast´pnie kwiaty z∏o˝ono
na grobie Jana Làcy na wieli-
szewskim cmentarzu oraz
przy pomniku w miejscu straceƒ
na Nowopolu w Micha∏owie-Re-
ginowie. nn WD

Tegoroczna, ósma
edycja Festiwalu
Szanty nad Zalewem
wciàgn´ła
do zabawy nawet
tych, którzy na co
dzieƒ niewiele majà
wspólnego
z piosenkà ˝eglarskà.

W Êrod´, 1 sierpnia,
w Wieliszewie odby∏y
si´ uroczystoÊci
zwiàzane z 68. rocznicà
wybuchu Powstania
Warszawskiego.
Uczestniczy∏y w nich
w∏adze naszej Gminy,
kombatanci, poczty
sztandarowe oraz
mieszkaƒcy.

Ho∏d dla
Powstaƒców
Warszawskich
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Mariusz Kraszewski

Organizatorzy – OÊrodek Kul-
tury w Wieliszewie i Urzàd
Gminy Wieliszew – postano-

wili tym razem pokusiç si´ o eks-
peryment; niezbyt ryzykowny, bo
polegajàcy na wciàgni´ciu do za-
bawy równie˝ tych, którzy podczas

Szanty dla ka˝degoSzanty dla ka˝dego

Dok∏adnie 50 lat temu kard. Stefan Wyszyƒski konsekrowa∏
odbudowany wieliszewski koÊció∏.
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DU˚E DZIECI, czyli wypowiedzi na powa˝ne tematy
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KUBA

Najbardziej lubi´ bajk´ „Tom i Jerry”, bo
Êmieszy mnie, jak kot poluje na mysz. Ten
kot wyglàda jak siwy, a mysz jest bràzowa.
Najfajniejsza przygoda z tej bajki to taka,
jak kot goni∏ mysz, a ona zwali∏a mu ceg∏y
na g∏ow´.

WERONIKA

Ja najbardziej lubi´ „Klub Przyjació∏ Mysz-
ki Miki”. Najfajniejszy jest Miki, Mini i Da-
isy. Daisy to taka fioletowa dziewczynka, Mi-
ki i Mini sà czarni i podobni do myszek. Oni
w tej bajce biegajà i szukajà ró˝nych rzeczy,
np. jedzenia.

KSAWERY

Ja mam ulubionà bajk´ o koniu. Du˝o si´ tam
dzieje: konie skaczà przez przeszkody na których
zapala si´ ogieƒ i gaÊnie, jedzà siano w stajni
i zamykajà je w stajni. W bajce jest du˝o koni
blondynów i kowboi, którzy te konie ∏apià. Ja
tez nied∏ugo z∏api´ Mustanga i doczepi´ go
do wozu – mam ju˝ ∏aƒcuch od wakacji.

Ka˝dy z nas b´dàc ma∏ym dzieckiem mia∏ ulubionà postaç z filmu bàdê bajki. W tym numerze
gazety postanowiliÊmy zapytaç dzieci w∏aÊnie o to JAKA JEST ICH ULUBIONA BAJKA?

OLIWIA

Ja lubi´ Âwink´ Pepp´ – to jest bajka o ta-
cie, mamie i Êwince. Oni skaczà z p∏ot-
ku i bawià si´ w zgadywanki i nic ju˝
wi´cej nie robià. Majà ró˝owe buêki, ta-
ta Êwinka ma niebieskie ubranko, ma-
ma pomaraƒczowe, Peppa czerwone,
a George chyba te˝ niebieskie. Peppa ma
te˝ przyjació∏: owc´, królika i ma∏ego kró-
lika.

RED. – Od kiedy pracuje Pan w Urz´dzie Gminy Wieli-
szew?
¸UKASZ WÓJCIK – W Gminie Wieliszew pracuj´ stosunkowo
krótko, od poczàtku maja 2012 r.
Jak poprzednio wyglàda∏a Pana kariera?
Kariera w moim przypadku to za du˝o powiedziane, poniewa˝
obecna praca jest moim pierwszym powa˝nym zaj´ciem zawo-
dowym, po ukoƒczeniu studiów w tym w∏aÊnie kierunku
Móg∏by Pan powiedzieç, co szczególnie podoba si´ Panu
w Gminie Wieliszew?
Bez wàtpienia przyroda, a tak˝e atrakcyjnoÊç turystyczna
obszarów które obejmuje gmina. BliskoÊç Zalewu Zegrzyƒ-
skiego, oraz mnogoÊç Êcie˝ek rowerowych, sprzyja aktywne-
mu wypoczynkowi, który jest dla mnie bardzo wa˝ny. Po-
doba mi si´ równie˝ atmosfera jaka panuje w urz´dzie, oraz
˝yczliwoÊç wszystkich jej mieszkaƒców
Czy ma Pan jakieÊ ciekawe hobby, oryginalny sposób sp´-
dzania wolnego czasu, coÊ czym si´ móg∏by si´ Pan podzie-
liç z naszymi Czytelnikami?
Od dzieciƒstwa zawsze interesowa∏em si´ motoryzacjà,

a szczególnie motocyklami, co jest mojà najwi´kszà pasjà.
Poza tym lubi´ podró˝e, jazd´ na rowerze oraz p∏ywanie. Bar-
dzo wa˝ni sà dla mnie równie˝ przyjaciele i rodzina, z któ-
rymi staram si´ sp´dzaç ka˝dà wolnà chwil´.
Ulubione miejsce…
Dom, góry i Mazury. Los pozwoli∏ ˝e by∏em ju˝ w wielu za-
granicznych miejscach i Êmia∏o mog´ stwierdziç, ˝e polskie
krajobrazy bijà je wszystkie na g∏ow´.
Ulubione danie…
Wszystko co ugotuje moja mama
Ulubiona muzyka...
Nie mam okreÊlonego ulubionego gatunku muzyki. S∏ucham
wszystkiego co wpadnie mi w ucho. Jednak˝e jeÊli mia∏bym
wybieraç, to bez wàtpienia utwory André Tannebergera
Ulubiona stacja radiowa i program telewizyjny…
Radio – zale˝nie od nastroju, a co do telewizji to ze wzgl´-
du na brak wolnego czasu nie oglàdam jej prawie wcale. Je-
Êli ju˝ zasiadam, to przede wszystkim dobre filmy, progra-
my komediowe i motoryzacyjne.

nn Rozmawia∏a Weronika Dzi´gielewska

DziÊ spotykamy si´ 
z ¸UKASZEM WÓJCIKIEM,
pracownikiem administracyjnym
Referatu Ochrony Ârodowiska
i Rolnictwa

KONTYNUUJEMY AKCJ¢ „KOSZULKI DLA
DZIECI”. Witamy naszych nowonarodzonych miesz-
kaƒców prezentem w postaci koszulki ozdobionej napi-
sem „Moja Gmina Wieliszew”. Dzisiaj witamy wÊród
nas KACPRA SZUBICKIEGO, urodzonego 8 kwiet-
nia 2012, w Szpitalu na ul. Inflanckiej w Warszawie.
Wszyscy szcz´Êliwi „Êwie˝o upieczeni” rodzice mo-
gà osobiÊcie zg∏aszaç si´ do Referatu Informacji i Pro-
mocji mieszczàcego si´ w pokoju nr 9 Urz´du Gmi-
ny Wieliszew, telefonicznie pod numerem (022) 782 26 32 lub mailowo piszàc na adres
promocja@wieliszew.pl w celu ustalenia daty wr´czenia prezentu. Gazeta Wieliszew-
ska uhonoruje równie˝ naszych milusiƒskich publikujàc ich zdj´cia na swoich ∏amach.
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. Joanna Afek

Szanowny Panie Wójcie! Czy i (jeÊli tak, to kiedy) jest planowane otwarcie
przedszkola publicznego w Olszewnicy Starej? Z uszanowaniem, Joanna Afek

Joanna Afek
Bardzo dzi´kuj´ za odpowiedê. Pozdrawiam.

Tym razem wyjàtek, który chyba warto uczyniç – cytujemy list do
Prezydenta Miasta Legionowo Romana Smogorzewskiego
W imieniu swoim i innych pasa˝erów chciałabym podzi´kowaç za zatrudnienie
takiego kierowcy w autobusie L-9, którego spotkałam/spotkaliÊmy dziÊ rano tu˝
przed 8.00 przy wiadukcie (Sielankowa) w kierunku URZ¢DU MIASTA. Numer
boczny Yo11 (?). PAN W CZAPECZCE Z DASZKIEM, CIEMNE WŁOSY. Kulturalny,
uprzejmy, opiekuƒczy, swoim zachowaniem zwrócił uwag´ wszystkich
pasa˝erów. Prosz´ przekazaç "komu trzeba", bo kultur´ trzeba promowaç i
nagradzaç. Nie wiem, do kogo wysłaç t´ informacj´, wi´c przekazuj´ chyba w
dobre r´ce.

Jolanta
Pani Jolanto, za funkcjonowanie linii L-9 odpowiadajà ZTM i wójt gminy
Wieliszew, zatem to im przeka˝´ Pani list.

Prezydent Miasta Legionowo Roman Smogorzewski

Paweł Kownacki Wójt Gminy Wieliszew
Szanowna Pani Joanno, zgodnie z wczeÊniejszymi obietnicami Gmi-
na Wieliszew zło˝yła w terminie wniosek „Franek i Jola chodzà
do przedszkola” w ramach POKL. OtrzymaliÊmy informacj´, i˝ przeszedł on po-
zytywnà ocen´ formalnà (zgodnoÊç dokumentacji z wymogami konkursowymi)
i został skierowany do oceny merytorycznej. Trudno przewidzieç, jak długo po-
trwa procedura tej oceny, jednak majàc na uwadze dotychczasowe doÊwiadcze-
nia Gminy w ocenie projektów, zało˝yliÊmy we wniosku, ˝e oddziały przedszkol-
ne w Olszewnicy Starej zostanà uruchomione od 1 lutego 2013r. Mamy nadzie-
j´, ˝e do tego czasu Mazowiecka Jednostka Wdra˝ania Programów Unijnych
dokona stosownej oceny i b´dzie mo˝liwe podpisanie umowy na realizacj´ pro-
jektu w takim terminie, by zgodnie z wnioskiem rozpoczàç realizacj´ projektu,
a tym samym wyjÊç na przeciw oczekiwaniom wielu mieszkaƒcow- rodziców
małych dzieci z terenu naszej Gminy. Pozdrawiam

AMELKA

Mam ulubionà bajk´ „Sekret wró˝ek” i to jest
o takiej wró˝e, która nie ma skrzyde∏, a reszta ma.
Graciella zabra∏a wró˝ce ch∏opaka i chcia∏a
za niego wyjÊç, ale Barbie jà uratowa∏a. Barbie
ma du˝o przygód, np. kupuje tej kole˝ance bez
skrzyde∏ du˝o sukienek, a jedna to by∏a nawet ta-
ka boska. Chodzà te˝ do dawnej szafy, która jest
ich tajnym przejÊciem do Kena, którego Graciel-
la chcia∏a poÊlubiç. No ale to tylko bajka.

OLIWIA

Ja lubi´ Luperta, który Êciga si´ z jajkiem,
po lesie, ∏àce – wsz´dzie. Lupert to ch∏opiec,
który ma na g∏owie wszystko: oczy, uszy,
w∏osy i du˝o czapek. Lupert jest du˝ym jaj-
kiem, który ma przyjació∏, ale nie pami´-
tam kogo.

AKCJA KOSZULKI DLA DZIECI

DziÊ naszym goÊciem jest PATRYK DÑBSKI
z Micha∏owa-Reginowa. Mimo m∏odego wieku

(11 lat) ma ju˝ ca∏kiem powa˝ne osiàgni´cia.

OSOBOWOÂå GMINY WIELISZEW

RED. – Od kiedy interesujesz si´ kolar-
stwem? Jak si´ zacz´∏a Twoja przygo-
da ze sportem?
PATRYK DÑBSKI– Rowerem lubi´ jeêdziç
od zawsze. Sport towarzyszy∏ mi ju˝ od 6.
roku ̋ ycia. Najpierw uprawia∏em Kung-
-Fu, lecz sekcja si´ rozwiàza∏a, wi´c za-
czà∏em trenowaç pi∏k´ no˝nà, a ˝e ch∏op-
cy, z którymi gra∏em, byli ode mnie kil-
ka lat starsi i wspó∏praca na boisku nie
uk∏ada∏a si´, pomyÊla∏em ̋ e spróbuj´ cze-
goÊ innego. Zaczà∏em biegaç. Gdy mia-
∏em 8 lat, przeczyta∏em w internecie in-
formacj´ o wyÊcigu rowerowym dla dzie-
ci organizowanym w Radzyminie.
Poprosi∏em tat´, ˝eby mnie tam zabra∏.
Gdy sta∏em na starcie, pierwszy raz po-
czu∏em adrenalin´, a gdy spiker krzyknà∏
„start”, sta∏em si´ uczestnikiem kraksy.
Nie wiedzia∏em, co si´ dzieje. Zanim wsta-
∏em, moi rywale byli ju˝ daleko. Zaczà-
∏em ich goniç i nawet by∏em zaskoczony,
˝e ich doganiam, wi´c naciska∏em jesz-
cze mocniej na peda∏y, a ˝e dystans nie
by∏ d∏ugi wyÊcig ukoƒczy∏em na 4. miej-
scu.Wtedy te˝ stwierdzi∏em, ˝e to jest to,
co chc´ robiç w ˝yciu.

Jakie sukcesy masz na swoim koncie?
Przez trzy lata treningu i udzia∏u w wy-
Êcigach mam sporo sukcesów.W 2010 wy-
gra∏em klasyfikacj´ generalnà w cyklu
Legia MTB Marathon. W 2011 zajà-
∏em 2. miejsce w „generalce” w cyklu Po-
land Bike Marathon. W tym roku mam
za sobà ju˝ 25 startów z czego 22 razy sta-
∏em na podium. Za najwi´kszy mój suk-
ces uwa˝am 2. miejsce zaj´te w Opolu
na Mini Tour de Pologne. Jest to bardzo
presti˝owy wyÊcig organizowany przez
Czes∏awa Langa, gdzie udzia∏ biorà naj-
lepsi zawodnicy z ca∏ej Polski. Musz´ po-
wiedzieç, ˝e przegra∏em tylko o u∏amek
sekundy z kolarzem z Jeleniej Góry, któ-
ry by∏ ode mnie starszy.
Czy masz inne zainteresowania oprócz
kolarstwa?
Generalnie interesuj´ si´ wszystkimi
dyscyplinami sportu. Cz´sto gram w pi∏-
k´, tenisa sto∏owego oraz ziemnego. Lu-
bi´ te˝ jeêdziç na rolkach, a w zim´
na ∏y˝wach. Oprócz sportu uwielbiam
chodziç na grzyby, a ostatnio zaczà∏em
w´dkowaç.
Gdzie trenujesz i gdzie sà najlepsze wa-
runki do uprawiania kolarstwa?
Trenowaç kolarstwo mo˝na wsz´dzie. Na-
le˝´ do klubu kolarskiego BSA Pro Tour,
który mieÊci si´ na warszawskiej Bia∏o-
∏´ce i tam te˝ mamy treningi. Gorzej jest
zimà, wtedy trzeba odstawiç rower i sku-
piç si´ na çwiczeniach ogólnorozwojo-
wych na sali gimnastycznej oraz biega-
niu po leÊnych Êcie˝kach. Wtedy na ro-

wer wsiadam raz w miesiàcu i efekty tre-
ningu sprawdzam na pruszkowskim to-
rze kolarskim.
Co poradzi∏byÊ tym, którzy chcà zajàç
si´ kolarstwem?
T́  przygod´ proponuj´ zaczàç od kolar-
stwa górskiego, poniewa˝ technik´, ja-
kà nab´dziemy Êcigajàc si´ po górzy-
stych Êcie˝kach doskonale wykorzysta-
my póêniej Êcigajàc si´ na szosie.
Wa˝nà rol´ odgrywa sprz´t, na jakim
jeêdzimy. Odradzam zakup roweru
w markecie, poniewa˝ jakoÊç cz´Êci,
z jakich jest on z∏o˝ony pozostawia wie-
le do ˝yczenia. Je˝eli chcemy uniknàç
cz´stych wizyt w serwisie, proponuj´ za-
kup roweru w dobrym sklepie rowero-
wym.
Jakie masz plany na przysz∏oÊç?
Daleko w przysz∏oÊç nie chc´ wybiegaç.
W tym roku chcia∏bym stanàç na po-
dium w klasyfikacji generalnej najwi´k-
szego cyklu maratonów MTB w Polsce,
czyli Merida Mazovia MTB Marathon.
Planów na póêniej nie mam, b´d´ si´ sku-
pia∏ na treningu i nabiera∏ doÊwiadcze-
nia coraz cz´Êciej startujàc w wyÊcigach
na rowerach szosowych. Je˝eli chodzi
o moje marzenia – jednym z nich jest zo-
staç kolarzem i Êcigaç si´ w dobrej zawo-
dowej grupie kolarskiej, która da mi szan-
s´ startu w najwi´kszych wyÊcigach
na Êwiecie.
Dzi´kuj´ za rozmow´

nn Rozmawia∏a 
Weronika Dzi´gielewska

Poznaj pracownika Gminy
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AktualnoÊci/Wspó∏praca mi´dzynarodowa

M∏odzi ludzie, którym nie jest
wszystko jedno. Podziwiali pi´kno
krajobrazu Gminy Wieliszew i nie
mogli zrozumieç, jak ktoÊ mo˝e za-
k∏ócaç naturalny porzàdek tak uro-
kliwych miejsc wyrzucajàc Êmieci
gdzie popadnie. Przez dwa tygodnie
pobytu w Szkole w Komornicy przy-
czynili si´ do usuni´cia 15000 litrów
Êmieci z okolic Podd´bia, Wielisze-
wa i Topoliny. Ucieszy∏a ich wiado-
moÊç, ˝e ju˝ wkrótce nowe rozwià-
zania systemowe doprowadzà
do zmniejszenia iloÊci nielegalnych
wysypisk.

Praca nie zawsze by∏a ∏atwa. Cza-
sem iloÊç Êmieci wydawa∏a si´
wprost niewyobra˝alna. Przekopu-
jàc jednà stert´ odpadów natrafia-
li na kolejnà, której uprzàtni´cie
prowadzi∏o do odkrycia nast´pnej.
Z cz´Êci, które wolontariusze uzbie-
rali w Podd´biu uda∏oby si´ z∏o˝yç
kilka samochodów, a odpady znale-
zione w okolicach wa∏u mog∏yby s∏u-
˝yç za wyposa˝enie niejednego
domku letniskowego (sprz´ty AGD,
zestaw mebli ogrodowych, grille, od-
kurzacz, nawet tapczan w cz´-
Êciach).

ObecnoÊç podczas festiwalu
„Szanty nad Zalewem” by∏a dla wo-

lontariuszy wielkim prze˝yciem.
Niektórzy pierwszy raz w ˝yciu wy-
st´powali na scenie. Mimo tego,
uda∏o im si´ opanowaç trem´, a ich
„Ekologiczna Historia Mi∏osna”
spotka∏a si´ z niezwykle ciep∏à re-
akcjà zgromadzonej na festiwalu
publicznoÊci. Âwietnie si´ te˝ bawi-
li malujàc flagi na dzieci´cych bu-
ziach, prowadzàc warsztaty recyklin-
gowe i podczas zawodów sporto-
wych, choç w tych ostatnich nie
odnieÊli wi´kszych sukcesów.

Nierzadko w czasie pracy zdarza-
∏o si´, ˝e mijajàcy ich przechodnie
zatrzymywali si´ i wyra˝ali swoje
uznanie dla ich wysi∏ków. Dociera-
jàce do workcampowiczów wyrazy
wdzi´cznoÊci i serdecznoÊci ze stro-
ny lokalnych mieszkaƒców utwier-
dza∏y ich w przekonaniu, ˝e to, co ro-
bià, ma sens.

Zachwyci∏a ich polska goÊcinnoÊç
i tradycyjne potrawy. Furor´ robi∏y
barszcz czerwony, bigos, pierogi
i kisiel.Wielu uczestników postano-
wi∏o nawet zabraç do domu zapas
polskich produktów, by uraczyç ni-
mi rodzin´ i znajomych.

Dla jednych by∏a to pierwsza wy-
prawa poza granice ojczyzny, dla in-
nych tylko przystanek w podró˝y
po Europie. Jedni po raz pierwszy
zetkn´li si´ z cudzoziemcami, inni
majà na koncie wiele mi´dzykultu-
rowych doÊwiadczeƒ. Zdarza∏y si´
trudnoÊci komunikacyjne, s∏owniki
stale by∏y na podor´dziu. Wieczor-
ne dyskusje dotyczàce stosunków
mi´dzynarodowych rozpala∏y m∏o-
dzie˝ do czerwonoÊci. Jednak wszy-
scy zgodnie podkreÊlali, ˝e nigdy
nie zapomnà tego, co prze˝yli pod-
czas wieliszewskiego Workcam-
pu. I jeÊli b´dà mieli okazj´,
na pewno tu wrócà. nn

Przyjechali do Polski
z ró˝nych powodów.
Chcieli poznaç Êwiat,
zawrzeç nowe
przyjaênie, ale
i zrobiç coÊ dla
Êwiata. 

Monika MyÊliwiec

Workcamp w Gminie Wieliszew „„WWIIEELLIISSZZEEWWSSKKAA  AAKKAADDEEMMIIAA
PPRRZZYYSSZZ¸̧OOÂÂCCII””  pprroojjeekktt  wwssppóó∏∏ffiinnaannssoowwaannyy
zzee  ÊÊrrooddkkóóww  UUnniiii  EEuurrooppeejjsskkiieejj  ww rraammaacchh
EEuurrooppeejjsskkiieeggoo  FFuunndduusszzuu  SSppoo∏∏eecczznneeggoo

Przysz∏oÊç 184 osób
W∏aÊnie dobiega koƒca projekt „Wieliszewska Akade-
mia Przysz∏oÊci” realizowany przez Gmin´ Wieliszew,
wspó∏finansowany ze Êrodków Europejskiego Funduszu
Spo∏ecznego w ramach Programu Operacyjnego Kapita∏
Ludzki. Realizowany w ramach Priorytetu VI „Rynek
pracy otwarty dla wszystkich”, Dzia∏anie 6.1. „Poprawa
dost´pu do zatrudnienia oraz wspieranie aktywnoÊci za-
wodowej w regionie”, Poddzia∏anie 6.1.1 „Wsparcie osób
pozostajàcych bez zatrudnienia na regionalnym rynku
pracy”.

Dzi´ki Projektowi z pomocy Urz´du Gminy Wieli-
szew skorzysta∏y 184 osoby bezrobotne mieszkajàce
na terenie powiatów: legionowskiego i nowodworskie-
go. Wsparcie polega∏o na zorganizowaniu szkoleƒ, kur-
sów oraz sta˝y, dzi´ki którym osoby bezrobotne rozwi-
n´∏y swoje umiej´tnoÊci zawodowe, co pozwoli w przy-
sz∏oÊci znaleêç prac´.

W projekcie zaplanowano udzia∏ 150 osób, natomiast
w wyniku powsta∏ych oszcz´dnoÊci liczba ta wzros∏a
do 184 osób 

Ze szkolenia,, Przedstawiciel handlowy”” skorzysta-
∏o 60 osób, 47 uczestników mia∏o mo˝liwoÊç zrobienia pra-
wa jazdy kat. B. W kursie na prawo jazdy kat. C wzi´∏o
udzia∏ 60 osób. Nie brakowa∏o te˝ ch´tnych na kurs,, Kie-
rowca wózka jezdniowego z nap´dem silnikowym”„.
W kursie wzi´∏o udzia∏ 30 osób. Bardzo du˝ym powodze-
niem cieszy∏y si´ sta˝e w Urz´dzie Gminy Wieliszew oraz
jego jednostkach administracyjnych. Z tej formy pomo-
cy skorzysta∏o 14 osób.

W wyniku wspomnianych oszcz´dnoÊci oraz bardzo
du˝ego zainteresowania mieszkaƒców powiatu legionow-
skiego i nowodworskiego udzia∏em w projekcie, „Wie-
liszewska Akademia Przysz∏oÊci” zorganizowa∏a dla 20
osób dodatkowe szkolenie ,,Sprzedawca – fakturzysta
z obs∏ugà komputera, kas fiskalnych, terminali p∏atni-
czych” oraz zrekrutowa∏a dodatkowo 10 osób, które wzi´-
∏y udzia∏ w kursie na prawo jazdy kat. C.

Wszyscy uczestnicy Projektu mieli zapewnione sty-
pendium szkoleniowe oraz wy˝ywienie w postaci ciep∏e-
go posi∏ku oraz przerwy kawowej. Ponadto Gmina Wie-
liszew – realizator Projektu przewidzia∏ równie˝ mo˝li-
woÊç ubiegania si´ o zwrot kosztów dojazdu za udzia∏
w kursach, szkoleniach, warsztatach oraz sta˝u. By∏o to
zwiàzane z obszarem realizacji Projektu, który obejmu-
je dwa rozleg∏e powiaty: legionowski i nowodworski. Po-
nadto osoby zakwalifikowane do udzia∏u w kursach
na kierowc´ prawa jazdy kat. B i kat. C oraz kierowc´
wózka jezdniowego otrzymali wsparcie w postaci badaƒ
lekarskich oraz psychotestów.

Ka˝dy uczestnik otrzyma∏ wsparcie w postaci udzia-
∏u w Warsztatach Rozwijania Kompetencji Ogólnych.
Uczestnicy poznali metody radzenia sobie ze stresem oraz
aktywnego poszukiwania pracy. Wszyscy uczestnicy Pro-
jektu otrzymali zaÊwiadczenia lub certyfikaty potwier-
dzajàce zakoƒczenie udzia∏u i uzyskanie nowych kwali-
fikacji poprzez udzia∏ w szkoleniu, kursie lub sta˝u.

Realizator projektu w szczególnym stopniu kierowa∏
wsparcie do osób: osób niepe∏nosprawnych, osób, które
ukoƒczy∏y 45 rok ˝ycia, osób, które utraci∏y zatrudnie-
nie z przyczyn niedotyczàcych pracownika, osób zamiesz-
kujàcych gminy wiejskie i miejsko-wiejskie oraz miasta
do 25 tys. mieszkaƒców, zamierzajàcych podjàç zatrud-
nienie w zawodach pozarolniczych (niezwiàzanych z pro-
dukcjà roÊlinnà i zwierz´cà).

Udzia∏ w Projekcie da∏ szans´ osobom bezrobotnym
na zmian´ kwalifikacji zawodowych, umo˝liwi∏ wzbogace-
nie ich wiedzy, a w efekcie w wielu przypadkach tak˝e przy-
czyni∏ si´ do ich powrotu na rynek pracy. Wiele osób wy-
razi∏o swoje zadowolenie i radoÊç z uczestnictwa w projek-
cie. Na podstawie przeprowadzonych ankiet wÊród
uczestników wszystkich szkoleƒ, kursów oraz sta˝y wyni-
ka, i˝ uczestnicy oceniajà projekt bardzo wysoko.

Przez ca∏y okres trwania projektu prowadzone by∏y
dzia∏ania promocyjne. Wielokrotnie w lokalnej prasie,
na stronie internetowej Urz´du Gminy, w radio oraz pod-
czas spotkaƒ organizowanych przez pracowników Wie-
liszewskiej Akademii Przysz∏oÊci.

Szkolenia odbywa∏y si´ mi´dzy innymi w Gminnym
Centrum Kultury w ¸ajskach.

Wszystkie zaplanowane w Projekcie dzia∏ania zosta-
∏y wykonane zgodnie z harmonogramem projektu. Za-
∏o˝one w projekcie cele i rezultaty zosta∏y osiàgni´te.

Mo˝na powiedzieç, ˝e projekt cieszy∏ si´ bardzo du-
˝ym zainteresowaniem wÊród mieszkaƒców obu powia-
tów i ju˝ teraz zaprosiç do udzia∏u w projekcie „Wieli-
szewska Akademia 2”, który rusza od wrzeÊnia 2012.

nn Wioletta Sieradzka

• IRINA, UKRAINA:

To ju˝ trzeci projekt,
w którym bior´ udzia∏ ja-
ko wolontariuszka. Ubie-
g∏oroczne wakacje sp´dzi-

∏am na Workcampie we W∏oszech i bardzo mi
si´ tam podoba∏o. Postanowi∏am wi´c, ˝e w tym
roku przyjad´ do Polski, poniewa˝ niezmiernie
lubi´ ten kraj i wiem, ˝e wolontariusze sà tu po-
trzebni.
Bardzo fajne jest to, ˝e nasza grupa sk∏ada si´
z 15 osób z dziesi´ciu krajów Êwiata, bo dzi´ki
temu mamy mo˝liwoÊç poznania innych kultur.
Codziennie ktoÊ robi prezentacje o swojej ojczyê-
nie i to jest naprawd´ Êwietne!
Mam nadziej´, ˝e uda nam si´ pomóc Gminie
Wieliszew, a w przysz∏oÊci lasy, pla˝a i pozosta-
∏e tereny nie b´dà ju˝ tak zaÊmiecone. MyÊl´, ˝e
nasza praca b´dzie mia∏a pozytywny wp∏yw
na ca∏à okolic´.
Jestem bardzo wdzi´czna Organizatorom, dzi´ki
którym nie brakuje nam jedzenia i którzy ch´t-
nie spe∏niajà nasze proÊby, dostarczajàc przydat-
nych rzeczy, takich jak gitara, czy pi∏ki do gry.

• GUILLAUME,
FRANCJA:

Jestem francuskim studen-
tem, który przyjecha∏
do Wieliszewa, by wziàç udzia∏ w Workcampie.
Bardzo si´ z tego ciesz´, poniewa˝ dzi´ki temu pro-
jektowi ja i inni m∏odzi ludzie ze wszystkich stron
Êwiata mamy szans´ zrobiç coÊ wa˝nego dla Mat-
ki Ziemi. Moja praca polega na zbieraniu odpa-
dów, których jest mnóstwo w lesie i na pla˝y.
W sobot´ rozpoczà∏ si´ festiwal folkowo-szanto-
wy. PrzygotowaliÊmy z tej okazji przedstawienie,
które mia∏o na celu uwra˝liwienie ludzi na kwe-

sti´ ochrony Êrodowiska i naszej planety. Poza
tym zajmowaliÊmy si´ równie˝ animacjà dzie-
ci, rozdawaliÊmy im balony oraz malowaliÊmy
flagi i rozmaite wzorki na ich buziach. To by∏o
niesamowite! RozmawialiÊmy te˝ z wieloma oso-
bami, które przyszy∏y na festiwal. Opowiadali-
Êmy im o sobie i o naszej pracy. By∏em pod wra-
˝eniem, bo wszyscy s∏uchali nas z uwagà i zain-
teresowaniem.W zwiàzku z tym, ˝e mieszka∏em
w Polsce jako dziecko, rozmowy z Polakami nie
stanowi∏y dla mnie problemu.

• CHENG-CHIH
(ZACHARY),
TAJWAN:

Wsta∏em póêno po szalo-
nej wycieczce do Warsza-

wy.Trzeciego dnia pracy naszym celem by∏a pla-
˝a w okolicach jeziora. Po przejechaniu na rowe-
rze krótkiego odcinka lasu, otworzy∏a si´ przede
mnà droga.Tak zapierajàcej dech w piersiach sce-
nerii nie spotyka si´ na Tajwanie. W mojej oj-
czyênie jest mnóstwo fabryk, które stopniowo eli-
minujà lasy. Aby posprzàtaç pla˝´ i okolic´, po-
dzieliliÊmy si´ na trzy grupy. ZnaleêliÊmy wiele
butelek po piwie, zu˝ytych pieluch i foliowych
worków. Wk∏adaliÊmy wiele wysi∏ku w zbiera-
nie odpadów, czasem nawet przedzieraliÊmy si´
przez zaroÊla niczym ˝o∏nierze w czasie wojny.
W trakcie naszej pracy mijajàcy nas Polacy za-
trzymywali si´, by spytaç, co robimy. Po krótkim
wyjaÊnieniu wyra˝ali swojà serdecznà wdzi´cz-
noÊç. To dla mnie wiele znaczy. Wzià∏em udzia∏
w tym Workcampie przede wszystkim dla zaba-
wy oraz ze wzgl´du na ch´ç zawarcia nowych
znajomoÊci. Jednak przez wspólnà prac´ z kole-
gami oraz po otrzymaniu tylu komplementów
od lokalnych mieszkaƒców, w duchu czuj´ si´
spe∏niony.

WW  ppiiààtteekk  nnaassii  zzaaggrraanniicczznnii  wwoolloonnttaarriiuusszzee  kkoonnttyynnuuoowwaallii  oocczzyysszzcczzaanniiee  ddrrooggii  wwzzdd∏∏uu˝̋
wwaa∏∏uu  oorraazz  ppllaa˝̋yy  ww  WWiieelliisszzeewwiiee..  KKiillkkoorroo  wwyybbrraa∏∏oo  ssii´́  ttee˝̋  ww  ookkoolliiccee  kkoommoorrnniicckkiieejj  pp´́ttllii
aauuttoobbuussoowweejj,,  bbyy  uupprrzzààttnnààçç  ppoozzoossttaawwiioonnee  ttaamm  ooddppaaddyy..  PPiiààttkkoowwyy  wwiieecczzóórr  zzaajj´́∏∏yy
pprrzzyyggoottoowwaanniiaa  ddoo  ssoobboottnniieeggoo  wwyysstt´́ppuu  ppooddcczzaass  FFeessttiiwwaallii  „„SSzzaannttyy  nnaadd  ZZaalleewweemm””..

WRA˚ENIA UCZESTNIKÓW WORKCAMPU

Pod koniec upalnego czerwca skontaktowa∏a si´ z nami dh Ewa Lachiewicz-
Waliƒska Kierowniczka Wydzia∏u Zagranicznego GK, z proÊbà o pomoc. 

Jak harcerz ze skautem
Kilkunastoosobowa grupa scoutów z Holandii, z miejscowoÊci
Zwolle szuka∏a ciekawego miejsca na zaplanowane tygodniowe
wakacje. Byli zdecydowani na zwiedzanie Polski, ale wahali si´
pomi´dzy Warszawà a Krakowem. Nie chcieli byç w samym cen-
trum du˝ego miasta, chocia˝ chcieli skorzystaç z uroków aglome-
racji, poznaç nas poprzez muzea, miejsca historyczne i miejsca
kultu, ale jednoczeÊnie chcieli mieç mo˝liwoÊç rozwijania swo-
ich scoutowych umiej´tnoÊci i pasji.

Micha∏ów wydawa∏ nam si´ idealnym miejscem. Nie potrzeba
by∏o du˝o czasu i energii, ˝eby zobaczyli naszà okolic´ naszymi ocza-
mi. ZakwaterowaliÊmy ich na prywatnej dzia∏ce, która kto wie, mo-
˝e w przysz∏oÊci b´dzie cz´Êciej s∏u˝y∏a takim celom. Scouci mogli
cieszyç si´ ze wszystkich uroków, jakie daje nasza okolica. Dzi´ki
szybkiej kolei w krótkim czasie byli w centrum Warszawy. Bardzo
podoba∏a im si´ mo˝liwoÊç zakupienia biletów ZTM w SKM.

Zwiedzili Stare Miasto, Muzeum Powstania Warszawskiego,
Muzeum Wojska Polskiego i wiele innych miejsc. Jeden dzieƒ
sp´dzili ch∏odzàc si´ i bawiàc na basenie.Wieczorem palili ogni-
ska na specjalnie przygotowanym palenisku. Spali prawie w le-
sie, a urok naszego harcerskiego biwakowania mogli poznaç dzi´-
ki rozstawionym za zgodà naszego hufca NS-om. Jeden s∏u˝y∏
za kuchni´ i sto∏ówk´, drugi by∏ „prysznicownià”.

Przyjazd kilkunastu m∏odych, nastoletnich scoutów zjednoczy∏
okolic´. Kilka sàsiedzkich domów aktywnie w∏àczy∏o si´ do pomo-
cy. Jedni dali wolny dost´p do bie˝àcej wody, inni pozwolili korzy-
staç z pràdu. Ale nie tylko prywatne osoby zaanga˝owa∏y si´.Wiel-
ki entuzjazm i pomoc okaza∏y nam i naszym zagranicznym goÊciom,
wspierajàce nas tak˝e przy innych okazjach Dyrekcja i Za∏oga dzia-
∏ajàcej na naszym terenie FSB Piekarnie Sp z o.o. Dzi´ki ich uprzej-
moÊci Holendrzy mogli zwiedziç piekarni´, poznaç ca∏y proces two-
rzenia bu∏ek do hamburgerów, które cieszà podniebienia konsu-
mentów na ca∏ym Êwiecie. Piekarnia nie pozwoli∏a opuÊciç swych
przyjaznych bram z pustymi r´kami. Do koƒca swojego pobytu na-
si goÊcie nie musieli ju˝ kupowaç pieczywa.

Zapytany o wra˝enia z pobytu Komendant grupy wyrazi∏ swój
zachwyt naszà okolicà, naszà stolicà, ludêmi, który tu ˝yjà. Co go
najbardziej zaskoczy∏o? Pogoda – nie spodziewali si´, ˝e tu jest la-
tem tak goràco. Czego ˝a∏owali? ˚e nie uda∏o im si´ spotkaç z pol-
skimi harcerzami. Tak si´ nieszcz´Êliwie z∏o˝y∏o, ˝e wszystkie Êro-
dowiska zrzeszone w naszym hufcu by∏y w trakcie swoich akcji let-
nich. Nie szkodzi, b´dzie jeszcze okazja si´ spotkaç, kto wie mo˝e
pojedziemy do nich na organizowane corocznie zawody sportowe.
A mo˝e odwiedzà nas podczas festiwalu Wiosenne Czarowanie? Kto
wie, wszystko mo˝e si´ wydarzyç. Czuwaj. nn Druhna
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Chór Smile w Rumunii
Do Rumunii dotarliÊmy po 17 godzinach podró˝y. Na miej-
scu czeka∏ na nas zast´pca burmistrza Gminy Siret Vio-
rel Haiura, który opiekowa∏ si´ nami przez ca∏y czas trwa-
nia pobytu. Po kolacji zostaliÊmy na kogutach odeskorto-
wani przez policj´ do hotelu. Tej nocy ka˝dy z nas mia∏
krótki sen, musieliÊmy przesunàç zegarki o godzin´
do przodu. W piàtek nasta∏ pierwszy dzieƒ naszej wizy-
ty. Po Êniadaniu mieliÊmy okazj´, aby zwiedziç ma∏e, ale
bardzo urocze miasteczko Siret. Przed po∏udniem spotka-
liÊmy si´ z miejscowym zespo∏em Nadiia Zamku, z któ-
rym sp´dziliÊmy niesamowite 4 godziny uczàc si´ wzajem-
nie ro˝nych taƒców. Dzieƒ zakoƒczyliÊmy wspólnymi taƒ-
cami w oÊrodku Blue Water.

Drugi dzieƒ sp´dziliÊmy zwiedzajàc okoliczne zabyt-
ki, dwa klasztory oraz muzea, poznajàc histori´ i obycza-
je tego miejsca. Póênym popo∏udniem Chór Smile zapre-
zentowa∏ si´ na Âwi´cie Gminy Siret. Repertuar obejmo-
wa∏ pieÊni góralskie, a tak˝e polskà muzyk´ rozrywkowà.
Du˝o entuzjazmu wÊród publicznoÊci wzbudzi∏y specjal-
nie na te okazje przygotowane dwie pieÊni rumuƒskie.
Ostatnim punktem programu by∏a Samba de Janeiro za-

taƒczona przez oba zespo∏y Nadiia Zamku oraz Chór Smi-
le.Wyst´p naszego zespo∏u zosta∏ owacyjnie i bardzo cie-
p∏o przyj´ty przez mieszkaƒców Siret.

Trzeciego dnia mieliÊmy przyjemnoÊç odwiedziç pol-
skie siostry zakonne, którym w podzi´kowaniu za bar-
dzo mi∏e przyj´cie zespó∏ zaÊpiewa∏ pieÊni papieskie.
WyruszyliÊmy do Suceavy. W mieÊcie sp´dziliÊmy
wi´kszoÊç dnia, podziwiajàc uroki i zakàtki miasta.
Dzieƒ zakoƒczyliÊmy koncertem Emila Lassaria & Ca-
itlyn na Êwi´cie Gminy Siret.

Bardzo dzi´kujemy wójtowi Paw∏owi Kownackiemu
za sfinansowanie wyjazdu oraz mo˝liwoÊç prezentacji
polskiej muzyki poza granicami naszego kraju. Dzi´ku-
jemy równie˝ firmie PKS Polonus za bezp∏atne u˝ycze-
nie transportu.

Ciekawostki: Kurtos Kalacs- ciasto zawijane na drew-
niane,du˝e wa∏ki sà maczane w cukrze, wanilii i innych
przyprawach. Piecze, a raczej opala si´ je nad roz˝arzo-
nym w´glem drzewnym. Sà przepyszne!!! Suceava – naj-
wi´ksze tradycyjne jajko na Êwiecie: wysokoÊç 725 cm,
szerokoÊç 460 cm waga 1800 kg!nn Katarzyna Ignaciuk

W dniach 18-24 czerwca, siedmioosobowa reprezentacja stowarzyszeƒ z Gminy Wieliszew wzi´∏a udzia∏ w I etapie dwuletniego projektu „WILL
– wolontariat na poziomie lokalnym i Unii Europejskiej”.

Stowarzyszenia z naszej Gminy w mi´dzynarodowym projekcie „WILL”
Projekt ten zosta∏ napisany przez reprezentantów gminy Orte
z W∏och, jest skierowany do wolontariuszy z czterech paƒstw Pol-
ski, Czech, Cypru oraz W∏och i finansowany z funduszy Unii Eu-
ropejskiej. Gmin´ Wieliszew reprezentowali przedstawiciele sto-
warzyszeƒ: Emerytów i Rencistów z Góry, Âw. Bart∏omieja,Aktyw-
ni Dla ¸ajsk czyli Jadwiga Posiewka, Bo˝ena i Artur P∏ochoccy,
Witold Popiel,Alicja Gàgolewska oraz Izabela Kownacka i Agniesz-
ka Oleksiak ze Stowarzyszenia M∏odzi dla Rozwoju eMka, które jed-
noczeÊnie sà koordynatorkami projektu w Polsce.

G∏ównym za∏o˝eniem projektu „WILL” jest integracja wolon-
tariuszy z ró˝nych krajów, wymiana doÊwiadczeƒ, pomys∏ów, zapre-
zentowanie lokalnych dzia∏aƒ i programów pomocy oraz zapozna-
nie z kulturà, tradycjà, ale te˝ problemami poszczególnych paƒstw.

I etap projektu mia∏ miejsce na Cyprze, w gminie Idalion.
Wszyscy uczestnicy zostali zakwaterowani w domach rodzinnych
rodowitych mieszkaƒców, co lepiej pozwoli∏o poznaç warunki ˝y-
cia lokalnej spo∏ecznoÊci. W programie pobytu zosta∏y uwzgl´d-
nione seminaria, na których prezentowano lokalne dzia∏ania wo-
lontariuszy, festiwal tradycji, obejmujàcy kuchni´, folklor, zaj´-
cia codzienne Cypryjczyków, oraz zwiedzanie miejsc o kluczowym
znaczeniu dla tego paƒstwa. Jednym z nich by∏o Centrum Kultu-
ry Okupowanego Miasta Famagusta w miejscowoÊci Derynia, skàd
roztacza si´ widok na dawniej t´tniàce ˝yciem, dziÊ wymar∏e, za-
j´te od 1974 roku przez Turków, miasto Famagusta.

Okupacja turecka jest jednym z najwi´kszych i najbole-
Êniejszych problemów na Cyprze. Od 1974 roku prawie 40%

powierzchni Cypru jest we w∏adaniu armii tureckiej, która
wkraczajàc zmusi∏a mieszkaƒców tej cz´Êci wyspy do opusz-
czenia swoich domów jedynie z rzeczami, które zdo∏ali unieÊç.
Trwa to do dziÊ… na ziemiach zaj´tych przez Turków ∏amane
sà prawa cz∏owieka, koÊcio∏y zosta∏y zamienione w stajnie, dys-
koteki lub magazyny, a Cypryjczycy, którzy chcà podejÊç
do w∏asnych domów, muszà wyrobiç sobie wiz´. Granica oku-
pacji przebiega równie˝ przez stolic´ – Nikozj´, gdzie ruchli-
wa ulica pe∏na restauracji, straganów nagle koƒczy si´ przej-
Êciem granicznym. Kolorowe witryny sklepów cz´Êci cypryj-
skiej kontrastujà z oknami wype∏nionymi workami z piaskiem
w cz´Êci tureckiej.

Cypryjczycy bioràcy udzia∏ w tej cz´Êci projektu „WILL”, pod-

kreÊlajà, ˝e dla nich najwi´kszym zyskiem jest poznanie ludzi z in-
nych paƒstw, ukazanie im problemów, z jakimi si´ zmagajà, aby
ci mogli t´ wiedz´ przekazywaç dalej.

Podczas oficjalnej ceremonii podpisania partnerstwa pomi´-
dzy Orte i Idalionem, Prezes Stowarzyszenia eMka w imieniu Wój-
ta Gminy Wieliszew wr´czy∏a prezydentowi Idalionu oficjalne pi-
smo dzi´kujàce za zaproszenie do udzia∏u w projekcie i wyra˝e-
nie ch´ci do dalszej wspó∏pracy mi´dzy gminami.

Do realizacji pozosta∏y jeszcze trzy etapy projektu: we wrze-
Êniu 2012 gmina czeska Lanskroun organizuje spotkanie, w ma-
ju 2013 – Wieliszew, a we wrzeÊniu 2013 nastàpi zakoƒczenie i pod-
sumowanie projektu we W∏oszech, w Orte.

nn Agnieszka Oleksiak
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Historia

Nie mniej jednak, ten temat ciàgle
powraca jak bumerang, przy oka-
zji rocznic tych wydarzeƒ. O tra-

gediach, jakie rozegra∏y si´ na Nowopo-
lu (dzisiejszy Micha∏ów-Reginów), pisa-
∏em ju˝ w nr. 15. i 17. Informatora
So∏eckiego MICHA¸KI, ale ciàgle ujaw-
niajà si´ nowe fakty i opowieÊci o tych
wydarzeniach, które maja wp∏yw
na prawdziwoÊç ju˝ istniejàcych wersji
tamtych zdarzeƒ.

Dla przypomnienia, z okazji 68 rocz-
nicy wybuchu Powstania Warszawskiego
oraz w celu wprowadzenia nieco nowe-
go Êwiat∏a do dotychczasowych opisów,
postanowi∏em napisaç bardzo skrócony
opis tych wydarzeƒ na podstawie zebra-
nego materia∏u, od naocznych Êwiadków
tej tragedii. Co si´ wówczas wydarzy∏o
na Nowopolu?

W dniu 19 sierpnia 1944 roku, (jak
wynika z wi´kszoÊci relacji i dokumen-
tów) w godzinach przedpo∏udniowych
na osiedlu Nowopol, pojawi∏ si´ oddzia∏
wojsk niemieckich, którego ̋ o∏nierze po-
wyciàgali ludzi z domostw i zgrupowali
pod górkà przed lasem, gdzie rozpocz´-
li selekcj´ dzielàc na dwie grupy.Wyraê-
nie chodzi∏o im o ludzi m∏odych (poten-
cjalnych partyzantów), których grup´
ok. 20 osób oddzielono od pozosta∏ych
i pop´dzono na leÊnà górk´, a nast´pnie
wszystkich rozstrzelano. Po egzekucji,
oddzia∏ niemiecki oddali∏ si´ pozostawia-
jàc rozrzucone cia∏a zabitych. Dopiero
po pewnym czasie, Niemcy przyprowa-
dzili kilku m´˝czyzn, którzy wykopali
wspólny grób i w nim pochowali cia∏a po-
mordowanych.

Kto poniós∏ Êmierç tego feralnego
dnia? Po wielu staraniach i wywiadach,
dotychczas uda∏o si´ ustaliç nazwi-
ska 13 osób, które znajdowa∏y si´ w tej
zbiorowej mogile, pozosta∏e trzy osoby
nie zosta∏y do chwili obecnej zidenty-
fikowane.

Lista osób zidentyfikowanych to; Je-
rzy Dymek l. 22, Edward ̧ aski l. 18, Jan
Làca l. 22, Stanis∏aw Skar˝ycki l. 50, Ja-
nina Tomalska z d. Maciejewska ok. l. 26,
Janusz Pacho, Marian Walczak l. 23 fry-
zjer z Zegrza, Majewski student z W-wy,
Józef Koz∏owski z ¸ajsk, Seweryn Wit-
kowski – kolejarz l. 46, Mas∏owski
z ¸ajsk, Aleksander Maciejewski, brat
J. Tomalskiej, ˚ak, prawdopodobnie
Czes∏aw.

W zbiorach IPN wymieniane sà jesz-
cze nazwiska; Leon Klimowicz l. 36, Ma-
tysiak l. 18, Jerzy W∏adys∏aw Sosnowski
l. 23, lecz nie ma ˝adnej pewnoÊci, czy
byli oni w tej grupie tu rozstrzelanych.

Je˝eli chodzi o powód czy przyczyn´,
dla której Niemcy rozstrzeliwali ludzi nie
tylko na Nowopolu, to ze wszystkich in-
formacji na ten temat, wysuwa si´
na pierwszà pozycj´ fakt, ˝e by∏a to nie
tylko okupacja, ale totalna wojna Niem-
ców z naszym narodem. Bo trzeba zauwa-
˝yç, ˝e w tym czasie Niemcy cofali si´
przegrywajàc wiele bitew nie tylko
na wschodzie, byli bezwzgl´dni dla
wszystkich, którzy stawiali lub mogli sta-

wiaç jakikolwiek opór.
Poniewa˝ wielkà udr´kà dla cofajàcej

si´ armii niemieckiej, by∏ ruch party-
zancki, dlatego te˝ likwidowali go z wiel-
kà bezwzgl´dnoÊcià. Podawanie przez
niektóre osoby powodu, dla którego roz-
strzelano 16 osób, ˝e jakoby za to, ponie-
wa˝ Roman Tomalski sypnà∏ piaskiem
w oczy patrolujàcym Niemcom, a sam
przy tym uciek∏, obala fakt, ˝e to zdarze-
nie mia∏o miejsce nast´pnego dnia
po egzekucji, co osobiÊcie stwierdzi∏a
jeszcze ˝yjàca, a b´dàca Êwiadkiem na-
ocznym tragedii, siostra Janiny Tomal-
skiej, Zofia Zieliƒska zd. Maciejewska,
która mia∏a wówczas 15 lat. Jak twierdzi,
to Romana Tomalskiego, nie by∏o w do-
mu w czasie kiedy wyciàgali Niemcy
z domów ludzi na rozstrzelanie, zjawi∏ si´
on nast´pnego dnia po ch∏opca sierot´,
którego mia∏ na wychowaniu i to w∏aÊnie
wtedy naszed∏ go patrol niemiecki.

Nast´pnym powodem stawianym ja-
ko przyczyn´ egzekucji, jest znaleziony
materia∏ spadochronowy, o którym krà-
˝à ró˝ne wersje, co do miejsca w którym
zosta∏ znaleziony, a twierdzenie pana
Âwierszcza, ˝e jedyny zrzut mia∏ miej-
sce 18 wrzeÊnia 1944 roku przez Ame-
rykanów nie jest precyzyjne. Nie kwe-
stionuj´ tego faktu, lecz inne informa-
cje mówià, ˝e by∏y wczeÊniejsze dwa
zrzuty we wrzeÊniu 1943 roku, na ∏àki
k/Izabelina dla III oddzia∏u „Koraba”.
Jest to bardzo wiarygodne, bo przecie˝
ten oddzia∏ by∏ dobrze wyposa˝ony
w broƒ alianckà. Z tego nale˝y wycià-
gnàç wniosek, ˝e znaleziony przez Niem-
ców spadochron, móg∏ pochodziç ze zrzu-
tu dokonanego rok wczeÊniej. Kto prze-
˝y∏ okupacj´, to doskonale wie, ˝e
w tamtym czasie brakowa∏o dla ludno-
Êci dok∏adnie wszystkiego, wi´c trudno
si´ dziwiç, ˝e tak doskona∏y jedwabny
materia∏ ze spadochronu, by∏ ∏akomym
kàskiem dla ka˝dego i zamiast byç na-
tychmiast po zrzucie spalony, by∏ prze-
chowywany na póêniejsze czasy.

Niestety, kiedy zosta∏ znaleziony przez
rozwÊcieczonych Niemców, stanowi∏ nie-
zbity dowód, ˝e w tym rejonie istnieje
ruch oporu, dlatego te˝ mia∏o to tak tra-
giczne skutki. Kto ̋ y∏ w tamtych czasach
to wie doskonale, ˝e takich zdarzeƒ by-

∏o bardzo du˝o i stawa∏y si´ one codzien-
noÊcià. Dlatego te˝, m∏odsze pokolenia
patrzà na tamte czasy z innej perspek-
tywy i nie mogà sobie wyobraziç, jakie
naprawd´ by∏y one okrutne. ˚eby to zro-
zumieç, trzeba by∏o prze˝yç tà wojn´. Ja
jà prze˝y∏em.

Jeszcze jednà spornà kwestià zwiàza-
nà z tà tragedià, jest jej data. Czy to mia-
∏o miejsce 16 sierpnia 1944 roku, czy 19
sierpnia 1944 r. Ró˝ne dokumenty i zezna-
nia Êwiadków, nie tylko naocznych, sto-
jà w sprzecznoÊci tak wielkiej, ˝e nie
móg∏bym osobiÊcie stwierdziç na 100%,
kiedy to mia∏o miejsce.

Pozwol´ sobie jednak, analizujàc ist-
niejàcà wówczas sytuacj´ i posiadane do-
kumenty, dotyczàce tych zdarzeƒ, drogà
dedukcji wyprowadziç logiczny wàtek,
kiedy to naprawd´ mog∏o mieç miejsce.

Poniewa˝ pami´ç ludzka jest z regu-
∏y zawodna, a cz∏owiek cz´sto ulega ró˝-
nym sugestiom, dodajàc do tego, ˝e lu-
dzie – naoczni Êwiadkowie takich trage-
dii, sà bardzo wstrzàÊni´ci przez bardzo
d∏ugi okres czasu, wcale nie myÊlà
w tym czasie o tym, ˝eby zapami´tywaç
takie szczegó∏y jak data. Zwa˝ywszy
na takie zachowania, mo˝na przypusz-
czaç, ˝e nawet ci którzy twierdzà upar-
cie, ˝e dok∏adnie pami´tajà t´ dat´, mo-
gà si´ jednak myliç.

Najwi´cej faktów przemawia jednak,
˝e ta tragedia odby∏a si´ w dniu 19 sierp-
nia 1944 r. poniewa˝ w tym dniu, Niem-
cy przypuÊcili totalny atak na wszelkie-
go rodzaju grupy oporu dzia∏ajàce w tych
lasach, a szczególnie oddzia∏y AK. To, ˝e
taki opór istnieje, Niemcy doskonale wie-
dzieli, chocia˝by z przeprowadzanych
akcji partyzanckich, jak równie˝ od ró˝-
nych informatorów us∏u˝nych Niemcom,
takich jak wspomniany Czech dezerter,
którego postaç pojawia∏a si´ wielokrot-
nie w ró˝nych relacjach. Przecie˝ w tym
dniu, Niemcy rozbili ca∏kowicie oddzia∏
AK ksi´cia Konstantego Radziwi∏∏a „Ko-
raba” i rozstrzelali wszystkich jego ˝o∏-
nierzy, których uda∏o si´ im pojmaç.

Je˝eli chodzi o Nowopol, faktem jest,
˝e na egzekucj´ wybierano ludzi m∏o-
dych, których najbardziej podejrzewano
o dzia∏alnoÊç partyzanckà. Nie wykluczo-
ne jest równie˝, ˝e wspomniany Czech

dezerter, b´dàcy wczeÊniej wÊród miesz-
kaƒców, da∏ Niemcom namiary, kto jest
najbardziej podejrzany. Jest to tym bar-
dziej prawdopodobne, poniewa˝ jedna
z relacji ˝o∏nierza z oddzia∏u „Koraba”,
mówi o tym, ˝e dzieƒ wczeÊniej, czyli 18
sierpnia, znik∏ z oddzia∏u.

Gdyby jednak przyjàç, ˝e ta egzeku-
cja odby∏a si´ 16 sierpnia, a wi´c trzy
dni wczeÊniej, to na pewno odbi∏aby si´
szerokim echem i postawi∏a oddzia∏ „Ko-
raba” i innych, w stan wielkiej gotowo-
Êci i nie dali by si´ zaskoczyç Niemcom.
A to, ˝e by∏o wielkie zaskoczenie, to
zgodnie o tym mówià relacje ˝o∏nierzy
AK, którzy ocaleli.

Sà jednak pewne twierdzenia przema-
wiajàce za datà 16 sierpnia, takie jak cho-
cia˝by oÊwiadczenia rodziny Jerzego
Dymka, jednak oni w tym czasie byli
w Warszawie i o ca∏ej tragedii dowiedzie-
li si´ póêniej od innych osób. Drugà su-
gestià przemawiajàcà za tà datà, jest
twierdzenie niektórych osób, ˝e dzieƒ
po tragedii, ludzie wracali z targu w Le-
gionowie, poniewa˝ targi odbywa∏y si´
w czwartki, a 19 sierpnia przypada∏ w so-
bot´, mo˝na wi´c przypuszczaç, ˝e widzia-
no ludzi wracajàcych np. z niedzielnej
mszy Êw. Sà to jednak tylko przypuszcze-
nia, a jak by∏o naprawd´ trudno dociec.

Jeszcze jednà nie wyjaÊnionà sprawà
tej tragedii, jest liczba ofiar jaka pole-
g∏a feralnego dnia na Nowopolu. Oficjal-
nie podano 15 osób, póêniej dosz∏a 16
osoba, poniewa˝ w nied∏ugim czasie
po egzekucji, zosta∏a przez rodzin´ zabra-
na z ogólnej mogi∏y i pochowana
na cmentarzu. Dochodzà jednak nowe
opinie ludzi którzy twierdzà, ˝e by∏o tych
ofiar ponad 20.

Skàd wynika taka nieÊcis∏oÊç. Otó˝,
po egzekucji nikt nie myÊla∏ o liczeniu
ofiar, a rodziny pomordowanych by∏y
w szoku, op∏akujàc swoich bliskich.
Do chwili obecnej jest kilka ofiar, które
nie by∏y zidentyfikowane przez nikogo i fi-
gurujà jako NN. Bioràc pod uwag´, ˝e ten
teren uchodzi∏ w tym czasie za najbardziej
bezpieczny, poniewa˝ by∏a to enklawa
w Êrodku lasu, oddalona od g∏ównych dróg
i zach´ca∏a do ukrywania si´ przed Niem-
cami, ró˝nych przeÊladowanych osób
i uciekinierów z toczàcego si´ w tym cza-
sie Powstania Warszawskiego. Powodowa-
∏o to, ˝e by∏o si´ tutaj wielu ludzi, których
nikt nie zna∏ z imienia i nazwiska.

Nie jest najwa˝niejsze to; kiedy,
gdzie, w jaki sposób, w jakich okoliczno-
Êciach zgin´li ci ludzie, najwa˝niejsze
jest; ̋ e zgin´li za Ojczyzn´, CZEÂå ICH
PAMI¢CI!!!

Jak poinformowa∏em na wst´pie, jest
to ogólny opis tych tragedii, wiernie
przedstawiony na podstawie zebranych
materia∏ów jakie posiadam. Byç mo˝e,
ktoÊ pokusi si´ o napisanie ksià˝ki
na ten temat, ale wtedy musia∏by uru-
chomiç po za wiedzà o tamtych czasach,
doÊç du˝à doz´ fantazji i fabu∏y. Byç mo-
˝e, ˝e jeszcze wróc´ do tej historii,
po otrzymaniu nowych wiadomoÊci
na ten temat. nn

Na temat tych
wydarzeƒ, które mia∏y
miejsce na naszym
terenie, a szczególnie
na Nowopolu i okolicy,
pisano bardzo wiele
w ró˝nych lokalnych
mediach.

Mieczys∏aw Berdowski

Powrót do wydarzeƒ sierpniowych 1944

Uczestnicy uroczystoÊci rocznicowej 
przy grobie na Nowopolu

Uroczysta warta oraz z∏o˝enie kwiatów z okazji 68. rocznicy wybuchu
Powstania Warszawskiego na grobie na Nowopolu

RReefflleekkssjjee  oo PPoowwssttaanniiuu  WWaarrsszzaawwsskkiimm..
SSppoorryy  oo ppoottrrzzeebbiiee  tteeggoo  hheerrooiicczznneeggoo  zzrryy--
wwuu  wwaarrsszzaawwiiaakkóóww  ssàà  wwcciiàà˝̋  ˝̋yywwee  nniiee
ttyyllkkoo  zz ookkaazzjjii  rroocczznniicc,,  lleecczz  cciiààggllee  pprrzzee--
wwiijjaajjàà  ssii´́  ww ssppoorraacchh  ppoolliittyycczznnyycchh
ii zzwwyykk∏∏yycchh  ddyysskkuussjjaacchh  oobbyywwaatteellii  ppooll--
sskkiieeggoo  ssppoo∏∏eecczzeeƒƒssttwwaa..

Czy warto by∏o?
Ja te˝, przy okazji 68. rocznicy wybuchu Powsta-
nia, pozwol´ sobie na troch´ refleksji. Otó˝
z punktu widzenia ekonomicznego i paƒstwowego
mo˝na og∏oszenie godziny „W” uznaç za co naj-
mniej b∏´dne i niepotrzebne, szczególnie w tym
czasie. Wiadomym by∏o wówczas, ˝e Niemcy gro-
madzili w Warszawie i okolicy wielkie si∏y, które
by∏y wypierane ze wschodu. Dla przypomnienia,
front wschodni ustanowi∏ si´ pod Radzyminem, co
powodowa∏o, ˝e wojsk niemieckich w tym rejonie
by∏o najwi´cej.

Bioràc pod uwag´ uzbrojenie i zaopatrzenie obu
przeciwników, ju˝ na samym starcie si∏y by∏y bar-
dzo nierówne, na niekorzyÊç powstaƒców. Stan´∏y
wi´c dwie strony do nierównej walki. Z jednej stro-
ny ciàgle dobrze wyposa˝ona i zdeterminowana dla
utrzymania si´ na pozycji, cofajàca armia niemiec-
ka, a z drugiej – podziemna Armia Krajowa, nie-
dostatecznie wyszkolona i wyposa˝ona, posiadajà-
ca za g∏ówny atut determinacj´ i heroizm do po-
konania znienawidzonego najeêdêcy.

Ta nienawiÊç do okupanta, w du˝ym stopniu
przyczyni∏a si´ do podj´ciu decyzji o wystàpieniu
zbrojnym. Równie˝ naciski aliantów, którzy tà ar-
mi´ wyposa˝yli w broƒ, te˝ by∏y du˝e, a dodajàc
do tego sytuacj´ politycznà, bo przecie˝ pod War-
szawà by∏a ju˝ Armia Czerwona, która nie kwapi-
∏a si´ do szturmu na Warszaw´, na co te˝ liczyli po-
wstaƒcy. Ale jak si´ okaza∏o po wybuchu powsta-
nia, Stalin celowo pozwoli∏ na to, ˝eby Armia
Krajowa si´ wykrwawi∏a i rozpad∏a, poniewa˝ sta-
nowi∏a ona dla sowietów powa˝nà si∏´ w Polsce, ja-
ko przeciwnik polityczny, pretendujàcy do przej´-
cia w∏adzy po zakoƒczeniu wojny.

Faktem bezspornym jednak by∏o to, ˝e Armia
Krajowa podczas trwajàcej wojny z okupantem
i przy zagro˝eniu ze wschodu wpadni´cia pod no-
wà okupacj´ komunistycznà, nie mog∏a d∏u˝ej
„staç bezczynnie z bronià u nogi” i tylko biernie
czekaç na rozwój wypadków. Taki stan rzeczy by∏
g∏ównà przyczynà zbrojnego wystàpienia AK
w Warszawie, za które nie powinniÊmy nikogo wi-
niç. Po prostu takie by∏y realia i taki czas.

Powstanie Warszawskie, chocia˝ tragiczne
w skutkach dla Polaków, w znaczàcy sposób te˝ po-
mog∏o w pokonaniu Niemców.Trwajàca ponad dwa
miesiàce walka o Warszaw´, wiàza∏a ogromne si∏y
wojsk niemieckich, których nie mo˝na by∏o u˝yç
na innych frontach, co wykorzysta∏a Armia Czer-
wona, ∏atwiej przekraczajàc Wis∏´. Ponadto Niem-
cy te˝ ponieÊli du˝e straty w ludziach i sprz´cie
w walczàcej Warszawie, co nie by∏o bez znaczenia
dla cofajàcej si´ armii niemieckiej.

W∏aÊciwie plan Stalina dotyczàcy likwidacji
prawicowej Armii Krajowej zosta∏ przy pomocy Po-
wstania Warszawskiego zrealizowany w znacznym
stopniu, a po wejÊciu Armii Czerwonej do Polski
NKWD dalej ten plan realizowa∏a. Pod szyldem Lu-
dowego Wojska Polskiego zosta∏ utworzony Korpus
Bezpieczeƒstwa Wewn´trznego, przeznaczony g∏ów-
nie do zwalczania rozproszonych po kraju oddzia-
∏ów AK.

Powsta∏ równie˝ utworzony z Polaków o poglà-
dach lewicowych i kryminalistów Urzàd Bezpie-
czeƒstwa, który wy∏apywa∏ wszystkich potencjal-
nych przeciwników politycznych nowego komuni-
stycznego systemu, jaki za wyzwolenie od okupacji
niemieckiej, fundowa∏ nam Stalin. Dlatego czasy
powojenne, by∏y cz´sto dla wielu Polaków nie
mniej tragiczne i koszmarne, jak okupacja hitle-
rowska. Bo trzeba pami´taç, ˝e za wypowiedziane
niepochlebne s∏owo pod adresem nowej w∏adzy sz∏o
si´ do wi´zienia i to na d∏ugo. Dopiero w latach
szeÊçdziesiàtych, za panowania Gomu∏ki, nastàpi-
∏a pewna poprawa w swobodach demokratycznych.

Jest to nasza najnowsza historia, a w∏aÊciwie
jej wojenny i tragiczny w skutkach fragment, któ-
ry nale˝y rozpatrywaç ca∏oÊciowo, nie oskar˝ajàc
i nie osàdzajàc pochopnie nikogo za podejmowa-
ne wówczas decyzje i dzia∏ania.Tymi sprawami zaj-
mowali si´ i nadal zajmujà historycy i urz´dy do te-
go powo∏ane, a dla przeci´tnych obywateli pozo-
staje dyskutowanie i wyciàganie wniosków z tej
historii na przysz∏oÊç.

nn Mieczys∏aw Berdowski
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Inwestycje/AktualnoÊci

Inwestycje w Gminie Wieliszew

Rubryk´ opracowali: 
Weronika Dzi´gielewska

Małgorzata Zakolska
Bernard Ziemak

���� Wieliszew

Pla˝a w Wieliszewie

O tym, ˝e nasza wieliszewska pla˝a jest atrak-
cyjnym miejscem do letniego odpoczynku, wie
wi´kszoÊç mieszkaƒców Gminy, ale równie˝ co-
raz wi´cej turystów.
Chcàc uczyniç korzystanie z wieliszewskiej pla˝y jesz-
cze bardziej atrakcyjnym Urzàd Gminy Wieliszew
og∏osi∏ przetarg na zagospodarowanie jej terenu.

Zakres prac b´dzie obejmowa∏ wykonanie
pieszych dojÊç i placyków wraz z naprawà scho-
dów wejÊciowych, wykonanie ogrodzonego pla-
cu zabaw, wykonanie boiska do siatkówki pla-
˝owej z monta˝em s∏upów do gry, wykonanie
miejsc ogniskowych, monta˝ sto∏ów do ping-
-ponga, monta˝ wyposa˝enia dodatkowego jak
∏awki, kosze na Êmieci, stojaki rowerowe i ta-
blice z regulaminem. Pla˝a zostanie wyposa˝o-
na zgodnie z wymogami ustawy o bezpieczeƒ-

stwie osób przebywajàcych na obszarach wod-
nych oraz rozporzàdzeniem Ministra Spraw We-
wn´trznych w sprawie wymagaƒ dotyczàcych
wyposa˝enia wyznaczonych obszarów wodnych
w sprz´t ratunkowy i pomocniczy, urzàdzenia
sygnalizacyjne i ostrzegawcze oraz sprz´t me-
dyczny, leki i artyku∏y sanitarne.

Poczàtek realizacji zamówienia wyznaczony jest
na 4 marca 2013, natomiast zakoƒczenie inwesty-
cji planowane jest na 17 maja 2013. Gmina Wie-
liszew ma bardzo du˝e szanse pozyskaç na ten cel
ponad 150 000 z∏ ze Êrodków zewn´trznych.

•••
Chodnik z Gimnazjum do hali
sportowej

Budowa chodnika jest niezwykle istotna ze
wzgl´du na bezpieczeƒstwo m∏odzie˝y, która
przechodzi z Gimnazjum do hali sportowej
na lekcje wychowania fizycznego.
M∏odzie˝ musia∏a chodziç do hali d∏u˝szà trasà,
wzd∏u˝ ruchliwej drogi, co stanowi∏o zagro˝enie
dla jej bezpieczeƒstwa. Dlatego trwajà inten-
sywne prace, dzi´ki którym od nowego roku
szkolnego m∏odzie˝ b´dzie mog∏a bezpiecznie si´
przemieszczaç. Chodnik b´dzie prowadzi∏ od
Al. SolidarnoÊci do hali sportowej.W miar´ mo˝-
liwoÊci w przysz∏oÊci planowane sà kolejne eta-
py tej inwestycji, które b´dà polega∏y na u∏o-
˝eniu Êcie˝ki rowerowej oraz zapewnieniu
oÊwietlenia wzd∏u˝ ciàgu pieszo-rowerowego.

O tym, ˝e inwestycja jest wa˝na i potrzebna
Êwiadczà opinie mieszkaƒców naszej Gminy, któ-
rych zapytaliÊmy o ich zdanie w tej sprawie.

B´d´ po nim chodziç. Jak najbardziej taka inwesty-
cja jest potrzebna.To ju˝ dawno powinno byç zrobio-
ne tym bardziej, ˝e dzieci do gimnazjum chodzà.Ta-
kie inwestycje sà potrzebne. Dzi´ki temu nie b´d´ cho-
dzi∏a po b∏ocie. Dzisiaj nie mog∏am przejÊç bo tam
robià robotnicy. Akurat tam mieszkam wi´c jest to
dla mnie du˝e usprawnienie. Dzieci zimà nie b´dà
chodzi∏y dooko∏a tylko b´dà mia∏y wygodny chodnik.
Z tego co wiem to tam majà jeszcze Êcie˝k´ rowero-
wà robiç ale chyba nie w tym roku bo ju˝ bud˝etu
na to nie ma. Ale jest super. Sama mam trójk´ dzie-
ci i jak przychodzi zima to chodzà dooko∏a.

Katarzyna z Wieliszewa
Takie inwestycje jak budowy chodników sà potrzeb-
ne. Raczej b´d´ korzysta∏ z nowego przejÊcia. Nie wi-
dzia∏em nawet, jak to jest zrobione, ale w roku szkol-
nym pewnie b´d´ korzysta∏. Ale dzisiaj pewnie jeszcze
si´ przejd´ zobaczyç. Na pewno si´ przyda dla uczniów
taki skrót, jak na W-F przechodzà na przyk∏ad.

Hubert Kwiatkowski z Wieliszewa
Na pewno b´dziemy z niego korzystaç, przyda si´. Jest
potrzeba, jest szko∏a, dzieci… Zawsze lepiej, gdy jest
wi´cej Êcie˝ek rowerowych. Dzieci sà ma∏e, to zawsze
bezpieczniej.” Magdalena Penkalska z Wieliszewa
WartoÊç inwestycji wynosi 27 675 z∏ brutto. Zakoƒ-
czenie inwestycji planowane jest na 30 sierpnia 2012.

•••
Plac zabaw przy hali sportowej
w Wieliszewie

Przedmiotem zamówienia jest zakup, dostawa
i monta˝ urzàdzeƒ zabawowych dla dzieci w wie-
ku 3-12 lat, wyposa˝enie terenu w elementy ma-
∏ej architektury, ogrodzenie placu zabaw oraz upo-

rzàdkowanie terenu po pracach monta˝owych.
Szczegó∏owy zakres prac obejmuje: zrekultywo-
wanie nawierzchni trawiastej – w cz´Êci b´dà-
cej zasi´giem prac monta˝owych, zakup i mon-
ta˝ urzàdzeƒ zabawowych (tj.: zestaw zabawo-
wy, szeÊciokàt wielofunkcyjny, kiwak konik,
kiwak koniczynka, karuzela, huÊtawka wa˝ka,
huÊtawka wahad∏owa, Êcianka wspinaczkowa),
zakup i monta˝ elementów ma∏ej architektury
(tj. ∏awki – 2 szt., kosze – 2 szt., regulamin), wy-
konanie ogrodzenia placu zabaw wraz z furtkà,
uporzàdkowanie terenu po pracach monta˝o-
wych oraz wykonanie trawników dywanowych.
WartoÊç umowy wynosi brutto: 39 454,07 z∏.Ter-
min realizacji zamówienia: 14 wrzeÊnia 2012 r.

���� Michałów-Reginów

Boiska i plac zabaw w Michałowie
-Reginowie

Przedmiotem zamówienia jest opracowanie
na mapie do celów projektowych kompletnej do-
kumentacji technicznej boisk sportowych (tj. bo-
isko do gry w pi∏k´ no˝nà, boisko do gry w pi∏k´
siatkowà), placu zabaw dla dzieci oraz terenu re-
kreacyjnego w Micha∏owie-Reginowie w zakre-
sie niezb´dnym do zg∏oszenia robót budowlanych
w Wydziale Architektury Starostwa Powiatowe-
go w Legionowie, a nast´pnie wykonanie robót
budowlanych na podstawie sporzàdzonej i za-
twierdzonej dokumentacji projektowej.
WartoÊç umowy wynosi brutto: 223 860 z∏.Ter-
min realizacji zamówienia: 15 listopada 2012.
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4 sierpnia, a wi´c w dniu, kiedy przypada liturgiczne wspomnienie
Êw. Jana Marii Vianneya odby∏ si´ w Skrzeszewie odpust
parafialny ku czci patrona parafii. 

Stowarzyszenie eMka zaprasza wszystkich gimnazjalistów (od II klasy)
i uczniów szkó∏ Êrednich mieszkajàcych w Gminie Wieliszew
do sk∏adania wniosków o stypendia w ramach prowadzonego przez
stowarzyszenie Lokalnego Funduszu Stypendialnego EUREKA.

O finansowych problemach oÊwiaty mówi si´ dziÊ w ca∏ej Polsce. Kryzys dotyka i tej sfery ˝ycia publicznego.

Po˝egnanie lata
o smaku
ziemniaka

Odpust i integracja

Z∏ó˝ wniosek o stypendium eMki

Pieniàdze (przy)p∏ynà z zewnàtrz?

Podczas festynu Ko∏o Gospodyƒ
Wiejskich, Kó∏ko Rolnicze
w Micha∏owie-Reginowie, To-
warzystwo Przyjació∏ Micha∏o-
wa-Reginowa oraz Mazowiecki
OÊrodek Doradztwa Rolniczego
przeprowadzi∏y „Konkurs
na najsmaczniejszà potraw´
z ziemniaka”. Do konkursu zg∏o-
szono ponad 30 potraw, które
degustowa∏o jury w sk∏adzie:
Magdalenia Grudziƒska
(IHAR), Janusz Kubicki (cz∏o-
nek Zarzàdu Powiatu Legio-
nowskiego), Roman Smogo-
rzewski (prezydent Legiono-
wa), Pawe∏ Kownacki (wójt
gminy Wieliszew), El˝bieta Ra-
dwan (sekretarz gminy Jab∏on-
na) i Anna Socha (UMiG w Se-

rocku). Bezkonkurencyjne oka-
za∏y si´ gospodynie z Suchoci-
na: I miejsce – Anna Janiszew-
ska (przygotowa∏a pierogi ru-
skie), II – El˝bieta Rusiecka
(przygotowanie sa∏atki beskidz-
kiej), III –Teresa Ga∏ecka (przy-
gotowa∏a kluski Êlàskie).

Równie˝ na najm∏odszych
czeka∏y atrakcje. Dzieci mog∏y
skorzystaç z „dmuchaƒców”
i przeja˝d˝ki konnej. Nie mog∏o
zabraknàç równie˝ tanecznych
rytmów. Uczestnicy pikniku ba-
wili si´ do ostatnich taktów mu-
zyki. nn MK

G∏ówna uroczystoÊç to Msza Êwi´ta
sprawowana przez ksi´dza biskupa
Marka Solarczyka, sufragana diece-
zji warszawsko-praskiej. Na poczàt-
ku Mszy Êwi´tej przyby∏ych licznie
parafian, ksi´˝y i goÊci przywita∏
ks. Krzysztof Krupa. Ksiàdz biskup
w czasie homilii podkreÊli∏ wa˝nà
rzecz, aby ka˝dy z ludzi wierzàcych
czu∏ powo∏anie do spe∏niania woli
Bo˝ej w swoim ˝yciu. W swoim Êro-
dowisku, w swojej rodzinie, w spo-
∏eczeƒstwie szko∏y, pracy mamy we-
zwanie do dania Êwiadectwa kim
jest dla mnie Bóg.

Po skoƒczonej homilii ksiàdz bi-
skup dokona∏ poÊwi´cenia chorà-
gwi, którà dla wspólnoty parafialnej
ofiarowali druhowie i druhny OSP
ze Skrzeszewa. Choràgiew z jednej
strony przedstawia postaç Êw. Flo-
riana, a z drugiej widnieje odznaka

skrzeszewskich stra˝aków. Msz´
Êwi´tà zakoƒczy∏o uczczenie reli-
kwii Êw. Jana Marii Vianneya przez
wiernych poprzez ich uca∏owanie.

Po zakoƒczonej Mszy Êwi´tej wszy-
scy obecni udali si´ do Ka∏uszyna
w okolice remizy stra˝ackiej aby
wziàç udzia∏ w spotkaniu integracyj-
nym, jakie przygotowa∏a wspólnota
wsi dla wszystkich parafian i goÊci.
Spotkanie rozpocz´∏o si´ od wspól-
nego biesiadowania przy potrawach
z grilla, grochówki oraz ciast, które
wypiek∏y gospodynie. Nast´pnie mo-
gliÊmy nacieszyç swoje uszy i oczy
wyst´pem zespo∏u Smile. A dalsza
cz´Êç spotkania to zabawa taneczna
na parkingu przed remizà. Wspólna
integracja dla najbardziej wytrwa-
∏ych skoƒczy∏a si´ ju˝ w niedziel´.

Dzieƒ odpustowy da∏ wiele powo-
dów do radoÊci. Uroczysta Msza

Êwi´ta. Licznie zgromadzeni wierni.
Msza Êwi´ta dajàca wiele ducho-
wych prze˝yç. I wspólna zabawa ca-
∏ej wspólnoty. Nale˝à si´ podzi´ko-
wania dla organizatorów i pomys∏o-
dawców tego spotkania. By∏o to
mo˝liwe dzi´ki wspó∏pracy Wójta
Gminy Wieliszew Paw∏a Kownackie-
go i pracowników Urz´du Gminy,
radnego Grzegorza Zbrocha, preze-
sa OSP Ka∏uszyn Bart∏omieja Trza-
skomy i stra˝aków z Ka∏uszyna, Pio-
tra Mostowca (nag∏oÊnienie i muzy-
ka taneczna) oraz mieszkaƒców
Ka∏uszyna. Dzi´kujemy za dobrze
sp´dzony czas i radoÊci, które by∏y
naszym udzia∏em.

nn par

O stypendium mogà ubiegaç si´
uczniowie gimnazjów (od II klasy)
i szkó∏ Êrednich. Komisja, w sk∏ad
której wchodzà Wójt Gminy Wieli-
szew Pawe∏ Kownacki, Przewodniczà-
cy Rady Gminy Wieliszew Marcin Fa-
bisiak, ksi´˝a proboszczowie z na-
szych parafii, Dyrektor SAPO Jacek
Banaszek (szef komisji) i przedstawi-
ciel Stowarzyszenia eMka Eliza Kle-
in, rozpatruje wnioski w zale˝noÊci
od przyznanych punktów oraz przy-
gotowuje list´ beneficjentów.

Najwa˝niejszym kryterium jest
Êrednia ocen, która warunkuje dal-
sze rozpatrywanie wniosku. Kandy-
dat powinien legitymowaç si´ mini-
mum Êrednià 4,0. Oto waga punktów

przyznawanych przez komisj´: nauka
– maksymalnie 35 pkt., sytuacja ro-
dzinna – maksymalnie 25 pkt., szcze-
gólne osiàgni´cia – maksymalnie 20
pkt. Mo˝na wi´c uzyskaç 100 punk-
tów.Wnioski nale˝y sk∏adaç w Refe-
racie Informacji i Promocji pok. 9
Urz´du Gminy Wieliszew do 14 wrze-
Ênia 2012. Szczegó∏owe informacje
mo˝na uzyskaç pod numerami tel.:
504 076 660 (prezes eMki Izabela
Kownacka) 513 124 280 (wiceprezes
eMki Mariusz Kraszewski). Formula-
rze wniosków mo˝na otrzymaç rów-
nie˝ w Referacie Informacji i Promo-
cji oraz wydrukowaç korzystajàc ze
strony www.wieliszew.pl 
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Podobnie jak inne samorzàdy tak˝e gmi-
na Wieliszew szuka oszcz´dnoÊci w funkcjo-
nowaniu oÊwiaty. Jednak nie o samych
oszcz´dnoÊciach myÊlà wieliszewscy w∏oda-
rze. Staraniem w∏adz gminy jest równie˝,
aby wzbogacaç ofert´ edukacyjnà szkó∏
i przedszkoli poprzez ró˝nego typu progra-
my pomocowe.

Wakacje up∏yn´∏y w SAPO bardzo pra-
cowicie, a to za sprawà wniosków sk∏ada-
nych do ró˝nych instytucji zewn´trznych
w celu pozyskania dodatkowych Êrodków
na dzia∏ania b´dàce w gestii SAPO. Od koƒ-
ca maja do chwili obecnej Gmina Wieliszew
przy koordynacji sekretarz Anny Chomy
i dyrektora SAPO z∏o˝y∏a nast´pujàce
wnioski na Êrodki zewn´trzne:
• „Szko∏a malucha – mój lepszy

start” 1 IX 2012–28 II 2013, kwota 178 400 z∏,
projekt realizowany w klasach I-III szkó∏ pod-
stawowych na terenie gminy,

• „Franek i Jola chodzà do przedszkola”

– wniosek z∏o˝ony 29 czerwca do MJWPU,
kwota 999 200, 88 z∏. Cel projektu – wy-
generowanie dodatkowych miejsc
w przedszkolach (1 I 2013- 30 VI 2015)
– w tym utworzenie oddzia∏u przedszkol-
nego dla 3-4 latków w Szkole Podstawo-
wej im. B. Soko∏a w Olszewnicy Starej,

• „Cyfrowa Szko∏a” – 86 888 z∏ w ramach
Rzàdowego programu wprowadzania tech-
nologii IT w szko∏ach- Szko∏a Podstawowa
im. J. Wybickiego w Janówku,

• „Dzieci´ca Akademia Przysz∏oÊci” – Êrodki
z Urz´du Marsza∏kowskiego na zaj´cia po-
zalekcyjne dla uczniów klas IV-VI (37 000 z∏
dla Szko∏y Podstawowej im. T. KoÊciuszki
w Wieliszewie, która jako jedyna wyrazi∏a
zainteresowanie projektem),

• „Wieliszewska Akademia Nauczycieli”
– wniosek z∏o˝ony 6 sierpnia do MJWPU,
kwota 400 000 z∏. Cel projektu- dokszta∏-
canie nauczycieli z terenu naszej gminy
w roku szk. 2013/14,

• „Odpowiednia daç rzeczy s∏owo. Dbamy
i uczymy si´ dbaç o j´zyk ojczysty”
– wniosek z∏o˝ony do Narodowego Cen-
trum Kultury w ramach Programu Pro-
mocji J´zyka Polskiego na kwo-
t´ 72 300 z∏,

• „SZAU – Szkolna Akademia Umiej´tno-
Êci” – wniosek z∏o˝ony 17 sierpnia, kwo-
ta 499 565, 60 z∏ na zaj´cia pozalekcyjne
dla uczniów gimnazjów na terenie gminy,

• Program „Zakup nowoÊci wydawniczych
dla bibliotek” – kwota 8 000 z∏.
Jak widaç z tego zestawienia, gdyby

wszystkie wnioski przesz∏y pozytywnie oce-
n´ formalnà i merytorycznà, bud˝et na za-
dania oÊwiatowe i kulturalne prowadzone
przez Gmin´ Wieliszew poprzez SAPO
zwi´kszy∏by si´ o 1 774 288,44 z∏. Czeka-
my z niecierpliwoÊcià na informacje o lo-
sach naszych wniosków.

nn Jacek Banaszek
Dyrektor SAPO
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Porzàdki/Ekologia/Inwestycje

Pracowite wakacje w Gminie
Mimo okresu
wakacyjnego
w naszej Gminie
trwajà prace.
Pracownicy Urz´du
wykonujà prace nie
tylko majàce
na celu
podniesienie
bezpieczeƒstwa,
ale równie˝
uporzàdkowenie
Gminy.

Weronika Dzi´gielewska

WÊrod´, 12 lipca pracownicy
Urz´du Gminy Wieliszew
naprawili ulic´ Poprzecznà

w Górze, gdzie zniszczeniu uleg∏a
cz´Êç pobocza, co stanowi∏o zagro-
˝enie w ruchu drogowym i pieszym.
Ponadto pracownicy wykonali pra-
ce na ulicach Jarz´binowej, Piasko-

wej i Âwierkowej w Wieliszewie
oraz Spokojnej w Skrzeszewie.
Naprawili równie˝ cz´Êç uszkodzo-
nej nawierzchni chodnika przy uli-
cy KoÊcielnej w ¸ajskach.

Tego samego dnia pracownicy
skosili traw´ na terenie OÊrodka
Kultury w ¸ajskach oraz wzd∏u˝
ulicy Spacerowej w Wieliszewie.
Zawiesili te˝ na budynku Urz´du
Gminy Wieliszew nowà tablic´
z herbem.

We wtorek, 17 lipca pracowni-
cy Urz´du Gminy Wieliszew usu-
wali zakrzaczenia na ulicy War-
szawskiej w Górze, które znacznie
ogranicza∏y widocznoÊç i prze-
jezdnoÊç drogi. Zakrzaczenia rów-
nie˝ utrudnia∏y widocznoÊç
w okolicy przystanku w Olszew-
nicy Nowej, dlatego i tam zosta-
∏y wyci´te.

Ponadto pracownicy Urz´du
Gminy skosili traw´ w Micha∏owie-
-Reginowie oraz na terenie boiska
przy Urz´dzie. Prowadzili równie˝
prace porzàdkowe na ulicy Suwal-
nej w ¸ajskach i Warszawskiej
w Górze polegajàce na usuwaniu
ziemi z pobocza drogi.

Czysta pla˝a w Wieliszewie zach´ca
do wypoczynku
W poniedzia∏ek, 24 lipca na wieli-
szewskiej pla˝y zakoƒczy∏y si´ pra-
ce majàce na celu oczyszczenie pia-
sku ze Êmieci, cz´sto niestety po-
zostawionych przez pla˝owiczów.
Do tej czynnoÊci wykorzystano
specjalistyczny sprz´t mechanicz-
ny, który przesiewa∏ piasek do g∏´-
bokoÊci 12 cm z zanieczyszczeƒ nie-
mo˝liwych do wy∏onienia ludzkà
r´kà, np. niedopa∏ki, szk∏o, kapsle,
kamienie, muszle itp. Niestety
wi´kszoÊç zanieczyszczeƒ jest po-
zosta∏oÊcià po „turystach”. Korzy-
stajàc z okazji, ˝e mamy pi´knà,
czystà pla˝´, apelujemy, aby pla˝o-
wicze korzystali z kontenera i ko-
szy na Êmieci, które sà na wycià-
gni´cie r´ki – dzi´ki temu d∏u˝ej
b´dziemy mogli cieszyç si´ wypo-
czynkiem w komfortowych warun-
kach.

Porzàdki w Gminie Wieliszew
Okres wakacyjny wydawa∏oby si´,
˝e b´dzie spokojniejszy dla pra-
cowników Urz´du Gminy Wieli-
szew, którzy dbajà o porzàdek

w naszej Gminie jednak nic bar-
dziej mylnego. Bardzo cz´sto do-
chodzi do niszczenia gminnego
mienia i pracy ludzi, którzy dbajà
o czystoÊç najbli˝szej naszej oko-
licy.

W piàtek, 17 sierpnia pracowni-
cy Urz´du Gminy Wieliszew wy-
mienili dachy w wiatach przystan-
kowych w Wieliszewie i Olszewni-
cy Nowej oraz zadbali o porzàdek
wokó∏ nich. Niestety ju˝ nast´pne-
go dnia pracownicy znowu
na miejscu zastali mas´ porzuco-
nych Êmieci. Ponadto zosta∏y wy-
bite szyby przystanku w Olszew-
nicy Nowej i Janówku Pierw-
szym.Apelujemy do mieszkaƒców,
aby zwracali uwag´ na akty wan-
dalizmu i je zg∏aszali – wspólnie
∏atwiej jest zadbaç o porzàdek
i mienie gminne.

Ponadto w ca∏ej Gminie trwajà
prace porzàdkowe. Pracownicy
Urz´du Gminy Wieliszew wymieni-
li uszkodzone sanitariaty i panele
w Domu Ogrodnika w Micha∏owie-
-Reginowie oraz wykosili traw´
na przyleg∏ym terenie.

nn

Wybita szyba na przystanku
w Janówku Pierwszym

Ulica Poprzeczna po naprawie Czyszczenie pla˝y w Wieliszewie 

Koszenie boiska przy Urz´dzie Gminy
Wieliszew

W sobot´, 4 sierpnia, w Olszewnicy Starej z inicjatywy
„Stowarzyszenia Ludzi Aktywnych” Urzàd Gminy Wieliszew
wybudowa∏ na Skwerze 11 Listopada studni´ „abisynk´”.

PPrrzzeejjee˝̋dd˝̋aajjààcc  pprrzzeezz  KKrruubbiinn  mmiieesszzkkaaƒƒccyy  GGmmiinnyy  mmooggàà  jjuu˝̋
ppooddzziiwwiiaaçç  nnoowwoowwyybbuuddoowwaannyy  oobbiieekktt  ssppoorrttoowwyy,,  kkttóórreeggoo  oottwwaarrcciiee
ppllaannoowwaannee  jjeesstt  nnaa  88  wwrrzzeeÊÊnniiaa  ppooddcczzaass  DDoo˝̋yynneekk  GGmmiinnnnyycchh..

Studnia „abisynka” stan´∏a na Skwe-
rze 11 Listopada w Olszewnicy Starej
w wyniku wniosku, jaki cz∏onkinie
nowopowsta∏ego „Stowarzyszenia Lu-
dzi Aktywnych” z∏o˝y∏y doWójta Gmi-
ny Wieliszew Paw∏a Kownackiego.

Cz∏onkinie w ramach dzia∏alnoÊci
Stowarzyszenia zadba∏y o porzàdek
na Skwerze poprzez zasadzenie kwia-
tów i roÊlin ozdobnych.Aby utrzymy-
waç efekty, jakie osiàgn´∏y, cz∏onki-
nie Stowarzyszenia musia∏y nosiç wo-
d´ na Skwer wiadrami od sàsiadów,
gdy˝ w pobli˝u nie by∏o ˝adnego
punktu czerpania. Dlatego Panie
zwróci∏y si´ z proÊbà o ustawienie
studni. Dzi´ki tej ma∏o kosztownej in-
westycji – 1 400 z∏ – nowe Stowarzy-
szenie b´dzie mog∏o dzia∏aç jeszcze
sprawniej. nn WD

Dobiegajà koƒca prace budowlane
zwiàzane z realizacjà obiektu spor-
towego wraz ze Êwietlicà Êrodowi-
skowà w Krubinie. Aktualnie trwa-
jà prace zwiàzane z wyposa˝eniem
zewn´trznej skrzynki gazowej, wy-
posa˝eniem i uruchomieniem ko-
t∏owni w budynku oraz monta˝em
balustrad tarasowych. Do wykona-
nia pozosta∏o jeszcze uporzàdkowa-
nie i zagospodarowanie terenu wo-
kó∏ obiektu oraz przygotowanie

kompletu dokumentacji powyko-
nawczej.
Po zawiadomieniu stosownych s∏u˝b
i instytucji rozpocznà si´ czynnoÊci
zwiàzane z odbiorem, a nast´pnie
przekazaniem obiektu do u˝ytkowa-
nia. Umowny termin zakoƒczenia
prac przez Wykonawc´ to koniec
wrzeÊnia 2012, jednak dzi´ki du˝emu
zaawansowaniu robót ten termin mo-
˝e si´ znacznie skróciç.

nn MZ/WD

Stan inwestycji w Krubinie

WW  ppoonniieeddzziiaa∏∏eekk,,  1133  ssiieerrppnniiaa  pprraaccoowwnniiccyy  RReeffeerraattuu  OOcchhrroonnyy  ÂÂrrooddoowwiisskkaa  pprrzzyyjj´́llii  tteelleeffoonniicczznnee  zzgg∏∏oosszzeenniiee
oodd  ddzziiaa∏∏kkoowwiicczzaa  zzee  SSkkrrzzeesszzeewwaa  oo  wwyyrrzzuucceenniiuu  dduu˝̋eejj  iillooÊÊccii  ooddppaaddóóww  nnaa  ∏∏ààkkaacchh  ww  KKaa∏∏uusszzyynniiee..

Wysypisko Êmieci
Pracownicy po przybyciu na miejsce
stwierdzili, ˝e cz´Êç odpadów pocho-
dzi z gospodarstwa domowego jed-
nak w wi´kszoÊci sà to odpady
z warsztatu samochodowego.
Na miejscu znaleziono dokument
zawierajàcy dane osobowe domnie-
manego sprawcy. Z przykroÊcià mu-
simy stwierdziç, ˝e osobà która po-
zby∏a si´ w nielegalny sposób tak
du˝ej iloÊci odpadów jest mieszka-

niec naszej gminy posiadajàcy
warsztat samochodowy. Z wizji lo-
kalnej zosta∏ sporzàdzony protokó∏
oraz dokumentacja fotograficzna.
Sprawa zosta∏a przekazana Policji
w Wieliszewie w celu ukarania
sprawcy, a wytwórca odpadów zosta∏
w drodze decyzji zobowiàzany
do usuni´cia odpadów z miejsca ich
wyrzucenia oraz do okazania Wójto-
wi Gminy Wieliszew Paw∏owi Kow-

nackiemu dokumentu potwierdzajà-
cego ich odbiór przez przedsi´bior-
c´ majàcego stosowne zezwolenie
na odbiór odpadów.

Mamy nadziej´, ˝e ta historia b´-
dzie nauczkà dla tych, którzy do-
puszczajà si´ podobnych prze-
st´pstw i wp∏ynie to na popraw´
stanu naszego naturalnego Êrodo-
wiska.

nn OÂR

M∏odziutka suczka do adopcji

Sunia ma oko∏o pó∏ roku. Zosta∏a znaleziona
w lesie z pogruchotanà ∏apkà i przewieziona
przez mieszkaƒca naszej gminy do lecznicy we-
terynaryjnej doktora Miros∏awa Kado w ¸aj-
skach. Tam otrzyma∏a niezb´dnà pomoc. ¸ap-
ka zosta∏a posk∏adana i sunia wraca do zdro-

wia.W najbli˝szym czasie zostanie przewiezio-
na do schroniska. Poniewa˝ jest bardzo rado-
snym i potrzebujàcym du˝o czu∏oÊci pieskiem,
schronisko nie jest dla niej najlepszym rozwià-
zaniem. Dlatego te˝ pilnie szukamy dla niej
domku, w którym nie zabraknie jej mi∏oÊci.
Ona na pewno odwzajemni si´ tym samym.

Gdy suczka osiàgnie odpowiedni wiek, b´-
dzie mog∏a byç wysterylizowana na koszt
Urz´du Gminy Wieliszew.

Osoby zainteresowane prosimy o kontakt z Re-
feratem Ochrony Ârodowiska w Urz´dzie Gminy
Wieliszew pod nr tel. 22 782 22 32 nn BO

ZBIÓRKA ODPADÓW WIELKOGABARYTOWYCH I ZU˚YTEGO SPRZ¢TU ELEKTRYCZNEGO I ELEKTRONICZNEGO

Zu˝yty sprz´t elektryczny i elektroniczny oraz odpady
wielkogabarytowe b´dà odbierane przez firm´ AG-COMPLEX
w nast´pujàcych terminach:
˝̋ 20 wrzeÊnia 2012 r. – Wieliszew, Łajski,
Michałów-Reginów
˝̋  21 wrzeÊnia 2012 r. – Kałuszyn, Topolina,

Skrzeszew, Podd´be, Sikory, Komornica, Góra,
Jałówek Pierwszy, Olszewnica Stara, Olszewnica
Nowa, Krubin

Osoby zainteresowane powinny nie póêniej ni˝ 2 dni
przed planowanà zbiórkà zgłosiç do Urz´du Gminy
(tel. 22 782 22 32) iloÊç rodzaj odpadów, podaç imi´

i nazwisko, miejsce odbioru oraz telefon kontaktowy. Odpady
nale˝y wystawiç przed furtk´ o godzinie 7 w dniu odbioru.
Odbiór odpadów ze szkół i osiedli o zabudowie blokowej
zostanie zorganizowany na zasadzie indywidualnych ustaleƒ
firmy AG-COMPLEX z administratorami. 
Odbiór odpadów zostanie sfinansowany z bud˝etu gminy
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Abisynka w Olszewnicy Starej
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Nowa tablica z herbem Gminy

Naprawa ulic Jarz´binowej, Piaskowej
i Âwierkowej w Wieliszewie

ZaÊmiecony przystanek Olszewnicy
Nowej
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Edukacja

Przełom maja
i czerwca, jak
w ka˝dej placówce
oÊwiatowej, to
„goràcy” czas
podsumowaƒ
i przygotowaƒ
do zakoƒczenia
roku szkolnego. 

SPOS

Mimo licznych obowiàzków
zaplanowano i przepro-
wadzono spotkania

z przedstawicielami zawodów,

których celem nadrz´dnym jest
bezpieczeƒstwo i niesienie pomo-
cy ludziom. Odby∏o si´ mi´dzy in-
nymi spotkanie ze stra˝akiem,
którà to grup´ zawodowà repre-
zentowa∏ zaproszony przez wycho-
wawc´ klasy III Marcin Ziemak.
Dzi´ki jego uprzejmoÊci ucznio-
wie wszystkich klas mieli okazj´
bli˝ej poznaç codziennà prac´
stra˝aka. Spotkanie mia∏o charak-
ter ˝ywej rozmowy inspirowanej
cz´sto licznymi pytaniami pada-
jàcymi ze strony uczniów. Nasz
goÊç opowiada∏ o akcjach gasze-
nia po˝arów, o przyczynach ich
powstawania i ogromie strat jakie
owe po˝ary czynià cz´sto przez
brak ostro˝noÊci i wyobraêni lu-
dzi. Przybli˝y∏ równie˝ zagadnie-
nia zwiàzane z niesieniem pomo-

cy w wypadkach na drodze czy
kl´sk ˝ywio∏owych takich jak
gwa∏towne burze, powodzie, ska-
˝enie Êrodowiska naturalnego.

Spotkaniu towarzyszy∏y rów-
nie˝ zagadki i wiersze. Czas up∏y-

nà∏ tak szybko, ˝e ani si´ spostrze-
gliÊmy a zadzwoni∏ dzwonek
na przerw´.Wiele pytaƒ pozosta-
∏o bez odpowiedzi i dlatego
wspólnie zdecydowaliÊmy, aby
w przysz∏oÊci ponownie spotkaç

Takie has∏o przyÊwieca∏o uczniom Szko∏y Podstawowej
im. Bronis∏awa Soko∏a w Olszewnicy Starej, którzy
25 czerwca wybrali si´ wraz z nauczycielami do Zegrza. 

25 czerwca 2012 roku
to dzieƒ, na który
szczególnie wytrwale czekali
uczniowie klasy III.Bezpieczne wakacje nad wodà W podró˝
do stolicy

Wakacji ju˝ czas ...

MieÊci si´ tam Legionowskie Wodne
Ochotnicze Pogotowie Ratunkowe. Sympa-
tyczni ratownicy powitali wszystkich
uczestników wycieczki i zapoznali ich
z podstawowym sprz´tem ratowniczym;
wrzutka – lina d∏ugoÊci 25 m, boja – pla-
stikowa deska, ko∏o ratunkowe i pas
z gàbki utrzymujàcy tonàcego na po-
wierzchni wody. Udzielali praktycznych
rad jak bezpiecznie przebywaç nad wodà
i zachowywaç si´ podczas kàpieli (np. udar
s∏oneczny, oznakowanie kàpieliska, wezwa-
nie pomocy). Dzieci aktywnie uczestniczy-
∏y w zaj´ciach prowadzonych pod czujnym
okiem ratowników np. celowanie wrzutkà

do ko∏a ratowniczego, rzuty ko∏em ratun-
kowym, oglàda∏y ∏odzie ratownicze i po-
duszkowiec. Uczniowie odpowiadali na py-
tania ratowników wykazujàc si´ znajomo-
Êcià zasad bezpiecznego pobytu,
wypoczynku nad wodà. Na zakoƒczenie
spotkania dzieci otrzyma∏y opaski na r´-
k´ z numerem 601 100 100 (pomoc ratow-
nika). By∏o to po˝yteczne spotkanie tu˝
przed zbli˝ajàcymi si´ wakacjami. Ucznio-
wie wyra˝ajà podzi´kowanie zespo∏owi ra-
towników za wspania∏e spotkanie nad Za-
lewem Zegrzyƒskim oraz za przypomnie-
nie zasad bezpiecznego przebywania
nad wodà. nn SPOS

Wraz z wychowawcà Renatà Karwat i Han-
nà Zieliƒskà – od lat zaprzyjaênionà ze szko-
∏à w Olszewnicy Starej – uczniowie prze˝yli
niezapomnianà przygod´. Dzi´ki stworzeniu
przez doros∏ych mo˝liwoÊci korzystania z ró˝-
nych Êrodków komunikacji miejskiej, ucznio-
wie mogli na w∏asnej skórze przekonaç si´,
˝e dotychczas zdobyta wiedza i umiej´tnoÊci
u∏atwiajà podró˝owanie. Zacz´to od spraw-
dzenia poprawnoÊci dokumentów to˝samoÊci,
którymi dla uczniów by∏y legitymacje szkol-
ne. One to uprawnia∏y do zakupu biletu ulgo-
wego co uczyni∏ ka˝dy z nich. Nast´pnie sa-
mi uczniowie mieli za zadanie zlokalizowaç
w∏aÊciwy peron i tor, na który udaliÊmy si´
ca∏à grupà czekajàc wreszcie na przybycie
pociàgu. Z zachowaniem wszelkich Êrodków
ostro˝noÊci jak i kultury (przepuszczanie
w pierwszej kolejnoÊci wysiadajàcych i osób

starszych) wsiedliÊmy do pociàgu i skasowa-
liÊmy bilety. Dalej wydarzenia potoczy∏y si´
b∏yskawicznie. Podró˝owaliÊmy metrem,
tramwajem, autobusem, spacerowaliÊmy
na Placu Zamkowym i Rynku Starego Mia-
sta. Po drodze posililiÊmy si´ nieco a na de-
ser ka˝dy kupi∏ sobie loda. Dodatkowà
atrakcjà by∏o równie˝ to, ˝e wycieczka nasza
przypad∏a na czas Euro2012 i jak prawdziwi
kibice przemaszerowaliÊmy przez stref´ ki-
bica w centrum Warszawy.

Do uszu naszych dociera∏y rozmowy w ró˝-
nych j´zykach, co ca∏ej tej przygodzie nada-
wa∏o niepowtarzalny klimat. Ca∏oÊç przypie-
cz´towana zosta∏a widokiem Warszawy jaki

podziwialiÊmy z Pa∏acu Kultury i Nauki oraz
wizytà w galerii Leonarda da Vinci.

Wycieczka tego dnia by∏a inna od dotych-
czasowych. Nie musieliÊmy patrzeç na zega-
rek to by∏ nasz czas, czas który poÊwi´ciliÊmy
sobie, niejako ˝egnajàc si´ po trzech wspól-
nie sp´dzonych latach.

Na pytanie czy warto by∏o byç ze sobà i dla
siebie, wszyscy jednog∏oÊnie odpowiedzieli
TAK.

Mo˝e jeszcze kiedyÊ uda nam si´ ponow-
nie wybraç gdzieÊ wspólnie? To wszystko za-
le˝y od nas samych – z tym stwierdzeniem te˝
si´ wszyscy zgodzili.

nn Renata Karwat

Pasujà do dnia zakoƒczenia roku szkol-
nego jak ma∏o które. 29 czerwca pad∏o
jeszcze wiele innych s∏ów znanych pio-
senek, w których wypowiadano zadowo-
lenie ze zbli˝ajàcych si´ wakacji. Uro-
czystoÊç rozpocz´to odÊpiewaniem hym-
nu i przekazaniem sztandaru szko∏y
uczniom klasy II, którzy w kolejnym ro-
ku szkolnym 2012/13 jako najstarsi b´-
dà opiekowaç si´ nim i reprezentowaç
szko∏´ w ró˝nego rodzaju uroczysto-
Êciach.

Uczniowie jak co roku otrzymali
Êwiadectwa i drobne upominki a rodzi-

ce podzi´kowania za wspó∏prac´ ze
szko∏à. By∏y te˝ wyró˝nienia dla uczniów
pilnie ucz´szczajàcych na zaj´cia i tych,
którzy wyró˝nili si´ pod wzgl´dem naj-
wi´kszej liczby przeczytanych ksià˝ek.

Uczniowie klasa III – jako ̋ e od wrze-
Ênia 2012 roku rozpocznà nauk´ w szko-
le w Skrzeszewie, po˝egna∏a si´ ze

wszystkimi w krótkim – specjalnie
na t´ okolicznoÊç przygotowanym
– spektaklu. By∏o weso∏o, ale te˝ nie za-
brak∏o ∏ez wzruszenia. Przyjaêƒ jaka po-
∏àczy∏a nas wszystkich przez te lata
w osobach uczniów, rodziców, dziadków
i pracowników szko∏y zaowocowa∏a
wspólnym odÊpiewaniem refrenu pio-
senki, znanej wszystkim wokalistki
(Maryli Rodowicz) „Ale to ju˝ by∏o...”

Na zakoƒczenie dyrektor z∏o˝y∏ ̋ ycze-
nia wspania∏ych, bezpiecznych wakacji
i podzi´kowa∏ wszystkim pracownikom
szko∏y za ca∏y rok pracy. nn SPOS

DDzziieeƒƒ  2222  cczzeerrwwccaa  bbyy∏∏  dd∏∏uuggoo  oocczzeekkiiwwaannyymm  ii  wwyymmaarrzzoonnyymm  ddllaa  uucczznniióóww  zzee
SSzzkkoo∏∏yy  PPooddssttaawwoowweejj  iimm..  BBrroonniiss∏∏aawwaa  SSookkoo∏∏aa  ww  OOllsszzeewwnniiccyy  SSttaarreejj..

Kraina westernu – podró˝ w nieznane
Nawet pogoda obfitujàca w du˝e zachmu-
rzenie i du˝à m˝awk´ nie odstraszy∏a ich
przed czekajàcà wyprawà. Zaopatrzeni
w plecaki a g∏ównie w bojowe miny dzie-
ci wyjecha∏y wraz z nauczycielami do Sar-
nowej Góry ko∏o Ciechanowa. Podró˝ by-
∏a pe∏na wra˝eƒ i wspania∏ych widoków
mazowieckiej wsi oraz prawdziwà lekcjà
przyrody. Podziwiajàc pi´kne ∏any zbó˝,
polnych kwiatów i zwierzàt dzieci ujrza∏y
wy∏aniajàce si´ z oddali zarysy budynków
z Krainy Westernu. Na miejscu uczniowie
dojechali ciuchcià do westernowego mia-
steczka: wÊród atrakcji by∏y indiaƒska wio-
ska i tor przeszkód, country ball, mini zoo,
jazda bryczkà, park linowy, strzelnica ∏u-
kowa i wiatrówkowa, trampolina. Dzieci
sp´dza∏y czas rozwijajàc sprawnoÊç fizycz-
nà na placu zabaw, dmuchanej zje˝d˝alni,
karuzeli. Zostali przywitani przez par´ In-
dian którzy pomalowali uczniom indiaƒ-
skie wzory na twarzach. W tipi (domu in-
diaƒskim) wys∏ucha∏y ciekawostek z ˝ycia

Indian. Du˝à frajdà by∏a przeja˝d˝ka
na koniu. WÊród okrzyków radoÊci i zado-
wolenia dzieci oglàda∏y z bliska ró˝ne
zwierz´ta; owce, lamy, Êwinki wietnam-
skie, kury, papugi, daniele, konie, jak.
Po tak wyczerpujàcych zabawach bardzo
smakowa∏y im kie∏baski i napoje. Du˝ym
powodzeniem cieszy∏o si´ ko∏o fortuny
z nagrodami i sklepik z pamiàtkami. Dzie-
ci ubrane w kowbojskie kapelusze z in-
diaƒskimi ∏ukami i innymi ozdobami po-
˝egna∏y Westernowe Miasteczko. Pe∏ni nie-
zapomnianych wra˝eƒ i prze˝yç
w doskona∏ych humorach wraca∏y do szko-
∏y.

Uczniowie wraz z nauczycielami sk∏a-
dajà serdeczne podzi´kowania Wójtowi
Gminy Wieliszew Paw∏owi Kownackiemu
oraz Dyrektorowi SAPO Jackowi Banasz-
kowi za sfinansowanie autokaru na wy-
cieczk´ szkolnà 22 czerwca do Krainy We-
sternu w Sarnowej Górze.

nn SPOS
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Okres Adaptacyjny
Jest to czas pierwszego spotkania przysz∏ego przed-
szkolaka z placówkà, zapoznania si´ z nià i próby za-
przyjaênienia. Panie Agata i Marta serdecznie powi-
ta∏y dzieci, ˝yczliwie i z uÊmiechem na ustach zorga-
nizowa∏y im ów beztroski czas. Dzieci dowiedzia∏y si´,
po co w ogóle istnieje przedszkole, jak funkcjonuje,
jak wielu milusiƒskich do niego ucz´szcza oraz – co
najwa˝niejsze – i˝ przedszkolakiem byç to nie lada
zaszczyt. Mali goÊcie zwiedzili budynek placówki
(kuchni´, toalety, szatni´, sto∏ówk´, poszczególne sa-
le). Bra∏y udzia∏ w niebanalnych zaj´ciach plastycz-
no–technicznych (malowa∏y, rysowa∏y, wykleja∏y, lepi-
∏y), równie˝ w zabawach ruchowych przy wykorzysta-
niu akompaniamentu muzycznego (zabawy
na powitanie), ale nie da si´ ukryç, i˝ najch´tniej przy-

sz∏e przedszkolaki, sp´dza∏y czas na placu zabaw
w ogrodzie przedszkolnym. Dokazywa∏y na huÊtaw-
kach, zje˝d˝alni, drabinkach, piek∏y baby z piasku, gra-
∏y w klasy, jeêdzi∏y w drabinkowym autobusie. Kolej-
ne spotkanie z milusiƒskimi odb´dzie si´ w dniach 30
i 31 sierpnia, czyli tu˝ przed rozpocz´ciem nowego ro-
ku przedszkolnego.

Zarówno dzieciom, jak i ich rodzicom, ˝yczymy
w nowym roku przedszkolnym 2012/2013 odwagi, har-
tu ducha, serdecznego uÊmiechu na ustach, gdy˝ ju˝
za chwil´ ka˝dy trzylatek odÊpiewa s∏owa hymnu
przedszkolnego „…jestem sobie przedszkolaczek, nie
grymasz´ i nie p∏acz´, na b´benku marsza gram, ram
– tam – tam, ram – tam – tam…”.Zatem, do zobacze-
nia w „naszym” przedszkolu. nn mgr Ksenia M´zia

Bezpieczeƒstwo ponad     wszystko!!!
si´ w tym gronie i dokoƒczyç tak
wspaniale zapowiadajàcà si´
przygod´ – dla niektórych mo˝e
dziewczàt i ch∏opców zawodowà
– w Êwiecie stra˝y po˝arnej. ˚e-
gnajàc si´ z Panem Marcinem
dzieci z∏o˝y∏y obietnic´, i˝ w ka˝-
dej sytuacji, której towarzyszyç
b´dzie choçby najmniejszy p∏o-
mieƒ ognia, zachowywaç b´dà
zdwojona ostro˝noÊç. Wszyscy
podpisali si´ pod tà deklaracjà,
którà na zakoƒczenia prowadzà-
ca spotkanie z∏o˝y∏a na r´ce go-
Êcia.

Organizacja tego spotkania by-
∏a o tyle istotna, i˝ stanowi∏a swo-
iste przygotowanie uczniów szko-
∏y do bezpiecznego sp´dzania
czasu i organizowania zabaw pod-
czas wakacji. nn

To ju˝ jest koniec... to s∏owa jednej z dobrze znanych piosenek naszych polskich artystów.

Konkurs plastyczny
Konkurs og∏oszony zosta∏ przez Przedszkole Sa-
morzàdowe w ¸ajskach. Prace plastyczne
mo˝na by∏o dostarczaç do 19 czerwca 2012 r.

Wszystkie prace konkursowe okaza∏y si´
niezwykle ciekawe, barwne, tworzone ró˝ny-
mi technikami (wydzieranki, malowane farba-
mi, kredkami pastelowymi, naklejanki,
przy u˝yciu brokatu, bibu∏y, foli aluminiowej).
Najcz´Êciej pojawiajàcym si´ w nich wàtkiem
by∏a postaç Króla Maciusia i jego atrybuty w∏a-
dzy tj. korona, ber∏o, tron, zamek królewski,
p∏aszcz króla.

Komisji konkursowej niezwykle trudno by-
∏o wybraç t´ najlepszà, wszechstronnà prac´.
Po d∏ugich i burzliwych naradach zdecydowa-
no, ˝e tym razem nie b´dzie I, II, III miejsca,
zaÊ wszystkie prace bioràce udzia∏ w konkur-

sie zostanà wyró˝nione. Zatem, nagrodzone zo-
sta∏y przedszkolaki zarówno z Przedszkola Sa-
morzàdowego nr 2 w Wieliszewie (Jessica, Ma-
ja, Oskar,Weronika, Norbert, Filip, Maja), jak
i przedszkolaki z Przedszkola Samorzàdowe-
go w ¸ajskach (Jadzia, Lea, Karolina,Amelia,
Zuzia). Gratulujemy!

Dodatkowà atrakcjà dla zwyci´zców i wy-
ró˝nionych by∏o to, i˝ prócz kolorowych dyplo-
mów i nietuzinkowych nagród osobiÊcie zawi-
ta∏ do nich i pogratulowa∏ zwyci´stwa sam Król
MaciuÊ I (w tej roli Szymon Kieszek, przed-
szkolak z grupy II). Obleczony w królewski
p∏aszcz, koron´ i ber∏o wraz ze swojà Êwità (na-
uczycielkami Paulà i Ksenià) przyby∏ do wie-
liszewskiego przedszkola. Wr´czy∏ nagrody
i dyplomy, uÊcisnà∏ r´ce zwyci´zców oraz pa-

sowa∏ ich swym ber∏em królewskim na „wyjàt-
kowych” poddanych. Wieliszewskie przed-
szkolaki oraz ca∏e grono pedagogiczne przyj´-
∏o Króla Maciusia niezwykle serdecznie i ro-
dzinnie. Panie nauczycielki fotografowa∏y
niezwyk∏ego goÊcia, dzieci prosi∏y go o spe∏nie-
nie ich marzeƒ, rozmawia∏y o trudach zwiàza-
nych z pracà Dzieci´cego Króla, wiwatowa∏y
i oklaskiwa∏y go. Przy tej okazji MaciuÊ, zach´-
ci∏ dzieci do czytania ksià˝ek (oczywiÊcie usta-
mi nauczycieli/rodziców/dziadków), szczególnie
tych o nim samym – prawdziwym i oddanym
przyjacielu dzieci. Bowiem on ma dla milusiƒ-
skich zawsze wolny czas, otwarte serce i g∏o-
w´ pe∏nà pomys∏ów. Zatem CZYTAJMY

nn mgr Ksenia M´zia 
nauczyciel grupy II

RRoozzssttrrzzyyggnnii´́cciiee  kkoonnkkuurrssuu  ppllaassttyycczznneeggoo  ppooÊÊwwii´́ccoonneeggoo  ppoossttaaccii  KKrróóllaa  MMaacciiuussiiaa  II,,  bboohhaatteerraa  kkssiiàà˝̋kkii
JJaannuusszzaa  KKoorrcczzaakkaa..
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Gminne
uroczystoÊci Âwi´ta
Wojska Polskiego
i 92. rocznicy Bitwy
Warszawskiej
odbyły si´
11 sierpnia,
na Skwerze
11 Listopada
w Olszewnicy Starej.
Weronika Dzi´gielewska
Mariusz Kraszewski

Po nabo˝eƒstwie odby∏ si´ wzru-
szajàcy apel poleg∏ych, podczas
którego symbolicznie przywo∏y-
wano nazwiska bohaterów pocho-
dzàcych z terenów obecnej Gminy
Wieliszew. Równie podnios∏à cz´-
Êcià obchodów by∏o z∏o˝enie wià-
zanek pod pomnikiem.W ten spo-
sób ho∏d poleg∏ym ˝o∏nierzom od-
dali przedstawiciele: organizacji
kombatanckich, Dowództwa Ope-
racyjnego Si∏ Zbrojnych, 3. War-
szawskiej Brygady Rakietowej
Obrony Powietrznej, 32. Wieli-
szewskiego Dywizjonu Rakietowe-
go Obrony Powietrznej, Powiatu
Legionowskiego, Legionowa, Gmi-
ny Jab∏onna, Komisariatu Policji
w Wieliszewie, Hufca Legionowo,
OSP Chotomów, Samorzàdowej
Administracji Placówek OÊwiato-
wych, OSP Gminy Wieliszew, So-
∏ectwa Krubin, So∏ectwa Podd´bie,
wsi Micha∏ów-Reginów i Towarzy-
stwa Przyjació∏ Micha∏owa-Regino-
wa, wsi Ka∏uszyn i Olszewnica No-
wa, Szko∏y Podstawowej w Ol-
szewnicy Starej, wsi Olszewnica
Stara oraz samorzàdowców Gminy
Wieliszew.

Na zakoƒczenie oficjalnych uro-
czystoÊci uczestnicy obejrzeli krót-
ki program artystyczny przygotowa-
ny przez uczniów Szko∏y Podstawo-
wej w Olszewnicy Starej oraz zespó∏
Smile.Tematyka oczywiÊcie nawià-
zywa∏a do historii i postaw patrio-
tycznych, które pozwala∏y Polsce od-
zyskiwaç niepodleg∏oÊç.

Po cz´Êci oficjalnej odby∏a si´
cz´Êç rozrywkowa, na placu
przy szkole podstawowej im. Broni-
s∏awa Soko∏a. Specjalny program
rozrywkowy przygotowa∏ zespó∏
„Smile”, który da∏ blisko godzinny
pokaz swoich umiej´tnoÊci wokal-
no-aktorskich. Po wyst´pie m∏o-
dzie˝y o dobrà atmosfer´ zadba∏
specjalnie na t´ okazj´ zaproszony
zespó∏ muzyczny. Ponadto nie zabra-
k∏o równie˝ atrakcji dla najm∏od-
szych takich jak zje˝d˝alnie, darmo-
wa karuzelka oraz specjalna niespo-
dzianka od Wójta Gminy Wieliszew
Paw∏a Kownackiego – darmowe lo-
dy dla dzieci.

Kolejny raz piknik w Olszewnicy
Starej okaza∏ si´ wspania∏à okazjà
do integracji lokalnej spo∏ecznoÊci.

nn

Âwi´to Wojska Polskiego
w Olszewnicy Starej

UroczystoÊç rozpocz´∏a si´
Mszà Êw. w intencji ̋ o∏nierzy,
którzy w obronie ojczyzny

oddali ̋ ycie. Nabo˝eƒstwo odprawi∏
proboszcz parafii pw. Jana Marii
Vianneya ks. Krzysztof Krupa.
W homilii kap∏an nawiàza∏ do ofia-
ry sk∏adanej w czasach wojen i ko-
niecznoÊci piel´gnowania etosu
s∏u˝by wspó∏czeÊnie.
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Weronika Dzi´gielewska

Tegoroczny Festiwal
Folkowo-Szantowy
„Szanty
nad Zalewem” by∏
ósmà edycjà imprezy,
która ju˝ na sta∏e
wpisa∏a si´
w kalendarz wydarzeƒ
zwiàzanych z muzykà
˝eglarskà.

Szanty nad
Zalewem 2012

Wweekend, 18-19 sierp-
nia, na wieliszewskiej
pla˝y wystàpi∏y najlep-

sze zespo∏y grajàce muzyk´ szan-
towà i folkowà. Podczas dwóch
dni imprezy na scenie wystàpi∏y:
Mordewind, EKT Gdynia, Orkie-
stra Dni Naszych, Wyciàgni´ci
z Mesy oraz goÊç z zagranicy
i gwiazda wieczoru – Atmasfera.
W trakcie pierwszego dnia Festi-
walu wystàpi∏ równie˝ laureat
konkursu zorganizowanego przez
Tawern´ Gniazdo Piratów – ze-
spó∏ Navicanor. Wyst´py podzie-

li∏ program przygotowany przez
m∏odzie˝ przebywajàcà w naszej
Gminie w ramach projektu
Workcamp – mi´dzynarodowa
m∏odzie˝ przygotowa∏a muzycz-
ne show.

Drugi dzieƒ imprezy by∏ po-
Êwi´cony wydarzeniom, które
mia∏y wciàgnàç do zabawy ca∏e
rodziny, nie tylko fanów muzyki
szantowej i folkowej. By∏ to swo-
isty eksperyment; trzeba przy-
znaç – udany.W rodzinnej, przy-
jaznej atmosferze sportowej ry-
walizacji odby∏y si´ Regaty
Kajakowe oraz Turniej Pla˝owej
Pi∏ki Siatkowej, do których zg∏o-
si∏o si´ kilkudziesi´ciu ch´t-
nych. Po ci´˝kich zmaganiach
zwyci´zcy otrzymali nagrody
rzeczowe, puchary i medale.
W turnieju siatkarskim I miej-
sce zaj´li Daniel Kàsak i Jakub
Szczesik, II miejsce zdoby∏a pa-
ra Tomasz Kuczko i Mateusz
Mróz, natomiast na III miejscu
uplasowali si´ Micha∏ Wiatrak
i Daniel Pawlak. W regatach ry-
walizacja by∏a bardzo za-
ci´ta. I miejsce zaj´li Tomasz
Rek i Piotr Michalak, II miejsce
– Zbigniew Brzozowski i Mariusz
Kraszewski, natomiast

na III miejscu znaleêli si´ Piotr
Czajkowski i Maciej Kierzkow-
ski.

Wszyscy zawodnicy otrzymali
medale i ksià˝ki, a zdobywcy
pierwszego miejsca – pamiàtko-
we puchary.

Oprócz wyst´pów na scenie
i turniejów sportowych organiza-
torzy przygotowali wiele atrak-
cji towarzyszàcych – szczególnie
dla najm∏odszych. Dla dzieci
dost´pne by∏y dmuchaƒce, ma-
lowanie buziek, konkursy pla-
styczne oraz animacje na scenie.
Na pla˝y spotkaç mo˝na by∏o
równie˝ Kapitana Wyderk´, któ-
ry poprzez zabaw´ uczy∏ dzieci
podstawowych zasad bezpieczeƒ-
stwa.

Imprez´ zorganizowali: Urzàd
Gminy Wieliszew, OÊrodek Kul-
tury w Wieliszewie oraz Tawer-
na Gniazdo Piratów. Patronat
medialny nad wydarzeniem
sprawowali: Zegrzyƒskie Jezioro
Marzeƒ – Oficjalny Serwis Tury-
styczny Regionu Zalewu Ze-
grzyƒskiego, portal internetowy
wolnasobota.pl oraz „Gazeta
Wieliszewska”.

nn
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WERONIKA DZI¢GIELEWSKA: Kiedy
narodzi∏a si´ pasja zwiàzana z jazdà
na rowerze?
MAGDALENA KADO: Na rowerze je˝d˝´,
od kiedy pami´tam, towarzyszy∏ mi on
od najm∏odszych lat jako sposób sp´dza-
nia wolnego czasu. Pierwsza myÊl udzia-
∏u w maratonach narodzi∏a si´ wraz ze
startem w maratonie 24h w 2009, w Wie-
liszewie. Wtedy za namowà rodziny
wzi´∏am swój „marketowy” rower i wy-
kr´ci∏am ponad 130 km. Wynik – jak
na tamtà chwil´ imponujàcy, uczucie
– w pierwszej chwili pomyÊla∏am nigdy
wi´cej nie wsiàd´ na rower.Trwa∏o to „a˝”
do nast´pnego maratonu.
Czy traktuje Pani udzia∏ w rajdach ja-
ko ciekawà form´ sp´dzania wolnego
czasu, czy jednak g∏ownie chodzi o ry-
walizacj´? 
MyÊl´, ˝e mo˝na to doskonale po∏àczyç.
OczywiÊcie jadàc na wyÊcig chc´ wygraç,
ale znam swoje mo˝liwoÊci i wiem, ˝e
mam jeszcze spore rezerwy. W zale˝noÊci
od panujàcych warunków na trasie, cz´-
sto zwyci´stwem jest sam dojazd do me-
ty i pokonanie w∏asnych s∏aboÊci. Oczy-
wiÊcie wyÊcigi nie dawa∏yby mi tyle sa-
tysfakcji gdyby nie zdrowa rywalizacja
i ˝yczliwoÊç startujàcych zawodników.
Na maratonach panuje niesamowicie ro-
dzinna atmosfera. Startuje tam oko-
∏o 1000 osób i mo˝e trudno w to uwierzyç
prawie wszyscy si´ znajà. Po ukoƒczeniu
wyÊcigu przychodzi czas na wspólne wy-
mienienie si´ wra˝eniami z trasy, tombo-
l´ z nagrodami i odpoczynek w przygoto-
wanym miasteczku kolarskim.
Jak ocenia Pani tegoroczny Maraton Ma-
zovia 24h, który odby∏ si´ w Wielisze-
wie? 
Mimo 24h nie mia∏am wiele czasu
na ocen´ warunków panujàcych na ma-
ratonie. Z perspektywy siode∏ka wszyst-
ko wyglàda∏o bardzo dobrze – Êwietnie
oznaczona, urozmaicona trasa – moim

zdaniem najlepsza ze wszystkich edycji.
W miasteczku jak zawsze mi∏a, rodzin-
na atmosfera i spora grupa kibiców, któ-
ra dodawa∏a wsparcia przez ca∏à dob´.
Niesamowite jest to, ˝e osoby, z który-
mi rywalizuj´ na zwyk∏ym wyÊcigu
szczerze trzyma∏y za mnie kciuki. Na-
wet pogoda okaza∏a si´ bardziej ∏aska-
wa ni˝ rok temu, kiedy to deszcz towa-
rzyszy∏ nam przez ca∏à dob´. Gdybym
mia∏a coÊ zmieniç – na pewno popra-
cowa∏abym nad wi´kszym rozpowszech-
nieniem tej imprezy, gdy˝ jest to jedy-
ny w Polsce tego typu maraton, a wie-
le osób nawet z sàsiedztwa naszej
Gminy, czy powiatu nawet o nim nie
s∏ysza∏o.
Czy przygotowuje si´ Pani jakoÊ szcze-
gólnie do tego typu maratonów? 
Startuj´ w wyÊcigach praktycznie co ty-
dzieƒ od kwietnia do paêdziernika
a w tym sezonie tak˝e w wyÊcigach zimo-
wych (2. miejsce w kat. K2). W tej sytu-
acji staram si´ zawsze dobrze przepraco-
waç zim´, co procentuje w sezonie.W tym
roku mia∏am u∏atwione zadanie, gdy˝
mieszkajàc w Hiszpanii pogoda by∏a
wr´cz idealna do treningów kolarskich.
Oprócz tego trenuj´ szermierk´ i du˝o bie-
gam, co traktuj´ jako dobre uzupe∏nienie
do roweru. Nie ma si´ co oszukiwaç, na-
wet najlepszy rower, choçby mia∏ z górki
sam nie pojedzie.
Czy myÊli ju˝ Pani o udziale w przysz∏o-
rocznym maratonie Mazovia 24h? 
Gdyby to pytanie pad∏o zaraz po starcie
w tegorocznej edycji, zdecydowanie bym

odmówi∏a.To bardzo wyczerpujàca impre-
za kolarska, a da∏am z siebie naprawd´
wszystko. Rywalizacja trwa∏a dos∏ownie
ca∏à dob´ i nie by∏o chwili, bym ja czy mo-
ja partnerka z duetu nie by∏a na trasie.
Tak jak przed rokiem zaj´∏yÊmy drugie
miejsce, ale tym razem zdecydowanie bar-
dziej wypracowane. Nie ukrywam, ˝e
chcia∏abym stanàç w tym maratonie
na najwy˝szym stopniu podium, ale to
nie lada wyzwanie. JeÊli studia za grani-
cà i obrona pracy magisterskiej mi na to
pozwolà, to na pewno pojawi´ si´. JeÊli nie
przyjad´ jako zawodnik, to kibic czy fo-
tograf (Êmiech).
Komu poleca∏aby Pani udzia∏ w tej im-
prezie? 
Tak naprawd´ wystartowaç mo˝e ka˝dy.
Polecam jednak odpowiednio wczeÊniej fi-
zycznie si´ przygotowaç, bo mo˝na si´
zdziwiç. Du˝o rzeczy wyglàda fajnie do-
póki si´ ich nie spróbuje. Czas na takich
maratonach p∏ynie niesamowicie wolno
i nagle zdajesz sobie spraw´, ˝e masz ju˝
w nogach grubo ponad 100 km, a do pó∏-
metka maratonu jeszcze daleko.W g∏owie
k∏´bià si´ ró˝ne myÊli, a konkurencja nie
Êpi. Na pewno jest to impreza dla ludzi
lekko zakr´conych, nie bojàcych si´ wy-
zwaƒ i wierzàcych w swoje si∏y, bo tu jeê-
dzimy ca∏à dob´, ciemnà nocà i bladym
Êwitem. Z pewnoÊcià liczba niesamowi-
tych prze˝yç jest gwarantowana, zatem
zapraszam za rok.
Dzi´kuj´ za rozmow´.

nn Rozmawia∏a 
Weronika Dzi´gielewska
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W tym numerze
Gazety spotykamy si´
z MAGDALENÑ
KADO, której pasjà
jest kolarstwo

Si´gajàc do historii OSP, jest ona tak
d∏uga jak ludzkoÊç i zawsze wynika-
∏a z potrzeby bezpieczeƒstwa, tj rato-
wania ludzi i mienia nie tylko
przed po˝arem, ale coraz to nowymi
zagro˝eniami, powstajàcymi wraz ze
wzrostem osiàgni´ç cywilizacyjnych
i zmian klimatycznych.

OczywiÊcie, sà Zawodowe Stra˝e
Po˝arne dobrze wyposa˝one i zorgani-
zowane, utrzymywane przez bud˝et
Paƒstwa. Jest ich jednak stanowczo
za ma∏o, aby zabezpieczyç wszystkie
potrzeby, szczególnie przy du˝ych za-
gro˝eniach. Dlatego powszechnoÊç
i mnogoÊç ma∏ych jednostek OSP
Êwietnie wype∏nia istniejàcà ciàgle lu-
k´ i niewiele kosztuje. Praca stra˝aków
ochotników jest bowiem spo∏eczna,
a samorzàdy gminne zapewniajà je-
dynie sprz´t i umundurowanie.

Nast´pnà zaletà OSP jest ich bli-
skoÊç do obszaru dzia∏ania, co powo-
duje wi´kszà ich skutecznoÊç w likwi-
dowaniu zagro˝enia. Jednak poza me-
rytorycznà dzia∏alnoÊcià jednostek
OSP, jest bardzo wa˝na rola spo∏ecz-
na, jakà odgrywajà w swoich Êrodowi-
skach. Jest to zazwyczaj dobrze zorga-
nizowana grupa m´˝czyzn, nadajàca
swojemu otoczeniu impulsy i inicja-
tywy ró˝nych dzia∏aƒ kulturalnych,
rozrywkowych, charytatywnych itp.
Do dzia∏aƒ tych m∏odych zazwyczaj
ludzi do∏àczajà ich rodziny i znajomi,
co powoduje wspania∏e o˝ywienie da-
nego Êrodowiska.

Z takiego sposobu dzia∏alnoÊci OSP
powsta∏o wiele tradycji i zwyczajów,
ciàgle piel´gnowanych i powielanych
w Êrodowiskach wiejskich. Do najbar-
dziej widocznych tradycji nale˝y
udzia∏ stra˝aków w pokazach, para-
dach, defiladach, ze sztandarami z oka-
zji Êwiàt, rocznic i innych lokalnych
uroczystoÊci, równie˝ religijnych.

Jest ponadto sta∏ym zwyczajem, ˝e
wszystkie wa˝ne uroczystoÊci rodzin-
ne (Êluby, pogrzeby, wielkie awanse)
stra˝aków i innych wa˝nych i zas∏u-
˝onych dla tej spo∏ecznoÊci ludzi, sà ho-
norowane pocztami, delegacjami, czy
gremialnym udzia∏em ca∏ej umundu-
rowanej braci stra˝ackiej. Bo to jest
ich wielkie Êwi´to.

Odnoszàc si´ do prasowych pole-
mik, jak to ten m∏ody stra˝ak nadu˝y∏
spo∏eczeƒstwo, bo na jego Êlub koledzy
pojechali sprz´tem stra˝ackim kilka-
set kilometrów, (na co uzyskali zgod´
w∏adz i pokryli koszty paliwa) zacho-
dzi tu pytanie; w jakim kontekÊcie au-
tor artyku∏u „Co oni tam gasili
w Hrubieszowie”, przedstawia w spo-
sób krytyczny takie zachowanie, czy
tu nie chodzi aby o to, ˝eby „dokopaç
radnemu” bo go ktoÊ nie lubi?

Czy autor tego artyku∏u piszàc go
nie zastanowi∏ si´ nad tym, ˝e ten stra-
˝ak sobie na taki gest ze strony kole-
gów zas∏u˝y∏, wielogodzinnym wk∏a-
dem swojej pracy spo∏ecznej dla ca∏e-
go gminnego Êrodowiska?

Czy mo˝e ktoÊ inny dostarczajàcy
te informacje (a wszystko na to wska-
zuje) zasugerowa∏, ˝eby to w ten spo-
sób przedstawiç? MyÊl´, ˝e znajàc oso-
biÊcie zarówno Pana stra˝aka-radne-
go, jak i autora w/w artyku∏u, to
takim „chodzeniem na skróty” autor
wyrzàdzi∏ krzywd´ stra˝akowi i powi-
nien go w ten sam sposób przeprosiç,
w jaki skrzywdzi∏.

Odnios∏em si´ do tej sprawy nie
przypadkowo. Jestem starym dzia∏a-
czem spo∏ecznym i nie jedno upokorze-
nie i obelg´, nies∏uszne posàdzenie
prze˝y∏em, dlatego zawsze staram si´
stawaç w obronie ludzi krzywdzonych
moralnie. Dedykuj´ to wszystkim pi-
szàcym.

nn Mieczys∏aw Berdowski 

POLEMIKA..

Kto stanowi Ochotnicze Stra˝e
Po˝arne i po co?
NNaa ttllee  pprroowwaaddzzoonneejj  oossttaattnniioo  ppoolleemmiikkii  nnaa ∏∏aammaacchh  ttyyggooddnniikkaa  TTOO
ii OOWWOO,,  ddoottyycczzààcceejj  wwiieelliisszzeewwsskkiieeggoo  ssttrraa˝̋aakkaa  ii rraaddnneeggoo  ggmmiinn--
nneeggoo,,  jjaakk  ttoo  oonn  uurroocczzyyÊÊcciiee  bbrraa∏∏  sswwóójj  ÊÊlluubb  zz wwyybbrraannkkàà  ppoocchhooddzzàà--
ccàà  zz HHrruubbiieesszzoowwaa,,  ppoossttaannoowwii∏∏eemm  ttrroocchh´́  gg∏∏´́bbiieejj  pprrzzeeÊÊlleeddzziiçç  ii ooppii--
ssaaçç  zzwwyycczzaajjee  ppaannuujjààccee  oodd ddaawwnnaa  ww ttyymm  ÊÊrrooddoowwiisskkuu

W s∏oneczny, bardzo upalny dzieƒ 1 lipca grupa cz∏onków Stowarzyszenia eMka wyruszy∏a w podró˝ na Podlasie do miejscowoÊci Krynki. Ich celem
by∏o nawiàzanie wspó∏pracy z lokalnym Stowarzyszeniem „Drabina”, dzia∏ajàcym na rzecz osób niepe∏nosprawnych i odrzuconych spo∏ecznie. 

eMka na Drabinie nowych kontaktów czyli podlaskie podboje” cz. I
Liderki obu stowarzyszeƒ, Izabela Kownac-
ka prezes Stowarzyszenia eMka oraz Anna
Ga∏ka, za∏o˝ycielka Stowarzyszenia „Drabi-
na”, pozna∏y si´ na szkoleniu koordynato-
rów projektu „Równaç Szanse – Regional-
ny Konkurs Grantowy 2011”.Tam zrodzi∏ si´
pomys∏ nawiàzania wspó∏pracy obu stowa-
rzyszeƒ.

„Drabina” dzia∏a na Podlasiu, w ma-
leƒkim i niezwykle uroczym miasteczku
Krynki, po∏o˝onym w odleg∏oÊci ok. 6 km
od granicy bia∏oruskiej. Stowarzyszenie
dzia∏a na rzecz wszystkich osób, które
z wyboru lub z przyczyn od nich niezale˝-
nych zosta∏y na marginesie ̋ ycia spo∏ecz-
nego. Daje te˝ szans´ na rozwój, akcep-
tacj´ spo∏ecznà ludziom niepe∏nospraw-
nym ruchowo oraz intelektualnie.
Adresatami sà równie˝ matki samotnie
wychowujàce dzieci, które dzi´ki „Drabi-
nie” aktywnie sp´dzajà czas ze swoimi
pociechami, otrzymujà wsparcie moralne,
a przede wszystkim mogà czuç si´ po-
trzebne i wa˝ne.

Anna Ga∏ka przywita∏a nas ogromnà ser-
decznoÊcià – poczuliÊmy si´ jak w domu.
Po zakwaterowaniu w Gminnym OÊrodku
Kultury poszliÊmy na spotkanie z podopiecz-
ni stowarzyszenia „Drabina”, a wraz z nimi
na wspólny spacer po mieÊcie. Z historià

Krynek zapozna∏a nas Cecylia Bach Szcze-
liƒska – miejscowy historyk.

Krynki zosta∏y zbudowane na szlaku ko-
munikacyjnym mi´dzy Wilnem i Krakowem
za panowania W∏adys∏awa Jagie∏∏y. Pierwsze
pisemne wzmianki o krynkowskim dworze
odnotowano w 1434 r. Ponad wiek póêniej,
w 1569 r., Krynkom nadano prawa miejskie
magdeburskie. Po∏o˝enie miasta sprzyja∏o
osiedlaniu si´ tu ludzi ró˝nych narodowoÊci
i wyznaƒ, dzi´ki czemu niemal od poczàtku
istnienia miasto mia∏o charakter wieloetnicz-
ny. XVII w. to okres burzliwy i pe∏en zmian.
Niszczenie bardzo dobrze prosperujàcego
miasta zapoczàtkowa∏ potop szwedzki, któ-
ry okaza∏ si´ byç gorzkim przedsmakiem dla
nadciàgajàcych wojsk moskiewskich. Obok
ludnoÊci polskiej i ruskiej, w 2. po∏. XVII w.
osiedlili si´ tu Tatarzy, wiek póêniej tak˝e
˚ydzi, którzy stanowili znaczny odsetek lud-
noÊci Krynek. Nap∏ywajàca ludnoÊç ˝ydow-
ska i tatarska okaza∏a si´ byç zbawienna dla
Krynek; dzi´ki nim miasto si´ zaludni∏o, zo-
sta∏o odbudowane, a dzi´ki Tatarom ludnoÊç
nauczy∏a si´ wyprawiania skór, czym zajmo-
wano si´ a˝ do koƒca XX w. Wojny Êwiato-
we po∏o˝y∏y kres okresu ÊwietnoÊci Krynek.
W 1950 straci∏y prawa miejskie stajàc si´
wsià gminnà, a˝ do 1 stycznia 2009, kiedy po-
nownie sta∏y si´ miastem.

Taki rys historyczny pozwoli∏ nam
na bardziej Êwiadome zwiedzanie budow-
lanych pozosta∏oÊci na terenie miasteczka.
Jednym ze skarbów pogranicza kultur
oraz najwi´kszym obiektem sakralnym sà
ruiny Wielkiej Synagogi wzniesionej
w XIX w. Brodzàc w wysokiej trawie mie-
liÊmy okazj´ zobaczyç kilka ogromnych ka-
mieni i fragmenty murów. Z zadumà w ser-
cach przeszliÊmy do kolejnego obiektu, ja-
kim jest Dom Modlitewny, Bo˝nica
Chasydów S∏onimskich, te˝ z XIX w. Jest
to dwupoziomowy, ceglany budynek z za-
chowanymi Êcianami oraz dachem. Do wy-
buchu wojny mieÊci∏a si´ w nim szko∏a re-
ligijna. W tej chwili pe∏ni rol´ magazynu.

Drugim Domem Modlitewnym jest Syna-
goga Kaukaska, Beit Midrasz, wzniesiona
ok. 1850 r. w centrum Krynek. Nazwa „kau-
kaska” pochodzi od miejsca usytuowania sy-
nagogi, stoi ona bowiem w dzielnicy zwanej
Kaukaz, a to za sprawà kupców, którzy spro-
wadzali dla miejscowych garbarni skóry
z Kaukazu. Budynek zachowany w ca∏oÊci,
w latach 60. XX w. mieÊci∏o si´ tu kino „Kro-
kus”. Obecnie budynek spe∏nia funkcj´
Gminnego OÊrodka Kultury i Sportu
w Krynkach.

Spacerujàc po miasteczku i odkrywajàc
jego pi´kno, odurzeni okrucieƒstwem lo-

sów tego przygranicznego zakàtka uÊwia-
domiliÊmy sobie, o ile bogatsi jesteÊmy,
mogàc poznaç te historie od ludzi, którzy
tam mieszkajà, którzy sà dumni ze swoje-
go miasta.

Po fantastycznej, plenerowej lekcji prze-
sz∏oÊci wszyscy udaliÊmy si´ na integracyj-
ne ognisko. Niestety pogoda zrobi∏a nam psi-
kusa i z chmur pola∏ si´ deszcz. Najwytrwal-
si dopiekli kie∏baski i do∏àczyli
do rozÊpiewanej grupy obu stowarzyszeƒ,
która pod dachem biblioteki prezentowa∏a
swoje zdolnoÊci wokalne.

Wieczorem przyszed∏ czas na refleksj´
– Krynki ju˝ pierwszego dnia okaza∏y si´
ogromnie zjawiskowe… ukryte w zielonej
skromnoÊci ukaza∏y si´ nam jako nieocenio-
ne êród∏o inspiracji folklorystycznej i po-
znawczej. A to dopiero poczàtek! Na ciàg
dalszy „krynkowych” opowieÊci” zaprasza-
my w nast´pnym numerze Gazety Wieli-
szewskiej.

nn Anna Or∏owska

W dniach 14 – 21 lipca, w Domu
Pracy Twórczej w Oborach
Konstancin Jeziorna odby∏ si´
Plener Tkacki „Gobel – Artek”.

By∏o fantastycznie, przyjaênie i kolorowo. Lipiec w tym roku by∏
burzliwy ale ciep∏y. W czasie pleneru troch´ pada∏o, troch´ grza-
∏o, ale ogólnie pogoda nam dopisa∏a. Nawet stali bywalcy Domu
Pracy Twórczej z radoÊcià powitali grup´ 12 pogodnych kobiet, któ-
re swoim Êmiechem i kolorowym strojem wzbudza∏y sympati´ i za-
interesowanie. Sztalugi rozstawi∏yÊmy nad stawem pod bia∏ymi na-
miotami. Chroni∏y nas i nasze prace przed upa∏em i deszczem.Tka-
∏yÊmy wspólnie ca∏ymi godzinami a˝ do kolacji. Potem wspólna
piesza wycieczka do t´˝ni w Konstancinie. Nowym spontanicznym
pomys∏em by∏ wybór koloru stroju na kolacj´ po∏àczony z konkur-
sem na najlepszà stylizacj´ i prezentacj´. By∏y kolory – granat,
zielony, czerwony i ˝ó∏ty. Nagrodà za zwyci´stwo by∏o ustalenie ko-
loru na dzieƒ nast´pny i kolorowa bi˝uteria. Zabawa by∏a przed-
nia. Pasowanie na tkaczk´ by∏o podsumowaniem siedmiodniowej
pracy i zabawy zarówno ze sztukà tkania, jak i sztukà weso∏ego,
a zarazem eleganckiego potraktowania koloru i ubioru. Z artystycz-
nym pozdrowieniem ˝egnamy si´ do wrzeÊnia. Zapraszam na za-
j´cia pracowni tkackiej „Gobel – Artki”.

nn Panie z pracowni tkackiej i instruktorka Ewa Kamiƒska

Plener Tkacki
„Gobel – Artek”

Talenty z naszej Gminy
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Kultura

Biblioteka w ¸ajskach proponuje

Byle dalej...
„Wiele jest miejsc, których nigdy nie odwiedz´. Jed-
ne sà za daleko, inne za blisko, po prostu nie
po drodze. Sà i takie, które znam, choç nigdy
w nich nie by∏em. Wystarczy∏y widoki wyniesio-
ne z ksià˝ek, pejza˝e z∏o˝one z fragmentów wier-
szy i odrobina wyobraêni. Lubi´ wymyÊlone po-
dró˝e, wyprawy do miejsc dzisiaj ju˝ zatartych,
odmienionych. Mo˝na w´drowaç bez koƒca, od-
chodziç i wracaç. Poznawaç inny Êwiat, odmien-
ny od w∏asnego ˝yciorys. Byle tylko odnaleêç kil-
ka stronic szczególnie bliskich, barwny opis, aneg-
dot´, starà fotografi´.”

(Marek Zagaƒczyk „Cyprysy i topole”)
Wakacje to czas podró˝y, odkrywania nowych
szlaków i poznawania zaskakujàcych miejsc.
W egzotycznych krajach lub ca∏kiem blisko
– wsz´dzie mo˝na poznaç coÊ niespodziewanego.
Ka˝da w´drówka dostarcza nowych doÊwiadczeƒ,
sprawia, ˝e wraca si´ bogatszym i màdrzejszym.

Ale istniejà te˝ podró˝e, dla których nie trze-
ba nawet wychodziç z domu. Byç mo˝e sà one
nawet wa˝niejsze i trudniejsze, poniewa˝ wy-
magajà cierpliwoÊci, ciszy i skupienia. Wypra-
wa w krain´ wyobraêni dostarczy najpi´kniej-
szych wzruszeƒ i doÊwiadczeƒ, a w efekcie naj-
wspanialej ubogaci dusz´ i umys∏. Nic lepiej nie
kszta∏tuje wyobraêni, jak czytanie. Ka˝da
ksià˝ka to nowa wyprawa – niezbadany Êwiat
pe∏en czekajàcych na odkrycie emocji i wzru-
szeƒ. PrzenieÊç si´ w czasie i przestrzeni, zwie-
dzaç najdalsze zakàtki Êwiata i odkrywaç no-
we làdy, poznawaç barwnych ludzi i epoki,

w których ˝yli, zdobywaç wiedz´ i zrozumieç
WszechÊwiat – dla czytajàcych ksià˝ki nie ma
rzeczy niemo˝liwych!

Dla ka˝dego, kto chcia∏by podró˝owaç
po Êwiecie, goràco polecam ksià˝ki Arkadego
Fiedlera. Jest to barwna postaç – niestety,
ostatnio jakby zapomniana. Urodzony w 1894,
w Poznaniu, zmar∏ w 1985, w Puszczykowie. By∏
prozaikiem, reporta˝ystà, przyrodnikiem i po-
dró˝nikiem. W swoim d∏ugim ˝yciu odby∏ 30
wypraw do najró˝niejszych zakàtków Êwiata.
Napisa∏ 32 ksià˝ki, które ukaza∏y si´ w 23 j´-
zykach. Jego ksià˝ki zachwycajà barwnymi
i niezwykle realistycznymi opisami przyrody
oraz urzekajà ciekawym, màdrym i pe∏nym sza-
cunku przedstawieniem egzotycznych kultur
i cywilizacji.

W 1933 urzeczywistnia swoje najgor´tsze
marzenie i rusza do Amazonii. Efektem eks-
pedycji do tropikalnej puszczy jest ksià˝ka
„Ryby Êpiewajà w Ukajali”. W 1936 wyda∏
„Kanad´ pachnàcà, ˝ywicà”. Za swoje pisar-
skie osiàgni´cia otrzyma∏ nagrod´ literackà Po-
znania i Srebrny Wawrzyn Polskiej Akademii
Literatury.

W dniu wybuchu II wojny Êwiatowej prze-
bywa∏ na Tahiti – malowniczej wyspie na Oce-
anie Spokojnym. Niezw∏ocznie powróci∏
do ogarni´tej wojennà po˝ogà Europy i wstà-
pi∏ do polskiej armii. Da∏o to pisarzowi mo˝li-
woÊç przebywania w bazie lotniczej w Northolt,
gdzie osobiÊcie pozna∏ s∏awnych pilotów z Dy-

wizjonu 303. Napisa∏ o nich g∏oÊnà ksià˝k´ „Dy-
wizjon 303”. P∏ywa∏ te˝ na polskich statkach
handlowych, co opisa∏ w ksià˝ce „Dzi´kuj´ ci,
kapitanie”. W 1946 wróci∏ do Polski i zamiesz-
ka∏ w Puszczykowie pod Poznaniem. Nadal wie-
le podró˝owa∏ – odwiedzi∏ Meksyk, Indochiny,
Brazyli´, Madagaskar, kilkakrotnie Afryk´ Za-
chodnià.

SpoÊród bogatego literackiego dorobku Ar-
kadego Fiedlera chcia∏bym poleciç tytu∏y:
„Kanada pachnàca ˝ywicà” oraz „I znowu ku-
szàca Kanada” – to niezwykle barwne i pla-
styczne opisy bujnej przyrody Kanady, którà pi-
sarz obserwowa∏ podczas kajakowych sp∏ywów.
Wartà uwagi pozycjà jest te˝ „Orinoko”.To pa-
sjonujàca i wciàgajàca opowieÊç z poczàt-
ku XVIII wieku, dziejàca si´ w nieprzebytych
d˝unglach Ameryki Po∏udniowej.

Arkady Fiedler by∏ niezwyk∏ym pisarzem
i podró˝nikiem. Dzi´ki skrupulatnym obserwa-
cjom rzeczywistoÊci i inteligentnemu wyciàga-
niu wniosków potrafi∏ pisaç w sposób ponad-
czasowy. Ka˝da ksià˝ka pióra Arkadego Fiedle-
ra to prawdziwa literacka uczta!

W ostatnich miesiàcach ukaza∏a si´ ksià˝ka
„Cyprysy i topole” Marka Zagaƒczyka, która
znakomicie oddaje filozofi´ podró˝y, ch´ç pozna-
wania i ducha twórczoÊci Arkadego Fiedlera.

n Piotr K
Arkady Fiedler, ksià˝ki wydane w latach 1926 – 1985
Marek Zagaƒczyk, „Cyprysy i topole”,Wydawnictwo Fun-
dacja Zeszytów Literackich, Warszawa 2012

17 wrzeÊnia,
po przerwie
wakacyjnej, rusza
16 sekcji
zainteresowaƒ
działajàcych
w Gminnym Centrum
Kultury w Łajskach.
Zapisy od 3 wrzeÊnia!
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Przypominamy o tym wydarzeniu
w sierpniu, poniewa˝ II Mi´dzy-
narodowy Rok Polarny zaczyna∏
si´ w sierpniu 1932 roku i koƒ-
czy∏ w sierpniu 1933. Jak wspomi-
na Czes∏aw Centkiewicz w rozmo-
wie z p. Antonim Lewandow-
skim: „Rzàd Polski zg∏osi∏ udzia∏
naszych naukowców.W mi´dzyna-
rodowym podziale zadaƒ nam
przypad∏a rola za∏o˝enia i obs∏u-
gi nowej stacji naukowej na Wy-
spie Niedêwiedziej. Za zgodà
w∏adz ekip´ tworzono w Legiono-
wie w Instytucie Meteorologicz-
nym. Mimo, ˝e by∏em najm∏odszy
-mnie powierzono kierownictwo
ca∏ej wyprawy. MieliÊmy wtedy
po dwadzieÊcia par´ lat.”

Z tej okazji cz∏onkowie ko∏a te-
atralnego ze Szko∏y Podstawowej
im. Stanis∏awa Moniuszki w ¸aj-
skach zaprezentowali zaproszo-
nym goÊciom i spo∏ecznoÊci gmin-
nej przedstawienie pt. „W lo-
dach Arktyki i… w Legionowie”.
Mia∏o ono form´ programu tele-
wizyjnego pt. „LUDZIE I WYDA-
RZENIA”, poÊwi´conego wy˝ej
wspomnianym pisarzom.

Wywiad z autorami poprzedzi-
∏a sonda na ich temat przeprowa-
dzona na ulicach Legionowa
przez „dziennikark´” (Maj´ Ko-
siƒskà z kl.Vb). Mieszkaƒcy mia-
sta (uczniowie z kl. IV-VI), poza
wyjàtkami, niewiele wiedzieli
o Alinie i Czes∏awie Centkiewi-
czach… 

Najwa˝niejszà cz´Êcià przedsta-
wienia by∏ „program archiwalny”,
który przeniós∏ widzów w czasie.
Alina i Czes∏aw Centkiewiczo-
wie (Zosia Stafiej i Konrad Godzi-
na z kl. VIa) udzielali wywiadu
w swoim domu na Saskiej K´pie
wWarszawie „dziennikarce” (Oli-
wii Warnel z kl.Va). Rozmowa do-
tyczy∏a podró˝y, ksià˝ek, czytelni-
ków, pracy w Instytucie Meteoro-
logicznym i ˝ycia w Legionowie.
Dzi´ki temu starsi widzowie przy-
pomnieli sobie par´ powieÊciopi-
sarzy, niezwykle popularnych
szczególnie w latach 50. 60. i 70.
M∏odsi uczestnicy dowiedzieli si´,
kim byli paƒstwo Centkiewiczo-
wie, w jakich krajach zdobywali

wykszta∏cenie, dokàd podró˝o-
wali, na czym polega∏a ich praca
badawcza, jakiego rodzaju ksià˝-
ki pozostawili nam do czytania…
Dowiedzieli si´ tak˝e, ˝e bohate-
rowie programu brali udzia∏ w po-
wstaniu warszawskim, nast´pnie
byli wi´zieni w obozach koncen-
tracyjnych w Niemczech (pan
Czes∏aw w Neuengamme, a pani
Alina w Ravensbruck). Po woj-
nie, ze wzgl´du na miejsce za-
mieszkania, zwiàzani byli nie tyl-
ko z Warszawà, tak˝e z Dolnym
Âlàskiem (sà patronami Szko∏y
Podstawowej Nr 5 w Wa∏brzychu)
i z Legionowem. Mieszkali tu
przez siedem lat. Po wyst´pie
uczniów z ¸ajsk widzowie obej-
rzeli slajdy z podró˝y polarnych
pani Julity Biszczuk-Jakubow-
skiej, która pracuje w Instytucie
Meteorologii i Gospodarki Wod-
nej w Legionowie. Dzi´ki temu
spotkaniu, rozmowie mogliÊmy
dowiedzieç si´, jak wyglàda pra-
ca i ˝ycie meteorologów tak˝e
wÊród „lodów Arktyki”. Wawrzy-
niec Orliƒski, archeolog z Mu-
zeum Historycznego w Legiono-
wie, pokaza∏ nam bardzo ciekawe
zdj´cia paƒstwa Centkiewiczów,
opowiedzia∏ o ich pracy, podró-
˝ach, ˝yciu w Legionowie i zapro-
si∏ do obejrzenia bezcennych pa-
miàtek po pisarzach, które znaj-
dujà si´ w tym˝e muzeum.

Liczne wydarzenia zwiàzane
z obchodami 80. rocznicy I Polskiej
Wyprawy Polarnej organizowane
w roku 2012, og∏oszonym przez
Rad´ Miasta w Legionowie „Ro-
kiem Aliny i Czes∏awa Centkiewi-
czów”, niewàtpliwie zach´cajà
do zainteresowania si´ biografià
i twórczoÊcià tej oryginalnej pa-
ry polskich pisarzy-podró˝ników.

nn Agnieszka RyÊliƒska
Opiekun ko∏a teatralnego 
Zespó∏ Szkó∏ w ¸ajskach

Dzi´kujemy za mo˝liwoÊç wykorzystania
do przedstawienia materia∏ów z ksià˝ki

„Legionowo. Ludzie i wydarzenia” 
pana Antoniego Lewandowskiego,

wydanej przez Towarzystwo Przyjació∏ 
Legionowa oraz s∏owa uznania 

skierowane do nas przez 
pana prezesa Cezariusza Kalinowskiego.

„W lodach Arktyki i … w Legionowie”
– z wizytà u Paƒstwa Centkiewiczów

Zainteresowanych zaj´ciami pro-
simy o kontakt z biurem GCK
w godz. 10:00 – 18:00

(tel. 22 782 20 02). Funkcjonowanie
poszczególnych sekcji uzale˝nione
jest od Paƒstwa zainteresowania
ofertà. Zapraszamy na witryn´
OÊrodka Kultury w Wieliszewie:
www.ok.wieliszew.pl gdzie w zak∏ad-
ce Centrum Kultury znajdà Paƒstwo
szczegó∏y oferty: opis zaj´ç, aktual-
ny grafik i obowiàzujàce stawki.

Nowà propozycjà w ofercie b´dà

zaj´cia ozdabiania przedmiotów me-
todami decoupage’u i malowania
na szkle, wykonywanie okoliczno-
Êciowych ozdób i stroików. Jakich
przedmiotów? Ozdabiaç mo˝na
wszystko, co posiadamy – szk∏o,
drewno, metal. Od s∏oika czy wazo-
nu przez szkatu∏ki, pude∏ka, deski,
wiaderka, na meblach koƒczàc.
W okresie Bo˝ego Narodzenia, czy
Wielkanocy w∏asnor´cznie przygotu-
jemy oryginalnà Êwiàtecznà ozdob´,
stroik.

Nowà sekcj´ poprowadzi instruktor
Danuta Poczta-Szulejewska, od trzech
lat prowadzàca podobne warsztaty
w Gminnym OÊrodku Kultury w Nie-
por´cie. Zaj´cia – w formie 2-godzin-
nych warsztatów – organizowane b´-
dà raz na dwa tygodnie w grupach
nieograniczonych wiekowo (od przed-
szkola do seniora). Dok∏adny termin
zaj´ç i odp∏atnoÊç ustalona zostanie
po zawiàzaniu sekcji.

nn OÊrodek Kultury 
w Wieliszewie

Nie tylko decoupage… 

fo
t.

BG
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ZTL Promyki

W dniach 22.06-3.07
Zespół Taƒca
Ludowego „PROMYKI”
reprezentował Gmin´
na Mi´dzynarodowym
Festiwalu
Folklorystycznym
w Lloret de Mar
w Hiszpanii. (III Festival
Internacional de Dansa
i Folklore de Lloret de
Mar). Była to ju˝
dwunasta zagraniczna
wyprawa naszych
tancerzy i tancerek
z Wieliszewa.

Darek Skrzydlewski
Hiszpaƒskie Tourne Promyków

Trzy grupy „Promyków” w wie-
ku od 7 do 23 lat w po∏u-
dnie, 22 czerwca wyruszy∏y

w liczàcà ponad 2,5 tys. km po-
dró˝ do odleg∏ej Hiszpanii.

Droga do Lloret de Mar podzie-
lona by∏a na dwa etapy. Pierwszy
etap koƒczy∏ si´ w pi´knej Wene-
cji, gdzie ca∏y zespó∏ zwiedza∏ za-
bytki tego cudownego miasta,

podziwia∏ Bazylik´ i Plac Âw.
Marka, Grande Canale, podró˝o-
wa∏ taksówkà wodnà. Noc sp´dzi-
liÊmy w pi´knym hotelu 60 km
od Wenecji.

Wypocz´ci ruszyliÊmy w dalszà
podró˝ i rankiem w poniedzia-
∏ek, 25 czerwca dojechaliÊmy
do uroczej miejscowoÊci Lloret de
Mar nad Morzem Âródziemnym.

W czasie pobytu w s∏onecznej
Hiszpanii daliÊmy dwa koncerty
owacyjnie przyj´te przez miesz-
kaƒców i licznych turystów odwie-
dzajàcych kraj Cervantesa.

W wolnych chwilach korzystali-
Êmy oczywiÊcie z uroków pi´knego
morza, basenu hotelowego (najcz´-
Êciej obleganego godzinami przez
najm∏odszych zespo∏owiczów).

Jeden dzieƒ poÊwieciliÊmy
na zwiedzanie pi´knej Barcelony
(widzieliÊmy wspania∏à barceloƒ-
skà pla˝´, katedr´ Sagrada Familia,
spacerowaliÊmy po deptaku Las
Ramblas i w koƒcu zobaczyliÊmy
stadion FC Barcelony Nou Camp).

Ale chyba najwi´kszym wyda-
rzeniem dla dzieci i m∏odzie˝y by-
∏a wizyta w parku wodnym, któ-

ry by∏ jednoczeÊnie delfinarium.
Szaleƒstwo na wszystkich dost´p-
nych atrakcjach parku i pi´kny
pokaz fok i delfinów na d∏ugo po-
zostanie w pami´ci ka˝dego z nas.

Podró˝ powrotnà zaplanowali-
Êmy przez Strasburg i nocà w pià-
tek, 3 lipca zm´czeni, ale pe∏ni
wra˝eƒ zameldowaliÊmy si´
w Wieliszewie. nn

Kolejny przystanek Promyków – tym razem Olsztyn

Siemiatycze znów szcz´Êliwe…

W dniach 26-29 lipca 6 par z Zespo∏u Taƒca Ludowego „PROMYKI” reprezentowa∏o nas
w XIX Ogólnopolskim Konkursie Taƒców Polskich „WARMIA ‘2012”, po∏àczonym jak co roku
z wielkà imprezà jakim by∏y XVII Mi´dzynarodowe Olsztyƒskie Dni Folkloru „WARMIA 2012”

WW ddnniiaacchh 77--88  lliippccaa  ppaarryy  zz ZZeessppoo∏∏uu  LLuuddoowweeggoo  „„PPRROOMMYYKKII””  bbrraa∏∏yy
uuddzziiaa∏∏  ww XX MMii´́ddzzyynnaarrooddoowwyymm  ii XXIIVV OOggóóllnnooppoollsskkiimm  TTuurrnniieejjuu
TTaaƒƒccóóww  PPoollsskkiicchh  „„OO PPooddllaasskkàà  SSzzyysszzkk´́  –– SSiieemmiiaattyycczzee 22001122””..

Wakacyjne spotkania par z ca∏ej
Polski majà miejsce zawsze pod ko-
niec lipca w Olsztynie i cieszà si´
niezmiennie od lat wielkà popular-
noÊcià wÊród zarówno uczestników
jak i widzów, którzy (jedni jak i dru-
dzy) licznie przybywajà do olsztyƒ-
skiego amfiteatru.

Tak te˝ by∏o i tego roku. Ponad 18
oÊrodków z ca∏ego kraju przyby∏o
do Olsztyna rywalizowaç
w XIX Ogólnopolskim Konkursie
Taƒców Polskich WARMIA 2012.
Nie mog∏o zabraknàç wÊród nich
tak˝e reprezentantów Wieliszewa.
Tym razem w olsztyƒskim konkur-
sie rywalizowa∏y nasze najm∏odsze
pary z I i II kategorii wiekowej.
A w tych zmaganiach znaczàco za-

znaczy∏y swojà obecnoÊç i potwier-
dzi∏y wysokà pozycj´ w kraju.

W najm∏odszej kategorii wieko-
wej (7-9 lat) nasza para: Radek Wy-
szyƒski i Julia Leszczyƒska pokona-
li wszystkie startujàce pary pewnie
(po raz kolejny ju˝) zwyci´˝ajàc
w tegorocznym Konkursie.

Ogromnym sukcesem zakoƒczy∏
si´ te˝ start naszych m∏odych tance-
rzy w kat II B (10-12 lat). Wszystkie
nasze startujàce pary dzielnie wal-
czàc pokona∏y ponad 15 par i dosta-
∏y si´ do Êcis∏ego fina∏u (rywalizuje
w nim 6 par) i zaj´∏y kolejno miejsca: 
– 4 miejsce (Mi∏osz Rynkowski, Ka-

mila Kuskowska)
– 5 miejsce (Witek Jakóbczak, Ala

Bo˝ek)

– 6 miejsce (Kuba Wojno, Dagmara
Fronczek)
W kat II A bezapelacyjnie zwyci´-

˝yli nasi Mistrzowie Polski: Kuba
Rembelski i Aleksandra Misztal do-
stajàc w obu taƒcach (krakowiaku
i polce) od wszystkich s´dziów
pierwsze miejsca.

W tej samej kategorii wystarto-
wali równie˝ nasi debiutanci: Bar-
tosz Bisialski i Julka Szmyt zajmu-
jàc 7 miejsce.

Nast´pne zmagania konkursowe
odb´dà si´ dopiero w paêdzierniku
w Soko∏owie Podlaskim, tymcza-
sem ju˝ w sobot´ 4 sierpnia „m∏od-
sza” grupa ZTL PROMYKI wyje˝d˝a
do Nowej Rudy na Mi´dzynarodowy
Festiwal Folklorystyczny. nn DS

Promyki na XX Mi´dzynarodowym
Festiwalu Folkloru w Nowej Rudzie

OOdd ssoobboottyy,, 44ssiieerrppnniiaa  ddoo ppoonniieeddzziiaa∏∏kkuu,,  1133  ssiieerrppnniiaa  ppoonnaadd 4400  oossoobboowwaa
ggrruuppaa  ttaanncceerrzzyy  ii ttaanncceerreekk  mm∏∏ooddsszzeejj  ggrruuppyy  ZZeessppoo∏∏uu  TTaaƒƒccaa  LLuuddoowweeggoo
„„PPRROOMMYYKKII””  bbrraa∏∏aa  uuddzziiaa∏∏  ww jjuubbiilleeuusszzoowwyymm  XXXX MMii´́ddzzyynnaarrooddoowwyymm
FFeessttiiwwaalluu  FFoollkklloorruu  ww NNoowweejj  RRuuddzziiee..

Przez ten czas nasi mali tancerze za-
prezentowali si´ na scenach Nowej
Rudy podczas otwarcia  i zamkni´cia
Festiwalu oraz w K∏odzku i Jugowie.

Grupa ta jest prowadzona od po-
nad 2 lat przez Panià Ew´ MiÊ – Krze-
miƒskà, która przez 12 lat pracowa∏a
w Nowej Rodzie z ZPiT „Nowa Ruda”
– i to dzi´ki niej mogliÊmy braç
udzia∏ w tym Festiwalu.

Nasz zespó∏ by∏ najm∏odszym wÊród
wszystkich uczestników spotkaƒ folk-
lorystycznych. Jednak nasi mali tan-
cerze i tancerki Êwietnie zaprezento-
wali si´ na tle „doros∏ych” zespo∏ów
z: Turcji, Hiszpanii, BoÊni i Hercego-
winy, Chile, Meksyku oraz ZPiT „No-
wa Ruda”. Szybko równie˝ zapoznali
i zostali bardzo polubieni przez swo-
ich starszych kolegów z zagranicy.

OczywiÊcie g∏ównym punktem wy-
jazdu by∏ nasz udzia∏ w tym wielkim
Êwi´cie folkloru, jednak w wolnych
chwilach nie pró˝nowaliÊmy.

Program dnia nasze pociechy mia-
∏y wype∏niony niemal co do minuty.
Przez te 10 dni pobytu w Nowej Ru-
dzie mieliÊmy okazj´ poznawaç uroki
przepi´knej Kotliny K∏odzkiej, wraz
z jej zabytkami. WybraliÊmy si´
do Zamku w Ksià˝u, zwiedzaliÊmy
K∏odzko i Kopalni´ W´gla w Nowej
Rudzie, byliÊmy na wycieczce w Pola-
nicy Zdrój, w górach w okolicach Ju-
gowa, gdzie zostaliÊmy wspaniale
przyj´ci przez tamtejszego leÊniczego
pana Andrzeja MiÊkiewicza, który
przygotowa∏ dla nas wspania∏ego gri-
la. ByliÊmy równie˝ za granicà nieda-
leko miejscowoÊci Adrszpach, gdzie za-
fundowaliÊmy sobie zwiedzanie Skal-
nego Miasta – przepi´knego parku
ska∏, uformowanych przez natur´
w przeró˝ne kszta∏y.

Nie brakowa∏o równie˝ dyskotek
z naszymi przyjació∏mi z Nowej Rudy
(i tu uk∏on dla pana Wojciecha Ko∏o-
dzieja Dyrektora Miejskiego OÊrodka

Kultury w Nowej Rudzie za udost´p-
nienie swoich pomieszczeƒ), zawo-
dów sportowych na terenie OÊrodka
Sportu w Nowej Rudzie (tam mieszka-
liÊmy) jak i upragnionego basenu.

Po 10 dniach pe∏ni wra˝eƒ i cià-
g∏ych emocji wróciliÊmy do Wielisze-
wa.

ChcielibyÊmy podzi´kowaç Panu
Wójtowi Paw∏owi Kownackiemu
za zrozumienie i wsparcie finansowe
naszego wyjazdu jak i firmie PKS
Warszawa Polonus za udost´pnienie
przepi´knego autokaru. nn DS

Mimo okresu wakacyjnego
wszystkie pary turniejowe z na-
szego zespo∏u wczesnym ran-
kiem wyjecha∏y na kolejne zma-
gania taneczne do Siemiatycz.
Przez dwa dni rywalizowaliÊmy
z ponad 130 parami z ca∏ej Pol-
ski (Warszawa, Olsztyn, Kraków,
Siemiatycze, Dzier˝oniów, Pu∏a-
wy) jak równie˝ z zagranicy (Li-
twa, Ukraina, Bia∏oruÊ). Ca∏y
czas rywalizowaliÊmy równie˝
z ogromnym upa∏em jaki pano-
wa∏ podczas rywalizacji.

Nasz wysi∏ek si´ op∏aci∏, bo-
wiem wszystkie pary zaprezento-
wa∏y si´ nad wyraz dobrze. I tak:
– w I kategorii (7-9 lat)w rywali-

zacji 44 parami I miejsce zaj´-
li: Radek Wyszyƒski i Julia
Leszczyƒska

– w kat II B do której zg∏osi∏o
si´ 39 par (10 -12 lat) II miej-
sce zajà∏ Mi∏osz Rynkowski
w parze z Kamilà Kuskowskà
(para ta ju˝ po raz drugi stan´-
∏a na podium i jest o krok
do awansu do elity czyli
kat II A),VI miejsce Witek Ja-
kóbczak i Ala Bo˝ek aVII miej-
sce Kuba Wojno i Dagmara
Fronczek.

– w kat II A (10 – 12 lat) trady-
cyjnie bezkonkurencyjni oka-
zali si´ Kuba Rembelski  i Ola
Misztal pokonujàc wszystkie

pary i dostajàc komplet pierw-
szych miejsc od kazdego z s´-
dziów. Na szczególna pochwa∏´
zas∏uguje równie˝ Bartosz Bi-
sialski i Julia Szmyt, którzy
pierwszy rok rywalizujà w tej
elitarnej grupie a na tym tur-
nieju weszli do fina∏u i zaj´li
bardzo wysokie V miejsce.

– w kat IVA reprezentowali nas:
Mateusz Falak i Dominika Bi-
sialska którzy, mimo i˝ pierw-
szy rok rywalizujà w tej kat
wiekowej zaj´li bardzo wyso-
kie VII miejsce 

– w kat VA zwanej elitarnà te˝
mieliÊmy swoich przedstawicie-
li. Maciek Gmurczyk i Karoli-
na Bo˝ym w Êcis∏ym finale za-
j´li bardzo wysokieV miejsce.
Nasz zespó∏ w klasyfikacji ge-

neralnej zespo∏ów zajà∏ bardzo
wysokie II miejsce pokonujàc
znacznie wszystkie zespo∏y. Nie-
pokonani byli gospodarze ZPiT
Ma∏e Podlasie, jednak do rywa-
lizacji wystawili oni a˝ 39 par.

Wszystkim parom serdecznie
gratulujemy i ˝yczymy nast´p-
nych sukcesów za 3 tygodnie
w Olsztynie.

ChcielibyÊmy równie˝ serdecz-
nie podzi´kowaç sponsorowi PKS
Polonus Warszawa za bezp∏atne
u˝yczenie transportu.
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Z ˝ycia Gminy

ww Skradzione samochody sprzedawane
by∏y na z∏om
Policjanci z wydzia∏u ruchu drogowego
zatrzymali dwóch m´˝czyzn, którzy
na lawecie przewozili skradzionego kil-
ka godzin wczeÊniej fiata. Na posesji ko-
lejnego zatrzymanego policjanci znaleê-
li jeszcze jeden kradziony pojazd oraz
wiele innych przedmiotów pochodzà-
cych prawdopodobnie równie˝ z prze-
st´pstwa. Sprawa mia∏a swój poczàtek
w nocy z czwartku na piàtek, kiedy to
nieznani jeszcze wtedy sprawcy ukradli
fiata 125 z dzia∏ki letniskowej w Micha-
∏owie-Reginowie.W∏aÊciciel samochodu
zg∏osi∏ kradzie˝ na policj´. Jakie˝ by∏o
jego zdziwienie, kiedy ju˝ kilka godzin
potem otrzyma∏ od policjantów informa-
cj´, ˝e jego samochód zosta∏ odzyskany,
a podejrzani o kradzie˝ m´˝czyêni za-
trzymani.W piàtek, 20 sierpnia rano po-
licjanci z „drogówki” na ulicy Suwalnej
w Legionowie zauwa˝yli jadàcà lawet´,
a na niej pojazd do z∏udzenia przypomi-
najàcy ten z podanego przez oficera dy-
˝urnego komunikatu. Funkcjonariusze
zatrzymali lawet´. Bardzo szybko wysz∏o
na jaw, ˝e jadàcy nià m´˝czyêni przewo-
˝à skradzionego kilka godzin wczeÊniej
fiata. Cz´Êciowo zdemontowany samo-
chód mia∏ zostaç sprzedany na z∏om. Za-
równo pasa˝er, jak i kierowca trafili
do policyjnego aresztu. Kradzie˝y auta
z dzia∏ki w Micha∏owie-Reginowie
pod os∏onà nocy dokonali prawdopodob-
nie 33-letni Mariusz Z. i 25-letni Grze-
gorz W. M´˝czyêni przyjechali fiatem
na dzia∏k´ Mariusza Z. i tam go zdemon-
towali przygotowujàc w ten sposób
do sprzeda˝y w jednym z punktów sku-
pu z∏omu. Âledczy z komisariatu policji
w Wieliszewie na dzia∏ce Mariusza Z.
znaleêli jeszcze jeden samochód pocho-
dzàcy z przest´pstwa. Renault safrane
zosta∏ skradziony 18 lipca w miejscowo-
Êci Sikory. Ten samochód równie˝ poli-
cjanci oddali ju˝ jego w∏aÊcicielowi. Po-
za tym na terenie posesji policjanci pro-
wadzàcy t´ spraw´ zabezpieczyli rowery,
parasole ogrodowe, elektronarz´dzia,
∏awki, telewizory oraz inne przedmioty,
które prawdopodobnie tak˝e pochodzà
z kradzie˝y i w∏amaƒ. Ostatnià zatrzy-
manà w tej sprawie osobà jest 42-letni
Marcin K. Funkcjonariusze podejrzewa-
jà, ˝e m´˝czyêni majà tak˝e zwiàzek
z kradzie˝à trzech innych samochodów.
Wszystkie pojazdy po zdemontowaniu
trafia∏y na z∏om gdzie p∏acono za nie
po oko∏o 1000 z∏otych. Wszyscy zatrzy-
mani us∏yszeli zarzut kradzie˝y, za co
grozi do 5 lat pozbawienia wolnoÊci.
Sprawa jest rozwojowa, policjanci nie
wykluczajà dalszych zatrzymaƒ oraz ko-
lejnych zarzutów.

ww Rowerzysta z promilami
W czwartek wieczorem, 5 lipca patro-
lujàcy ulice Micha∏owa-Reginowa poli-
cjanci, zauwa˝yli chwiejny tor jazdy ro-
werzysty. Funkcjonariusze zatrzymali
m´˝czyzn´ do kontroli drogowej na uli-
cy G∏ównej. Podczas legitymowania po-
licjanci wyczuli silnà woƒ alkoholu
od rowerzysty. Po badaniu alkomatem
okaza∏o si´, ˝e Mieczys∏aw K. ma w or-
ganizmie 1,17 promila alkoholu. M´˝-
czyzna zosta∏ zatrzymany. Po wykona-
niu stosownej dokumentacji przez po-
licjantów i wykonaniu niezb´dnych
czynnoÊci, Mieczys∏aw K. zosta∏ przeka-
zany pod opiek´ wskazanej osobie. Te-
raz ten mieszkaniec gminy Wieliszew
odpowie przed sàdem za jazd´ rowerem
w stanie nietrzeêwoÊci. Za pope∏nione
przest´pstwo Mieczys∏awowi K. grozi
kara grzywny, ograniczenia wolnoÊci al-
bo pozbawienia wolnoÊci do roku.

nn Na podstawie informacji z KPP 
w Legionowie oprac. WD

Nasza opinia publiczna w ostatnim czasie, mia∏a mo˝liwoÊç za-
poznania si´ z moimi poglàdami na sprawy i zdarzenia, jakie
przetacza∏y si´ przez ̋ ycie spo∏eczne w naszej miejscowoÊci, z mo-
ich artyku∏ów zamieszczanych we wszystkich lokalnych mediach.
Równie˝ strona przeciwna, nie pozostajàc d∏u˝na, publikowa∏a
tà samà drogà swoje zdania i opinie.
Rozmawiajàc na ten temat z wieloma mieszkaƒcami nie tylko
z Micha∏owa, odnosz´ wra˝enie, ˝e wszystko co si´ ostatnio u nas
niedobrego dzieje, postrzegane jest, jako konflikt personalny dwóch
ludzi, pomi´dzy mnà i radnym Zezoniem. Jest to moim zdaniem
bardzo wielkie i krzywdzàce uproszczenie dla obu stron.
Prawdà jest, ˝e rzeczywistoÊç spo∏ecznà kreujà autorytety spo-
∏eczne. Nie mo˝na jednak wymagaç od nich, ˝eby ze sobà we
wszystkich kwestiach si´ zgadza∏y, poniewa˝ majà ró˝ne poglà-
dy i prawo do ich przedstawiania, a to jest podstawa ich ró˝no-
Êci.
Jest to bardzo z∏o˝ona materia, a ka˝de jej upraszczanie powo-

duje niew∏aÊciwy i zniekszta∏cony obraz, dlatego te˝ wracajàc
na grunt micha∏owski, b´d´ si´ stara∏ przedstawiç jaka jest rze-
czywistoÊç.
Przyznam, ˝e do wyra˝ania moich opinii, jestem prowokowany
przez dzia∏ania naszych dzia∏aczy samorzàdowych i spo∏ecznych,
tj; radnych, so∏tysa, wójta i innych.
Bo, trudno mi si´ zgodziç z za∏o˝eniami bud˝etu gminy, w któ-
rym nie przewiduje si´ znaczàcych (na miar´ naszego wk∏adu)
Êrodków inwestycyjnych dla Micha∏owa-Reginowa. Nie do przy-
j´cia jest dla mnie równie˝, uprawiana polityka w stosunku
do w∏adz gminy, naszego radnego Edwina Zezonia i so∏tys Jani-
ny Przyby∏, którzy z jednej strony stawiajà ró˝ne ˝àdania inwe-
stycyjne, a z drugiej strony, walczà z wójtem i radnymi w spo-
sób ˝enujàcy, pomawiajàc i oÊmieszajàc poszczególne osoby,
a w szczególnoÊci wójta.
Zrozumia∏ym jest, ˝e takie post´powanie tych ludzi, likwiduje

dobrà wol´, wzajemne zaufanie i ch´ç porozumienia równie˝
w sprawach gospodarczych, pomi´dzy tymi osobami (reprezen-
tantami so∏ectwa), a w∏adzami gminy. Na chwil´ obecnà takie
post´powanie dokona∏o podzia∏u; po jednej stronie jest radny
Edwin Zezoƒ, a po drugiej jest pozosta∏ych 14 radnych i wójt.
Taka sytuacja jest ze wszech miar patowa, z niekorzyÊcià dla na-
szego so∏ectwa, bo gdzie nie ma dobrej woli, tam ˝adne prawo
nic nie zdzia∏a.
W rozmowach z wieloma czo∏owymi przedstawicielami w∏adz
gminnych, dowiedzia∏em si´ co oni na ten temat myÊlà i dekla-
rujà. Na pewno nie pozwolà si´ ciàgle pomawiaç i obra˝aç, a z ty-
mi którzy to czynià, nie b´dà rozmawiaç. Natomiast b´dà roz-
mawiaç powa˝nie z osobami i organizacjami spo∏ecznymi, któ-
re zachowujà si´ powa˝nie i majà du˝y autorytet w swoim
spo∏eczeƒstwie.
Ponadto, deklarujà równe traktowanie, równie˝ w inwestycjach,
so∏ectwa Micha∏ów-Reginów w sposób zapewniajàcy równomier-
ny rozwój gminy Wieliszew i wspó∏prac´ z so∏ectwem w realiza-
cji zadaƒ w∏asnych gminy. Warunkiem jednak dobrej wspó∏pra-
cy jest powa˝ny partner w so∏ectwie.
Drugà powa˝nà sprawà z którà nie mog´ si´ zgodziç, jest wy-

tworzona bardzo z∏a atmosfera spo∏eczna, (te˝ przez wspomnia-
ny „duet” tak sami si´ nazwali) poprzez zamieszanie w Kó∏ku
Rolniczym w Micha∏owie-Reginowie (sprawa ta by∏a doÊç obszer-
nie omawiana w mediach), która spowodowa∏a, ˝e najbli˝si sà-
siedzi odwracajà od siebie g∏owy czujàc wrogoÊç. Jednak, jak
w swoich Nowych Micha∏kach nr 34, wspomniany „duet” przed-
stawia tà spraw´, to zebranie prowadzone przez Edwina Zezo-
nia by∏o na szóstk´, a ci co protestowali przeciwko haniebnym
poczynaniom „duetu”, sà majakami, niedowartoÊciowanymi,
k∏amcami, ˝àdnymi w∏adzy itp.
Matematycznie wszystko si´ na tym zebraniu zgadza∏o, wi´kszoÊç
wygrywa∏a, chocia˝ uchwa∏y by∏y niezgodne ze statutem i ku-
riozalne, a co tam, wi´kszoÊç decyduje i basta. Nie to jest jednak
najwa˝niejsze, najwa˝niejszy jest w tym wypadku cz∏owiek. Bo
wyobraêmy sobie, jak si´ poczuli, prezes Teresa Chrzanowska
i skarbnik Sylwester Przybysz, którzy w zarzàdzie Kó∏ka Rolni-
czego, wykonywali ca∏à robot´ i na zebraniu otrzymali 100% ab-
solutorium z brawami, a za kilkanaÊcie minut (matematycznie,
na skutek zmowy nowych cz∏onków z „duetem”) zostali odwo-
∏ani z ca∏ym zarzàdem K-R.
Zachodzà wi´c pytania; co si´ sta∏o? za co? Dlaczego? Mog´ tyl-
ko odpowiedzieç, za to, ˝e mieli inne zdanie jak „duet” i swojà
pracà, aktywnoÊcià i intelektem, stwarzali dla tych osób zagro-
˝enie w ich dalszym dominowaniu i awansach. Prosz´ jednak,
˝eby czytelnicy zechcieli si´ zastanowiç jak mo˝na jeszcze ina-
czej na te pytania odpowiedzieç.
Sà to tylko dwa g∏ówne problemy, jakie omówi∏em, lecz jest jesz-
cze wiele mniejszych z którymi si´ nie zgadzam. Poniewa˝, iloÊç
miejsca w mediach jest ograniczona, jestem wi´c zmuszony do za-
koƒczenia artyku∏u, lecz nie koƒczy on tematu do którego b´d´
jeszcze powraca∏.

nn Mieczys∏aw Berdowski

Konflikt, czy ró˝ne poglàdy?

POLEMIKA..

1) Wykonanie bud˝etu za 2011 rok po stronie wp∏y-
wów jest najgorsze odkàd pami´tam, na 376 pod-
miotów samorzàdowych województwa mazowiec-
kiego zajmujemy 23 miejsce od koƒca.
2) Moim zdaniem polityka zaproponowana przez
wójta maksymalnych podatków (od powierzchni
przeznaczonych na dzia∏alnoÊç gospodarczà) oraz
maksymalnych op∏at adiacenckich spowodowa∏a to,
˝e m.in., dlatego nie wykonaliÊmy za∏o˝eƒ planu
bud˝etowego po stronie wp∏ywów a co za tym idzie
i wydatków. Du˝e firmy „uciekajà z wysokich po-
datków” a iloÊç podzia∏ów nieruchomoÊci jest naj-
ni˝sza od pi´ciu. Co to oznacza dla bud˝etu i roz-
woju Gminy Wieliszew chyba nie trzeba nikomu
t∏umaczyç.
3) Polityka inwestycyjna prowadzona przez wójta
pozastawia moim zdaniem wiele do ˝yczenia, gdy˝
wprowadzane sà nowe zadania do realizacji a te in-
westycje, na które sà ju˝ projekty lub te, na, które
przeznaczone by∏y w bud˝ecie pieniàdze odk∏ada-
ne sà na bli˝ej nieznane terminy.W takiej sytuacji
pieniàdze zainwestowane w owe projekty przepa-
dajà bezpowrotnie.
4) Brak jakichkolwiek efektów pracy wójta w po-
zyskaniu Êrodków zewn´trznych, o które aplikowa-
liÊmy w poprzedniej kadencji a tak˝e w pozyska-
niu Êrodków na oczyszczenie Kana∏u Bródnowskie-
go (w cz´Êci M-R). W kampanii wyborczej wójt
Pawe∏ Kownacki obiecywa∏, ˝e Êrodki te pozyska
– teraz nadszed∏ czas weryfikacji tych obietnic.

5) Z∏a lub bardzo z∏a moim zdaniem atmosfera pra-
cy w Urz´dzie Gminy po∏àczona z nazwijmy to
umownie „dziwnà politykà kadrowà”.
6) Brak konsultacji w sprawie tzw. Reformy
OÊwiaty – mia∏o byç tzw. II i kolejne Forum OÊwia-
ty, mia∏y byç konsultacje po∏àczone z szeroko ro-
zumianà kampania informacyjnà w/s tzw. podat-
ku melioracyjnego, nic takiego si´ nie wydarzy∏o
wydaje mi si´, ˝e wójt zapomina o polityce „bli˝ej
ludzi”, którà tak mocno deklarowa∏ podczas wybo-
rów.
7) Ponadto dezintegracja spo∏ecznoÊci Micha∏owa
Reginowa, do której doprowadzi∏y moim zdaniem
równie˝ potajemne spotkania wójta Paw∏a Kownac-
kiego z tzw. micha∏owskà opozycjà Zezonia, potwier-
dzajà jedynie moja tez´ o odchodzeniu wójta od re-
alizacji w/w has∏a wyborczego.
8) Jeszcze nigdy w historii MR (nawet w gminie Nie-
por´t) nie by∏o tak, aby z zaplanowanych inwesty-
cji Wójt nie wykona∏ nic.Wójt Pawe∏ Kownacki do-
kona∏ tego „niechlubnego wyczynu” i to pomimo
tego, ˝e jego podstawowym obowiàzkiem jest wy-
konywanie uchwa∏ Rady Gminy w tym tak wa˝-
nej – uchwa∏y bud˝etowej.

To wszystko oraz wiele innych drobniejszych acz-
kolwiek istotnych dla rozwoju Gminy spraw jest po-
wodem, dla którego absolutorium wójtowi nie udzie-
li∏em.

nn Edwin Zezoƒ

W zwiàzku z licznymi pytaniami mieszkaƒców oraz niepe∏nym wyjaÊnieniem
(na ∏amach Gazety Wieliszewskiej) kwestii nie udzielenia przeze mnie
absolutoriom wójtowi Paw∏owi Kownackiemu za rok 20011, przedstawiam
powody, dla których pojà∏em takà w∏aÊnie decyzj´:

1. Czym spowodowana jest krótkowzrocznoÊç i z∏a
pami´ç radnego, który nie widzi ró˝nicy pomi´dzy
realizacjà ponad 40-milionowego bud˝etu Gminy
Wieliszew i 5-milionowego bud˝etu ma∏ej gminy,
która jest wy˝ej w klasyfikacji? To nie miejsce w ta-
beli decyduje, ˝e zapewne wielu mieszkaƒców ta-
kiej biednej gminy zechcia∏oby zamieszkaç u nas.
2. W Êwiecie radnego Zezonia „du˝e firmy” ucie-
kajà z Gminy Wieliszew, natomiast w Êwiecie re-
alnym powa˝ni inwestorzy lokujà u nas kapita∏
– szpital, centrum medyczne, du˝e irlandzkie osie-
dle, nowy w∏aÊciciel hotelu przy urz´dzie gminny.
3. Radny narzeka, a sam próbowa∏ zablokowaç
najwa˝niejsze przedsi´wzi´cia zaprojektowane
wczeÊniej (budowa stra˝nic OSP i miejsc integra-
cji mieszkaƒców w Ka∏uszynie i Krubinie). Rad-
ny powinien wiedzieç, ˝e to rada gminy wraz
z wójtem wprowadza ewentualne zmiany w re-
alizacji bud˝etu.
4. Radny twierdzàc, ˝e nie pozyskujemy Êrodków
zewn´trznych, ponownie myli si´ przy okazji
wprowadzajàc w b∏àd czytelników. Przyk∏adami
(kilkoma z wielu) przeczàcymi „informacjom” rad-
nego sà projekty, na które Gmina Wieliszew otrzy-
ma dofinansowanie liczone w milionach: Wieliszew-
ska Akademia Przysz∏oÊci 2 (szkolenia dla osób bez-
robotnych, sta˝e) – wysokoÊç dofinansowania
ponad 1 000 000 z∏ (w∏aÊnie koƒczy si´ projekt
WAP, na który Gmina otrzyma∏a równie˝ ponad
1 000 000 z∏ dofinansowania),Wieliszewski Inter-
net (dost´p do internetu i sprz´t komputerowy
dla 80 rodzin) – wysokoÊç dofinansowania ponad
1 200 000 z∏ oraz pla˝a w Wieliszewie (plac zabaw,
boiska do siatkówki, chodniki) – Gmina
prawdopodobnie w najbli˝szym czasie dostanie
na ten cel ponad 150 000 z∏. Ponadto w najbli˝szym
czasie poznamy decyzj´, czy kanalizacja w Janów-
ku Pierwszym otrzyma dotacj´ w ramach Progra-
mu Rozwoju Obszarów Wiejskich – jest bardzo du-
˝a szansa na pozyskanie ponad 1 500 000 z∏. Podob-
nie jak na pozyskanie ponad 1 700 000 z∏ na rozwój
edukacji w Gminie (o dodatkowych Êrodkach
na edukacj´ piszemy na str. 5 – przyp. red.)
5. Radny próbuje przebijaç sam siebie oceniajàc at-
mosfer´ pracy w Urz´dzie Gminy, ale w oczach wie-
lu osób to nie atmosfera pracy urz´dników jest naj-

wa˝niejsza. Przypominam, ˝e podmiotem, równie˝
w tym przypadku, sà Mieszkaƒcy.
6. W wyniku konsultacji przeprowadzonych pod-
czas I Forum OÊwiaty Samorzàdowej mogliÊmy
zgodnie z oczekiwaniami spo∏ecznymi, uwzgl´dnia-
jàc konstruktywne opinie, przeprowadziç reform´
gminnego szkolnictwa. Dalsze ewentualne dzia∏a-
nia nie odb´dà si´ bez kolejnych konsultacji. Nie
zarzuci∏em projektu dalszego funkcjonowania Fo-
rum OÊwiaty Samorzàdowej.
7. Gdyby radny zechcia∏ rozwinàç sensacyjny i spi-
skowy wàtek swoich doniesieƒ o informacje,
przed kim mia∏bym ukrywaç swoje spotkania
z mieszkaƒcami Micha∏owa-Reginowa... Od osób, któ-
re zaniepokojone sytuacjà w M-R same zg∏aszajà si´
do mnie z proÊbà o pomoc, wiem, ˝e to w∏aÊnie nie-
etyczne dzia∏ania radnego Zezonia wywo∏a∏y konflikt
dzielàc so∏ectwo na dwa zwaÊnione obozy.
8. Jak widaç obra˝anie rady gminy (liczne szkalu-
jàce publikacje w jednym z tygodników legionow-
skich) oraz poszczególnych radnych nie s∏u˝y poro-
zumieniu. Pami´tajàc o tym i zdajàc sobie spraw´,
˝e to w∏aÊnie rada gminy zatwierdza zmiany w bu-
d˝ecie, radny powinien zdawaç sobie spraw´, i˝ agre-
sywnym zachowaniem nie przys∏u˝y si´ ˝adnej
sprawie. Jako Wójt Gminy Wieliszew dbam o Mi-
cha∏ów-Reginów, czego dowodem sà b∏yskawiczne
interwencje na interpelacje radnych z tego okr´gu.
JednoczeÊnie informuj´, ˝e Rada Gminy Wieliszew
przesuni´tych w czasie inwestycji nie skreÊla z pla-
nu. B´dà one realizowane dzi´ki dobrej wspó∏pra-
cy z radnymi gotowymi do pracy na rzecz Miesz-
kaƒców.
Podsumowujàc nale˝y zaznaczyç, ˝e kolejny raz za-
rzutom radnego Edwina Zezonia bli˝ej do opartej
na politycznych ambicjach propagandy, ni˝
do prawdy. Wolne od ˝àdzy w∏adzy instytucje tj.
Rada Gminy Wieliszew oraz Regionalna Izba Ob-
rachunkowa w ocenie wykonania przez Wójta Gmi-
ny Wieliszew bud˝etu opiera∏y si´ na rzeczywistych
przes∏ankach. Bezustanne powtarzanie przez rad-
nego tych samych zarzutów nie zmieni faktu, ˝e oce-
na powo∏anych do jej wystawienia instytucji jest
pozytywna.

nn Pawe∏ Kownacki
Wójt Gminy Wieliszew

Radny Edwin Zezoƒ nie popar∏ decyzji Rady Gminy Wieliszew o udzieleniu Wójtowi
Gminy Wieliszew absolutorium. To fakt. Ale absolutorium jest uchwa∏à podejmowanà
i g∏osowanà przez CA¸Ñ rad´ gminy. Nie mo˝na powiedzieç wi´c, ˝e jeden radny jej
nie uchwali∏, a reszta – tak. Stawiajàc siebie w roli super-radnego lub raczej nad-rad-
nego Edwin Zezoƒ wprowadza czytelników w b∏àd.W równym stopniu oderwane od rze-
czywistoÊci sà pozosta∏e powody, dla których „pojà∏” decyzj´:

Tym razem chcia∏bym odnieÊç si´ do krà˝àcej opinii obiegowej,
na temat stosunków spo∏ecznych, jaka krà˝y od d∏u˝szego cza-
su w naszym Micha∏owie-Reginowie i gminie Wieliszew.

Komentarz Wójta Gminy Wieliszew 
Paw∏a Kownackiego
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Z ˝ycia Gminy

Czternastoma
głosami przeciwko
jednemu Rada
Gminy Wieliszew
udzieliła Wójtowi
Gminy Wieliszew
absolutorium.
Mariusz Kraszewski

Wójt nie bierze podwy˝ki

Pani 
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Pawe∏ Kownacki

Wójt Gminy Wieliszew

k o n d o l e n c j e

Najwa˝niejszym punktem XXII sesji Ra-
dy Gminy Wieliszew by∏o udzielenie
Wójtowi Gminy Wieliszew absoluto-

rium. Zanim jednak to nastàpi∏o mia∏a miej-
sce dyskusja chyba rzadko spotykana na ze-
braniach wszelkich gremiów. Oto Wójt Gmi-
ny Wieliszew poprosi∏ radnych, aby nie
g∏osowali uchwa∏y podwy˝szajàcej... jego wy-
nagrodzenie. Co prawda przewodniczàcy
Marcin Fabisiak próbowa∏ przekonaç Paw∏a
Kownackiego, aby zgodzi∏ si´ z opinià rady,
która chce poprzez podwy˝szenie jego wyna-
grodzenia doceniç prac´ na rzecz rozwoju
Gminy, ale wójt pozosta∏ przy swoim zdaniu.
Na argument, ˝e rada mia∏a ju˝ rok wczeÊniej
podwy˝szyç uchwalone na najni˝szym pozio-
mie wynagrodzenie wójta, odpowiedzia∏, i˝
– gdyby znalaz∏y si´ w bud˝ecie dodatkowe
– pieniàdze wola∏by przeznaczyç na premie
zadaniowe dla wyró˝niajàcych si´ pracowni-
ków Urz´du. W wyniku negocjacji rada jed-
nog∏oÊnie zdj´∏a z porzàdku obrad punkt
o uchwaleniu podwy˝ki wynagrodzenia Wój-
ta Gminy Wieliszew.

Po tej zaskakujàcej dyskusji nastàpi∏a de-
bata, której przebiegu wszyscy si´ spodziewa-
li. Stali bywalcy posiedzeƒ Rady Gminy Wie-
liszew zdà˝yli si´ przyzwyczaiç do sporów to-
czonych przez wójta, znakomità wi´kszoÊç
radnych, a nierzadko przedstawicieli Urz´du
i podleg∏ych jednostek z jednoosobowà opo-
zycjà. Równie˝ tym razem podczas dyskusji
pojawi∏y si´ zarzuty, które kilkakrotnie mo˝-
na by∏o s∏yszeç nie tylko na sali obrad, ale mo-
˝e nawet i cz´Êciej w jednym z legionowskich
tygodników. Poniewa˝ równie˝ w opinii wi´k-
szoÊci radnych zebrani nie us∏yszeli niczego
nowego, co wnosi∏oby do dyskusji kolejne
warte rozwa˝enia wàtki i mia∏o istotny wp∏yw
na decyzj´, Jan So∏tys zaproponowa∏ zamkni´-
cie dyskusji i rozpocz´cie procedury g∏osowa-
nia. Wniosek ten popar∏o w g∏osowaniu
12 radnych. Tym samym, po zapoznaniu si´
z opiniami Regionalnej Izby Obrachunkowej,
Komisji Rewizyjnej oraz Komisji Rozwoju
i Zagospodarowania Przestrzennego, które po-
zytywnie oceni∏y wykonanie bud˝etu Gminy
Wieliszew w 2011 roku, Rada Gminy Wieli-
szew przystàpi∏a do g∏osowania. W jego wy-
niku Wójt Gminy Wieliszew otrzyma∏ absolu-
torium 14 g∏osami „za” i 1 „przeciw”.

W wyniku zmian personalnych, jakie
ostatnio nastàpi∏y w Radzie Gminy Wieliszew,
czynione sà kolejne, b´dàce ich konsekwen-
cjà. Podczas posiedzenia XXII sesji radny Ja-
cek Kuciƒski zrezygnowa∏ z prac w Komisji
Zdrowia, Pomocy Spo∏ecznej i Ekologii, a je-

go miejsce zajà∏ radny Józef Borzewski. Swo-
je rezygnacje z prac w Komisji Rewizyjnej,
ze wzgl´du na obj´cie funkcji przewodniczà-
cego i wiceprzewodniczàcego rady, z∏o˝yli rad-
ni Marcin Fabisiak i Jacek Kuciƒski.

W cz´Êci poÊwi´conej „sprawom ró˝-
nym” wystàpi∏ Marek Babecki z Osiedla
„Kwiatowa” w Jankówku Pierwszym, któ-
ry poinformowa∏ zebranych o inicjatywie
mieszkaƒców chcàcych w∏asnor´cznie ude-
korowaç swoje otoczenie poprzez nasadze-
nie kwiatów i krzewów ozdobnych. Podkre-
Êli∏, ˝e dzi´ki pomocy wójta i Urz´du Gmi-
ny uda∏o si´ w krótkim czasie wspólnymi
si∏ami zrealizowaç postawione zadanie.
G∏os zabra∏ równie˝ Mieczys∏aw Berdowski,

który poinformowa∏ zebranych o powstaniu
Towarzystwa Przyjació∏ Micha∏owa-Regino-
wa, które na krótko po za∏o˝eniu liczy po-
nad 40 aktywnych cz∏onków. Celem tej or-
ganizacji jest pozytywne dzia∏anie na rzecz
so∏ectwa i ca∏ej Gminy Wieliszew. W odpo-
wiedzi na te wystàpienia Wójt Gminy Wie-
liszew Pawe∏ Kownacki podzi´kowa∏ za no-
we inicjatywy spo∏eczne i zadeklarowa∏ po-
moc wszystkim, którzy podejmujà
bezinteresowny trud anga˝ujàc swój czas
i si∏y dla dobra wspólnego. Przy okazji uzy-
skania absolutorium s∏owa wdzi´cznoÊci
skierowa∏ do swojego zast´pcy Zenona Po-
p∏awskiego, skarbnik Beaty Dobrowolskiej
i sekretarz Anny Chomy. nn

W czerwcowej Gazecie Wieliszewskiej pan
Mariusz Kraszewski przeprowadzi∏ wywiad
z radnym Zbrochem eksponujàc fakt, ˝e upo-
mina∏em si´ od pana Wójta zwrotu pieni´-
dzy za zakupiony przez niego w´giel (dla jed-
nego z mieszkaƒców M-R).

No có˝, skoro w Gminie nie ma powa˝niej-
szych problemów ni˝ ch´ç skompromitowa-
nia Zezonia, wyjaÊniam, i˝: 
po pierwsze – w´giel za kwot´ 470 z∏ zaku-
pi∏em dla staruszka, który po powrocie ze
szpitala (w którym wszczepiono mu rozrusz-
nik serca) mia∏ zimà w swoim domu tem-
peratur´ 0ºC,
po drugie – do takiej sytuacji, w której star-
szy schorowany cz∏owiek zosta∏ pozbawiony
koniecznej pomocy dopuÊci∏ g∏ównie Gmin-
ny OÊrodek Pomocy Spo∏ecznej,
po trzecie – po mojej interwencji, z-ca wójta
a póêniej pan kierownik Bazylak poprosili
mnie o niezw∏oczny zakup tak niezb´dnego
w tej sytuacji w´gla. Fakt, i˝ nie mog∏a tego
zrobiç natychmiast Gmina t∏umaczyli zawi-
∏oÊcià i d∏ugoÊcià procesu biurokratycznego.
Obaj panowie zapewnili jednak, ˝e natych-
miast pieniàdze zostanà mi zwrócone. Min´-
∏o pó∏ roku i nic takiego si´ nie sta∏o!
po czwarte – pomocy tego typu udziela∏em
mieszkaƒcom ju˝ wielokrotnie, ale ta sytu-
acja by∏a wed∏ug mnie karygodna, wi´c po-
stanowi∏em przerwaç pasmo niemocy OPS-
-u i tym razem zwróciç uwag´ na problem,
aby kolejnej zimy nie wróci∏ ponownie.
po piàte – radny Zbroch najwyraêniej niewie-
le z tego co mówi∏em o dzia∏aniu wieliszew-
skiego OPS-u zrozumia∏ i spraw´ sprowadzi∏
li tylko do pieni´dzy. Dlatego, wyjaÊniam pa-
nu Zbrochowi raz jeszcze, tu chodzi o to, aby
naprawiç system pomocy spo∏ecznej, który
ju˝ wielokrotnie wykazywa∏ swojà niesku-

tecznoÊç, a nie o paƒskà demonstracj´ mo˝-
liwoÊci zap∏aty 500 z∏.
po szóste – dziwi mnie fakt, ˝e po wspomnia-
nej „politycznej demonstracji”, wspomnia-
ne 500z∏ najprawdopodobniej ponownie tra-
fi∏o do kieszeni radnego a nie np. na konto
Caritasu czy PCK.
po siódme – takie zachowanie pana Zbrocha
jest dla mnie potwierdzeniem nie tylko bra-
ku zrozumienia o co chodzi w dzia∏aniu sa-
morzàdu, ale równie˝ ch´cià odwetu za to, ˝e
krytykuj´ go za brak zrozumienia jego sàsia-
dów, którzy sprzeciwiajà si´ prowadzeniu
ucià˝liwej dla nich dzia∏alnoÊci gospodarczej
pana Zbrocha. Chodzi bowiem o to, ˝e pan
radny prowadzàc poczàtkowo produkcj´ ele-
mentów betonowych w tunelach foliowych
nie stwarza∏ ucià˝liwoÊci dla sàsiedztwa.
Obecnie robi to na skal´ przemys∏owà i nie
mo˝e lub nie chce zrozumieç, ˝e ha∏as wibra-
torów, betoniarek i innego sprz´tu oraz py∏
i kurz sta∏y si´ zmorà nie do wytrzymania.

I na koniec dobra rada – panie Grzego-
rzu tak nie mo˝na! Jest pan radnym i powi-
nien pan dbaç o to aby Gmina (w tym przy-
padku OPS) funkcjonowa∏a coraz lepiej
a prawo i zdrowy rozsàdek by∏y w niej prze-
strzegane przez wszystkich jej mieszkaƒców
nie wy∏àczajàc radnych. A same pieniàdze,
którymi tak demonstracyjnie pan szasta, nie
poprawià z ca∏à pewnoÊcià bardzo kiepskie-
go (nie tylko moim zdaniem) zarzàdzania
gminà.

Banknoty, którymi – nie zwa˝ajàc
na obecnoÊç radnych, so∏tysów i mieszkaƒców
– pan Zbroch demonstracyjnie obnosi∏ si´
na sesji rady gminy i które zapewne zabra∏
z powrotem po obradach- mogà si´ przydaç
na sprawy sàdowe z sàsiadami.

nn Edwin Zezoƒ

POLEMIKA..

Pieni´dzmi szasta a sàsiadowi szkodzi?
PPaann  ZZbbrroocchh  ww∏∏aaÊÊcciicciieell  ffiirrmmyy  bbeettoonniiaarrsskkiieejj  ww  KKaa∏∏uusszzyynniiee  jjuu˝̋  oodd
bblliisskkoo  22..  llaatt  jjeesstt  ggmmiinnnnyymm  rraaddnnyymm,,  aallee  ww  mmooiimm  pprrzzeekkoonnaanniiuu
nniieewwiieellee  rroozzuummiiee  zz  tteeggoo  jjaakk  ppoowwiinnnnaa  wwyyggllààddaaçç  pprraaccaa  nnaa  rrzzeecczz
mmiieesszzkkaaƒƒccóóww  --  wwóójjttaa,,  uurrzz´́dduu  ggmmiinnyy  ii  ssaammyycchh  rraaddnnyycchh..  

Edwin Zezoƒ zarzuca mi, ˝e niewiele rozu-
miem „z tego jak powinna wyglàdaç pra-
ca na rzecz mieszkaƒców – wójta, urz´du
gminy i samych radnych”. W jego ustach
te s∏owa brzmià jak kiepski ˝art. Jako oso-
ba wielokrotnie obra˝ajàca wójta, sk∏ócona
z wi´kszoÊcià radnych Edwin Zezoƒ móg∏-
by si´ powstrzymaç od udzielania porad
w tym zakresie.Tym bardziej, ˝e ma∏o etycz-
ne wydaje si´ ∏àczenie funkcji w∏aÊciciela fir-
my zajmujàcej si´ obrotem nieruchomoÊcia-
mi, cz∏onka Komisji Rozwoju (decydujàcej
o inwestycjach m.in. w dziedzinie rozwoju
budownictwa). Taka sytuacja jest dwu-
znaczna i zdecydowanie radny, tym bardziej
prezes stowarzyszenia Etyka i Prawo, powi-
nien byç poza wszelkim podejrzeniem.
Tymczasem skupujàc i sprzedajàc grunty,
majàc jednoczeÊnie wp∏yw na odrolnienie
niektórych z nich, mo˝e t´ wiedz´ wykorzy-
stywaç i czerpaç korzyÊci materialne.

To, ˝e radny Zezoƒ jest niepohamowa-
ny w zarzutach i ch´tnie oskar˝a wszyst-
kich, którzy mu si´ sprzeciwià, Êwiadczà te˝
jego s∏owa o tym, ˝e rzekomo ofiarowane
przeze mnie pieniàdze trafi∏y do mojej kie-
szeni. Gdyby mia∏ choç odrobin´ godnoÊci,
móg∏by zapytaç o to, zamiast znów dzia-
∏aç agresywnie i poni˝ajàco. Mia∏bym
wtedy okazj´ wyt∏umaczyç panu Zezonio-
wi, ˝e tak bardzo interesujàce go 500 z∏
przekaza∏em na konkretnà pomoc jednej
z m∏odzie˝owych grup dzia∏ajàcych na te-
renie Gminy.

Dlaczego pan Zezoƒ oceni∏ mojà pomoc,
jako szastanie pieni´dzmi – tego nie rozu-
miem. Radni, so∏tysi oraz wszyscy obecni
pozytywnie odebrali moje zachowanie

i nagrodzili je brawami. Obowiàzki radne-
go znam i wype∏niam je nale˝ycie, o czym
pan Zezoƒ mia∏ okazj´ przekonaç si´ oso-
biÊcie. Moja wspó∏praca z Urz´dem Gminy,
radnymi i wójtem uk∏ada si´ bardzo po-
myÊlnie z korzyÊcià dla wspólnego dobra.
Skupiam si´ na pozytywnym dzia∏aniu
i tak by∏o równie˝ w przypadku przekaza-
nia 500 z∏. Chcia∏em tylko zakoƒczyç ̋ enu-
jàce dopominanie si´ o pieniàdze. Pana Ze-
zonia nie trzeba kompromitowaç, robi to
skutecznie na ka˝dym posiedzeniu rady
gminy i komisji. Notorycznie udowadnia,
˝e nie s∏ucha lub nie chce s∏uchaç, ponie-
wa˝ wcià˝ zadaje te same pytania. Odpo-
wiedzi, rzeczowe i kilkukrotnie udzielane,
nie pozostajà w pami´ci pana Zezonia. Ko-
niecznoÊç ciàg∏ego t∏umaczenia zdezorien-
towanemu radnemu tych samych, wyda-
wa∏oby si´ prostych tematów, dezorganizu-
je prac´ Rady Gminy Wieliszew. Czas w ten
sposób zmarnotrawiony moglibyÊmy wyko-
rzystaç z korzyÊcià dla mieszkaƒców.

Innym problemem jest sk∏ócenie i po-
dzielenie Micha∏owa-Reginowa. Jak to
zwyk∏ robiç pan Zezoƒ wielokrotnie, rów-
nie˝ tym razem próbuje obarczyç odpowie-
dzialnoÊcià kogoÊ innego – w tym przypad-
ku wójta.To kolejny przyk∏ad mówiàcy, ˝e
pan Zezoƒ powinien powstrzymaç si´
przed ocenianiem kogokolwiek.

Dobrych rad nie b´d´ panu udziela∏, bo
pan ich nie zrozumie, a tym bardziej nie
wykorzysta. Skoro pomoc ofiarowanà dru-
giemu cz∏owiekowi nazywa pan szastaniem
pieni´dzmi, trudno spodziewaç si´ nawet
odrobiny dobrej woli.

nn Grzegorz Zbroch

„Oddajcie moje pieniàdze 
– gdzie pieniàdze za w´giel?”

Rozmowa z WOJCIECHEM PIÑTKOWSKIM,
Prezesem Towarzystwa Budownictwa
Spo∏ecznego „Wieliszew”

Na poczàtek prosz´ o kilka s∏ów o sobie...
Pochodz´ z Nuny, gdzie si´ urodzi∏em i wycho-
wa∏em. Prac´ zawodowà rozpoczà∏em w Warsza-
wie jako technik w serwisie RTV, nast´pnie w la-
tach 90. prowadzi∏em w∏asnà dzia∏alnoÊç gospo-
darczà. Potem przenios∏em si´ do Nasielska.Tam
pracowa∏em jako kierownik zaopatrzenia i trans-
portu w Zarzàdzie Gospodarki Komunalnej
i Mieszkaniowej. Nast´pnie piastowa∏em funk-
cj´ prezesa Nasielskiego Budownictwa Mieszka-
niowego Sp. z o.o. Od 2006 jestem mieszkaƒcem
Legionowa. W Wieliszewie pracuj´ od kwietnia
tego roku.
Stanowisko prezesa TBS objà∏ pan poprzez
zwyci´stwo w konkursie. Czym przekona∏ pan
Rad´ Nadzorczà?
Mog´ si´ tylko domyÊlaç, ˝e moja kandydatura
by∏a zbie˝na z planami Rady Nadzorczej na roz-
wój TBS. DoÊwiadczenie, jakie naby∏em w trak-
cie dotychczasowej drogi zawodowej, przygoto-
wa∏o mnie do tego, aby w sposób odpowiedzial-
ny podjàç obowiàzki, które teraz sprawuj´.
Jakie sà pana plany dotyczàce rozwoju TBS?
Trzeba przyznaç, ˝e zasta∏em trudnà sytuacj´.
Postanowi∏em wprowadziç do spó∏ki kontrol´ ze-
wn´trznà, która pozwoli∏a podsumowaç poprzed-
nie dwa lata i trzy miesiàce tego roku z zakre-
su dzia∏alnoÊci Zarzàdu TBS, analizy przycho-
dów i kosztów oraz mo˝liwoÊci optymalizacji
wydatków w przysz∏ych okresach.
Ujawniono szereg nieprawid∏owoÊci, których do-
puszczano si´ w spó∏ce. Szczegó∏ów nie chcia∏bym
ujawniaç, poniewa˝ Rada Nadzorcza TBS

po przeanalizowaniu wyników dotyczàcych
dzia∏alnoÊci TBS od stycznia 2010 do mar-
ca 2012, a tak˝e po zapoznaniu si´ z wyjaÊnie-
niami by∏ego Prezesa Spó∏ki i by∏ego kierowni-
ka uzna∏a za zasadne, abym o wszystkich zaist-
nia∏ych zdarzeniach zwiàzanych z dzia∏alnoÊcià
Spó∏ki poinformowa∏ organy Êcigania w celu wy-
jaÊnienia zaistnia∏ych zdarzeƒ i 20 sierpnia 2012
Prokuratura Rejonowa w Legionowie wszcz´∏a
Êledztwo.
Do moich zadaƒ nale˝y uporzàdkowanie funkcjo-
nowania TBS tak, ˝eby wykonywa∏ powierzone
zadania z zakresu budownictwa mieszkaniowe-
go wielorodzinnego, zarzàdzaniem nieruchomo-
Êciami (gminnymi i wspólnot mieszkaniowych)
oraz wodociàgów i kanalizacji.
Uzyskanie przejrzystoÊci oraz bie˝àca kontrola
w dysponowaniu Êrodkami finansowymi Spó∏-
ki pomo˝e w uzyskaniu dodatniego wyniku fi-
nansowego. Dzi´ki racjonalizacji wydatków
i inwestycji Gmina zaoszcz´dzi dziesiàtki tysi´-
cy z∏otych, poniewa˝ spó∏ka przez ostatnie lata
generowa∏a straty. W najbli˝szych planach
mam realizacj´ trzech du˝ych projektów: budo-
wa osiedla mieszkaniowego w systemie develo-
perskim o powierzchni u˝ytkowej 4 500 m2, bu-
dowa budynków mieszkalnych wielorodzinnych
z udzia∏em Êrodków z Krajowego Funduszu
Mieszkaniowego oraz budowa dwóch nowych
uj´ç wody i modernizacja stacji uzdatniania wo-
dy w Wieliszewie.
Dzi´kuj´ za rozmow´.

nn Rozmawia∏ Mariusz Kraszewski

Komentarz Wójta Gminy Wieliszew
PAW¸A KOWNACKIEGO
Jednym z g∏ównych priorytetowych celów, ja-
kie sobie postawi∏em obejmujàc stanowisko
Wójta Gminy Wieliszew, by∏a naprawa
Gminy na tych p∏aszczyznach, gdzie – deli-
katnie mówiàc – nie funkcjonowa∏a ona
sprawnie i prawid∏owo. Owe nieprawid∏owo-
Êci w sposób oczywisty razi∏y spo∏ecznoÊç lo-
kalnà jednoczeÊnie rzucajàc z∏e Êwiat∏o
na ca∏à administracj´. Dlatego podjà∏em
trudnà ale jednoczeÊnie bardzo wa˝nà decy-
zj´ o postawieniu radzie nadzorczej zadania
skontrolowania oraz uporzàdkowania struk-

tury TBS. Naturalnà konsekwencjà tych
dzia∏aƒ by∏a zmiana zarzàdu, wy∏onienie
w wyniku konkursu nowego prezesa. DziÊ ju˝
wiem, ˝e by∏a to dobra decyzja, dokona∏em
w∏aÊciwego wyboru. Prezes Wojciech Piàt-
kowski wprowadza TBS na w∏aÊciwe tory.
Dzi´ki jego doÊwiadczeniu i zaanga˝owaniu
ju˝ wygenerowaliÊmy oszcz´dnoÊci, a w przy-
sz∏oÊci mamy realnà perspektyw´ wypraco-
wania znacznego dochodu.

Pawe∏ Kownacki
Wójt Gminy Wieliszew

Wójt Pawe∏ Kownacki w dniu XXII sesji 
rady gminy obchodzi∏ imieniny.
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nn nieruchomoÊci
• Biura,Magazyny i Plac Wynajm´ Tel. 512100483
• Do sprzedania działki w Łajskach. Bli˝sze informacje pod nr.

Telefonu 797-126-618. 
• Mieszkanie w Wieliszewie M5 tanio sprzedam tel.: 504838620
• Pokoje Ekipom Budowlanym Wynajm´ Tel. 512100483
• Sprzedam bezpoÊrednio działk´ w Sikorach 793 m2. Cena 130

zł/m2. Tel. 0-518-090-242, dzialkasikory@wp.pl 
• Sprzedam dom parterowy w Skrzeszewie Powierzchnia u˝yt-

kowa 130m2, działka 1200m2. Rok budowy 2005. Ce-
na 550 000 zł. tel.: 531 116 198

• Sprzedam dom w Warszawie o pow.400 m kw., na działce
o pow. 500 m kw. Tel 22 678 53 07

• Sprzedam działk´ budowlanà o pow. 1323 m2 w Skrzeszewie,
przy ul. Polnej tel. 603 911 154

• Sprzedam działk´ budowlanà o pow. 1 0687 ha w miejsco-
woÊci Wieliszew od ul. Polnej do Podgórnej, tel. 512 206 859.

• Sprzedam działk´ budowlanà 636 m kw w Pułtusku- atrak-
cyjna lokalizacja. Kontakt: 513154636

• Sprzedam działk´ w Wieliszewie, budowlano-usługowa z za-
twierdzonym projektem na budow´ domu z usługami, np. ap-
teka, przy drodze wojewódzkiej i Êcie˝ce rowerowej; w sàsiedz-
twie osiedle mieszkaniowe, osiedle domów jednorodzinnych,
sklep, szkoła, koÊciół, pierwsza linia zabudowy, ogrodzona.
Tel. 695 659 049

• Wieliszew, ul. Modliƒska, m-3 zadbane, doskonale wyposa˝o-
ne wynajm´ tel. 512 752 179

• Wynajm´ mały domek, 2-pokojowy (do kwoty 600 zł miesi´cz-
nie) w okolicach Łajsk, Michałowa-Reginowa lub Wieliszewa.

• Zamieni´ mieszkanie własnoÊciowe Wodociàg Północny.
Szczegóły pod nr tel. (22) 782-39-23

nn usługi ró˝ne
• Cyklinowanie parkiety, kompleksowo tel.: 505 300 308
• Cyklinowanie parkiety podłogi drewniane. tel.: 513871377
• Elektryk nr tel.: 604-465-680
• Geodeta. Wykonujemy podziały działek, wskazania granic, ma-

py do celów projektowych, inwentaryzacje. Konkurencyjne ce-
ny. Tel.: 531 935 000, tel.: 502 109 208

• Hydraulika – pełny zakres tel.: 0 888 889 927
• Korepetycje j. angielski, j. francuski. Tel.: 692-430-996
• Masa˝ leczniczy Wieliszew, KoÊcielna 9,

tel.: (022) 782 21 18, 600 630 885, od poniedziałku do Êro-
dy – od godz. 16, czwartek, sobota – od godz. 9

• Nauczyciel udzieli korepetycji z j´zyka francuskiego i j´zyka an-
gielskiego. Mo˝liwy dojazd do ucznia. tel.: 796 888 283

• Poszukuj´ korepetytora z biologii/chemii dla ucznia klasy pierw-
szej gimnazjum. Zaj´cia mogà odbywaç si´ wyłàcznie w so-
boty lub niedziele. Kontakt: Dorota 604 560 719.

• Potrzebujesz szybko niewielkich pieni´dzy. Masz niespodzie-
wane wydatki. Pomo˝e Po˝yczka Okazjonalna do 1000zł (min.
formalnoÊci – max zadowolenia). Szczegóły – tel.: 604 057 281
Dzwoƒ Êmiało! 

• Przyjm´ pralk´ automatycznà w dobrym stanie, nieodpłatnie.
Tel. 667 438 244

• Rollmasa˝ przy ul. Modliƒskiej 110-114 w Wieliszewie zapra-
sza wszystkich dbajàcych o zdrowie i urod´. Pierwsza wizyta
gratis. Ceny konkurencyjne, zadzwoƒ 0 668-181-359.

• Sprzedam cegł´ Silica, rozmiar 15/33 kontakt: 507 980 012
• Sprzedam lub zamieni´ na mniejsze mieszkanie na os. 600-le-

cia o pow. 49,2 m3. Tel.: 0 22 782 39 23
• Studentka filologii angielskiej udzieli korepetycji. Zakres nauki:

szkoła podstawowa. Tel.: 504 641 840
• Usługi Hydrauliczne INSTAL-JAR Jarosław Bo˝ym ogrzewanie

podłogowe instalacje solarne i gazowe tel. 606 620 762
• Usługi remontowe, wykoƒczeniowe, hydraulika, elektryka, glazura,

gipsy, malowanie – tel. 508 421 103.
• Wycinka drzew w miejscach trudno dost´pnych metodà alpi-

nistycznà. Tel.: 511134573
• Wycinka, przycinka drzew metodà alpinistycznà i z podnoÊni-

ka OdÊnie˝anie Dachów kontakt pod numerem telefo-
nu 511 134 573

• Wykopy, rozbiórki, piach, ˝wir, ziemia, niwelacje, wywrotka
5 t, HDS. Solidnie. tel.: 501 065 045.

O G Ł O S Z E N I A
D R O B N E

Trasa gazociàgu w gminie przebiegaç b´dzie przez
miejscowoÊci: Podd´bie, Skrzeszew, Komornica oraz
Wieliszew. Od czerwca na terenie gminy spisywane sà
protoko∏y z opisu zagospodarowania nieruchomoÊci
przed rozpocz´ciem robót zwiàzanych z budowà gazo-
ciàgu.

Budowany gazociàg b´dzie mia∏ 176 km i popro-
wadzony zostanie w strefie istniejàcych ju˝ gazocià-
gów, tym samym nie generujàc nowych ograniczeƒ dla
w∏aÊcicieli gruntów.

Budowa gazociàgu Rembelszczyzna-Gustorzyn
wraz z infrastrukturà niezb´dnà do jego obs∏ugi jest
inwestycjà towarzyszàcà w zakresie terminalu gazu
skroplonego w ÂwinoujÊciu. Pozwoli na przesy∏ zwi´k-
szonych iloÊci gazu do pó∏nocno-wschodniej i central-
nej Polski, co poprawi bezpieczeƒstwo dostaw i stwo-
rzy dodatkowe warunki operatorom sieci dystrybucyj-
nych do gazyfikacji w tym regionie.

Szacunkowa wartoÊç gazociàgu to 668 mln z∏otych,
z czego 121,6 mln z∏ stanowi dofinansowanie z Progra-
mu Infrastruktura i Ârodowisko. Inwestorem jest Ope-
rator Gazociàgów Przesy∏owych GAZ-SYSTEM S.A.
– spó∏ka odpowiedzialna za rozwój sieci przesy∏owej
gazu ziemnego na terenie ca∏ego kraju. Wykonawcà
robót budowlanych jest firma PGNiG Technolo-
gie S.A.

KORZYÂCI Z GAZOCIÑGU 
Dodatkowe pieniàdze dla gminy 
Niewàtpliwà korzyÊcià dla gminy Wieliszew b´dzie co-
rocznie odprowadzany przez GAZ-SYSTEM S.A. po-
datek od nieruchomoÊci w wysokoÊci 2% wartoÊci od-
cinka gazociàgu. Na razie trudno mówiç o konkretnych
kwotach, poniewa˝ nieznany jest jeszcze ostateczny
koszt Inwestycji na tym terenie.
– „2% podatku od nieruchomoÊci za odcinek gazocià-
gu na naszym terenie odprowadzany corocznie przez
inwestora znacznie zasili bud˝et Gminy. B´dà wi´c do-
datkowe pieniàdze na rozwój gminy” – dodaje Wójt
Gminy Wieliszew Pawe∏ Kownacki.

ODSZKODOWANIA – DLA KOGO I KIEDY 
Pieniàdze z odszkodowaƒ przys∏ugujà w∏aÊcicielom
gruntów, na terenie których prowadzone sà prace zwià-
zane z budowà gazociàgu.

Odszkodowania za wyw∏aszczenie 
Zgodnie z decyzjà Wojewody (z dn. 22.12.2010r.), nie-
ruchomoÊci znajdujàce si´ w liniach rozgraniczajàcych
teren inwestycji, tj.: 7 dzia∏ek w gminie Wieliszew, sta-
nà si´ z mocy prawa w∏asnoÊcià Skarbu Paƒstwa
z dniem, w którym decyzja o ustaleniu lokalizacji in-
westycji stanie si´ ostateczna za odszkodowaniem.

Organem w∏aÊciwym do wyp∏aty odszkodowania
jest Wojewoda Mazowiecki.WysokoÊç odszkodowania

ustala si´ na podstawie operatu szacunkowego. Usta-
wa przewiduje, ˝e wysokoÊç odszkodowania b´dzie
uzgodniona w formie pisemnej, mi´dzy Wojewodà
a osobà uprawnionà do odszkodowania. Je˝eli w ter-
minie 2 miesi´cy od dnia, w którym decyzja o usta-
leniu lokalizacji stanie si´ ostateczna nie dojdzie
do uzgodnienia, wysokoÊç odszkodowania ustala Wo-
jewoda w drodze decyzji.

Warto zaznaczyç, ˝e je˝eli w∏aÊciciel lub u˝ytkow-
nik wieczysty nieruchomoÊci wyw∏aszczanej wyda t´
nieruchomoÊç lub wyda nieruchomoÊç i opró˝ni lokal
oraz inne pomieszczenia nie póêniej ni˝ w terminie
do 28 dni od dnia otrzymania od inwestora wezwania
do wydania nieruchomoÊci, to wysokoÊç odszkodowa-
nia powi´ksza si´ o kwot´ równà 5% wartoÊci nieru-
chomoÊci lub wartoÊci prawa u˝ytkowania wieczyste-
go, okreÊlonej w operacie szacunkowym stanowiàcym
podstaw´ ustalenia wysokoÊci odszkodowania.

Odszkodowania za ograniczenie dotychczasowego ko-
rzystania z nieruchomoÊci 
Na terenie gminy znajduje si´ 279 dzia∏ek z ograni-
czeniem dotychczasowego korzystania z nieruchomo-
Êci.W takim przypadku, post´powanie odszkodowaw-
cze zostanie wszcz´te z Urz´du w momencie zakoƒ-
czenia budowy gazociàgu (maj 2014 roku).

Wojewoda Mazowiecki wydaje decyzje administra-
cyjne w zakresie odszkodowania za ograniczenie spo-
sobu korzystania z nieruchomoÊci w zwiàzku z usta-
nowieniem strefy kontrolowanej gazociàgu, zaj´ciem
nieruchomoÊci na okres budowy oraz za szkody rolni-
cze i inne powsta∏e w trakcie budowy gazociàgu
na podstawie operatów szacunkowych sporzàdzonych
po zakoƒczeniu budowy. Wyp∏ata odszkodowania na-
stàpi w terminie 14 dni od dnia, w którym decyzja
o ustaleniu odszkodowania stanie si´ ostateczna.War-
to tak˝e podkreÊliç, ˝e Wykonawca robót budowlanych
ma obowiàzek przywrócenia nieruchomoÊci do stanu
pierwotnego, tzn. uporzàdkowania terenu.

GDZIE SZUKAå INFORMACJI?
W zwiàzku z rozpocz´ciem budowy gazociàgu funk-
cjonuje na terenie Urz´du Gminy Wieliszew Sta∏y
Punkt Informacyjny, znajdujàcy si´ w Referacie Go-
spodarki Przestrzennej i Geodezji (pok. 109). Urz´d-
nicy Gminy wraz z pracownikami Mazowieckiego
Urz´du Wojewódzkiego i przedstawicielami GAZ-SYS-
TEM S.A. udzielajà informacji zainteresowanym,
a w szczególnoÊci w∏aÊcicielom nieruchomoÊci i grun-
tów przez które b´dzie przebiegaç gazociàg. Dodat-
kowo w kwestiach zwiàzanych z procedurà odszkodo-
wawczà mieszkaƒcy gminy Wieliszew mogà korzystaç
z bezp∏atnej porady prawników, pe∏niàcych dy˝ury
w Urz´dzie.

nn G-S
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Ruszy∏a budowa gazociàgu

Ich uwagi pozwalajà wprowadzaç zmiany
idàce w kierunku zaspokojenia potrzeb
mieszkaƒców. Kolejne spotkanie z pasa-

˝erami, tym razem równie˝ w Êrodkach ko-
munikacji (autobusy linii L oraz pociàgi
SKM) mia∏o miejsce 10 sierpnia. Oto zgro-
madzone opinie.

Micha∏ów – Reginów. Kurs 10:50 – 14 osób.
Pasa˝erowie SKM o komunikacji

nn Daniel z Micha∏owa-Reginowa

• Nie je˝d˝´ komunikacjà ˝adnà. Pociàgiem
ostatnio jecha∏em z osiem lat temu. Czekam

na pociàg, ˝eby synkowi pokazaç, taka miej-
scowa atrakcja. Mo˝e kiedyÊ b´d´ jeêdzi∏. Tu-
taj widz´ jeêdzi nie tylko SKM, ale i pociàg
do T∏uszcza. Sprowadzi∏em si´ do Micha∏owa
z Mazur.

nn Robert z Legionowa

• Nie jestem mieszkaƒcem gminy, wracam
z dzia∏ki od kolegi z Wieliszewa. Pierwszy raz
przyjecha∏em. Jestem z Legionowa. Komuni-
kacja jest punktualna. SKM je˝d˝´ tylko lo-
kalnie, nie doje˝d˝am do Warszawy.

nn ¸ukasz z Wieliszewa

• Komunikacja jest dobra, tylko powinna byç
cz´Êciej i troch´ bardziej punktualna. Szcze-
gólnie L-9 bo S9 jest akurat punktualne. Te
S9, które tylko na Piaski doje˝d˝ajà, mog∏y-
by byç wszystkie do Wieliszewa wyd∏u˝one. Bo
raczej ̋ adnego problemu by nie by∏o. Jest gdzie
zawróciç.Ten ostatni pociàg z Warszawy móg∏-
by byç póêniej. Ogólnie L-9 jest czasami nie-
punktualne, ale nie zawsze. KiedyÊ jak PKS
jeêdzi∏ pod swojà egidà, to ju˝ by∏o nagmin-
ne. Zdarza∏o si´ pó∏ godziny spóênienia albo

w ogóle nie przyje˝d˝a∏. Teraz spóênienie jest
maksymalnie pi´ç minut. Nie jest to jakieÊ ko-
smiczne opóênienie. Ten ostatni kurs SKM
do Wieliszewa powinien byç tak 21-22, bo lu-
dzie z Micha∏owa muszà specjalnie wysiadaç
w Legionowie i póêniej czekaç na autobus, ˝e-
by sobie podjechaç albo idà pieszo wzd∏u˝ to-
rów. Doje˝d˝am do Warszawy do pracy. Cza-
sem na 9, czasem na 12. Tylko doje˝d˝ajàc
do pracy korzystam z komunikacji. Tak ˝eby
coÊ za∏atwiç, to na rower wsiadam i jad´.
W czwartek na stacji w Micha∏owie-Regino-
wie czeka∏o na pociàg o 10:50 bardzo du˝o lu-
dzi.

nn Blanka Pieƒkos z Micha∏owa-Reginowa

• Je˝eli chodzi o pociàgi to jestem zadowolona.
Jest to najbli˝szy Êrodek transportu przy mo-
im miejscu zamieszkania. Aczkolwiek chcia-
∏abym jakieÊ dogodne po∏àczenie autobusowe
tak˝e tutaj z Micha∏owa. Cz´stsze i lepsze ni˝
to L-9, bo jest za rzadko. PunktualnoÊç SKM
bez problemu. Nie pami´tam, jak by∏o kiedyÊ
bo odkàd doje˝d˝am do szko∏y sà SKM-ki.
Komfort jazdy jest jak najbardziej odpowied-

ni. Jest troch´ dro˝ej. KiedyÊ p∏aci∏am za kar-
t´ miejskà na dwie strefy za miesiàc 58 z∏, te-
raz p∏ac´ 78 z∏ ale to jest chyba nieuniknio-
ne. Co do rozk∏adu jazdy i godzin odjazdów nie
mam uwag.

nn Magdalena Piechowicz z ¸ajsk

• Wszystko z komunikacjà jest w porzàdku.
Rozk∏ad jazdy funkcjonuje dobrze, aczkol-
wiek w moim przypadku przyda∏oby si´ mo-
˝e wi´cej pociàgów z Wieliszewa. Najlepiej
w godzinach porannych, od wrzeÊnia. Z au-
tobusów nie korzystam, tylko z pociàgów.
Uwa˝am, ˝e teraz jest lepiej ni˝ kiedyÊ. IloÊç
i jakoÊç pociàgów si´ zwi´kszy∏a. Na razie jest
w porzàdku nie ma na co narzekaç. Gdyby
by∏o wi´cej, wiadomo, ˝e by by∏o lepiej, ale
jest naprawd´ bardzo dobrze. Komfort prze-
jazdu od zesz∏ego roku zdecydowanie si´ po-
lepszy∏, jak zmieni∏y si´ pociàgi, wi´c tutaj
du˝y, du˝y plus. PunktualnoÊç zdecydowa-
nie w porzàdku. B´d´ od wrzeÊnia doje˝d˝aç
do szko∏y.

nn Wys∏uchali: Bernard Ziemak
i Katarzyna GreÊkiewicz

Urzàd Gminy Wieliszew,
jak zapowiadał,
kontynuuje stałe
konsultacje
z pasa˝erami
korzystajàcymi
z gminnej komunikacji. 

Komunikacja pod lupà

Projekt wspó∏finansowany ze Êrodków
Unii Europejskiej 

i Bud˝et Paƒstwa w ramach
Europejskiego Funduszu Spo∏ecznego

POKL.09.05.00-14-117/11 pt:

„ANGIELSKI DLA
SENIORA”

Zapraszamy na darmowy 
kurs j´zyka angielskiego 

Kobiety i M´˝czyzn 
zamieszkujàcych gmin´ 

Wieliszew i Niepor´t, 
którzy ukoƒczyli 50 lat.

Kurs trwaç b´dzie 
od wrzeÊnia 2012 do grudnia 2012
Zapisy pod numerem: 692831670



Ju˝ po raz piàty na terenie Gminy
Wieliszew, w dniach 12-13 lip-
ca 2012 odby∏ si´ jedyny w Polsce,

niepowtarzalny maraton 24h – Mazo-
via MTB Marathon. Zawodnicy
przez 24 godziny, poczàwszy od
12 godz. w po∏udnie w sobot´ do
12 godz. w po∏udnie w niedziel´ poko-
nywali specjalnie wytyczone okrà˝e-
nia o d∏ugoÊci 13 km.

Wszyscy nie bojàcy si´ wyzwaƒ
mieli do wyboru 3 kategorie: najbar-
dziej wytrwali – solo z podzia∏em na
5 grup wiekowych, a chcàcy po∏àczyç
swoje si∏y – duo oraz quatro. Start
i meta oraz ca∏e zaplecze maratonu
znajdowa∏o si´ przy Hali Sportowej
w Wieliszewie. WyÊcig spotka∏ si´
z du˝ym zainteresowaniem kibiców,
kolarzy a tak˝e dopingujàcych miesz-
kaƒców naszej Gminy.

Zwyci´zcà tegorocznej edycji zosta∏
niespe∏na dwudziestoletni zawodnik
– Micha∏ Ficek, który na rowerze sp´-
dzi∏ 22h 35 min i ze Êrednià pr´dko-
Êcià 25,6km/h przejecha∏ 578 km. Gmi-
n´ Wieliszew reprezentowa∏o kilkuna-
stu zawodników na czele z Wójtem
Gminy Wieliszew Paw∏em Kownac-
kim, który nie ust´powa∏ rywalom
i mimo wielu s∏u˝bowych obowiàzków
w imponujàcym tempie pokona∏
8 okrà˝eƒ. Jak zapowiada, to dopiero
rozgrzewka przed dalszymi startami
w maratonach. Wszyscy zawodnicy
startujàcy w barwach Gminy Wieliszew
razem wykr´cili prawie 2400 km.To im-
ponujàcy wynik a rekordzistà by∏ Grze-
gorz Kado, który wykr´ci∏ 430 km i za-

jà∏ 2. miejsce w kategorii M4. Jak mó-
wi: „Startuj´ w maratonach ju˝ trzeci
sezon, w tym roku postawi∏em sobie
za cel podium w maratonie 24h – to nie
lada wyzwanie. Start w ca∏odobowym

maratonie wià˝e si´ z niesamowità ilo-
Êcià prze˝yç i póêniejszych wspomnieƒ,
których nie sposób porównaç z niczym
innym, w gr´ wchodzà zupe∏nie inne
czynniki ni˝ przy zwyk∏ym maratonie,

a ˝e rywale nie odpuszczali, trzeba by-
∏o kr´ciç”.Tak˝e na drugim stopniu po-
dium, tym razem w kategorii najszyb-
szych czwórek (quatro), stanà∏ Miro-
s∏aw Kado wraz z Sebastianem
LeÊniakiem, Przemys∏awem Sad∏o
i Bartkiem Szotyƒskim. Nie by∏o moc-
nych tak˝e na naszà dwójk´ kobiecà,
Magdalena Kado w duecie z Joannà
D´bskà wykr´ci∏y 2. miejsce ust´pujàc
jedynie miejsca Bajkowym Dziewczy-
nom – Warbud zTrójmiasta.W katego-
rii solistek kobiecych na najni˝szym
stopniu podium stan´∏a Teresa ˚o∏ek
majàca na swoim koncie 21 okrà˝eƒ.
Na wyró˝nienie zas∏uguje tak˝e jeden
z najm∏odszych naszych duetów m´-
skich, który nie odpuszcza∏ nawet
przez chwil´ i uplasowa∏ si´ na 5. miej-
scu w sk∏adzie – Micha∏ Baum i Kry-
stian Michalak.

We wszystkich kategoriach rywalizacja
toczy∏a si´ ca∏à dob´, a wyniki mo˝na by-
∏o Êledziç na bie˝àco online. Dodawa∏o to
nie lada emocji, szczególnie ˝e w gr´
wchodzi∏o wiele czynników – od szybko-
Êci, przez psychik´, wytrzyma∏oÊç i w koƒ-
cu sprawny rower, bo pogoda te˝ potra-
fi∏a p∏ataç figle.To ju˝ nie pierwsze suk-
cesy naszych kolarzy, dlatego wszystkim
gratulujemy i trzymamy kciuki za dalsze
starty w Maratonach MTB.

nn Z kolarskim 
pozdrowieniem Bikefun
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24h, kilkuset
zawodników, w sumie
45 682 km od wschodu
do zachodu słoƒca,
przez ciemnà noc
i blady Êwit... tak
Êcigali si´ najbardziej
wytrwali zawodnicy.

Rozmowa z Wójtem Gminy Wieliszew PAWŁEM KOWNACKIM
Skàd i kiedy zrodzi∏ si´ pomys∏
na udzia∏ w maratonie?
G∏ówny organizator maratonu Cezary Za-
mana dok∏adnie dzieƒ przed imprezà za-
˝artowa∏, i˝ sympatycznie by∏oby gdybym
jako gospodarz gminy zrobi∏ choç jednà
rund´ na poczàtek rajdu. Uzna∏em, ˝e
warto spróbowaç. Nie spodziewa∏em si´,
˝e zrobi´ nie jednà ale 9 rund. OczywiÊcie
w porównaniu do innych to niewiele, ale
potraktowa∏em to jako swój test.
Czy d∏ugo Wójt trenowa∏ przed star-
tem?
Na imieniny 2 tygodnie przed imprezà
dosta∏em od przyjació∏ rower i postano-
wi∏em wróciç do zarzuconego hobby. Pra-
wie codziennie wstaj´ ko∏o 5.30 i obje˝-
d˝am 20-30 km po gminie. Nie sàdzi∏em,
˝e dostan´ propozycj´ wystartowania
w takim wymagajàcym wyÊcigu. Ale te
gminne objazdy sta∏y si´ takim w∏aÊnie
treningiem.
Czy na trasie by∏y momenty zwàtpie-
nia?
Mazovia 24H to, jak podkreÊlajà organi-
zatorzy i uczestnicy, próba charakteru.

Zwàtpienia pojawia∏y si´ co kilkadziesiàt
kilometrów, ale po odpoczynku stara∏em
si´ wróciç do rywalizacji ale bardziej ze
sobà samym, ni˝ z du˝o bardziej do-
Êwiadczonymi zawodnikami.
Jakby Wójt zach´ci∏ niezdecydowa-
nych do wzi´cia udzia∏u w przysz∏o-
rocznym maratonie?
JeÊli argument o próbie charakteru jest
za ma∏o przekonujàcy to polecam udzia∏
w Maratonie 24H wszystkim, którzy
chcà sp´dziç mile czas w towarzystwie
aktywnych osób. Ponadto nie sposób za-
pomnieç gwiaêdzistego nieba nad ∏àka-
mi wieliszewskimi, porannej mg∏y
nad Jeziorem Zegrzyƒskim, czy mienià-
cych si´ w s∏oƒcu naszych ∏àk. Mazo-
via 24h to nie jest zwyk∏y wyÊcig to pró-
ba odczucia naszej gminy z siode∏ka ro-
weru. Zawodnicy z ca∏ej Polski wracajà
do nas by prze˝ywaç to kolejny raz, czy-
li jest coÊ magicznego w Gminie Wieli-
szew.
Dzi´kuj´ za rozmow´.

Rozmawia∏a 
Weronika Dzi´gielewska

Nie bojà si´ wyzwaƒ
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